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Przybyło chorych
na koronawirusa
w Głownie i Strykowie. str. 2

i Komunie Święte
we wrześniu
a nie w maju. str. 7

RZUT OKIEM | TO BYłA MAjóWkA INNA NIż ZWYkLE 

Samorząd Strykowa przed majówką oraz związanym z nim Dniem Flagi Rzeczypospolitej Polskiej ubrał 
gminne budynki, główną ulicę Strykowa oraz ścieżki nad zalewem w biało‑czerwone fl agi. Poprzez 
facebooka samorząd zachęcał również mieszkańców, by wywiesili fl agi i pochwalili się tym w komentarzach. 
Odzew „fotografi czny” może i nie był bardzo duży – nadesłanych zostało 5 zdjęć fl ag, ale fl agi były widoczne na 
wielu budynkach nie tylko w Strykowie, ale również w okolicznych miejscowościach. opr. mak
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Oświata | Data otwarcia wciąż pod znakiem zapytania

Kiedy do przedszkola?
Rządowe pozwolenie już jest, jednak nadal nie wiadomo, kiedy ponownie ruszą przedszkola 
w Głownie, Strykowie i okolicach. Niektóre organy prowadzące już zdecydowały o podtrzymaniu 
decyzji o zamknięciu tych placówek, w innych miejscach wciąż sytuacja jest niepewna.

Głowno: przedszkola 
nadal pozostaną 
zamknięte
Mali mieszkańcy Głowna na 

ponowne odwiedziny w przed-
szkolu będą musieli poczekać. 
Decyzją burmistrza, miejskie 
przedszkola pozostaną zamknięte 
do odwołania. Zmianę takiego sta-
nu rzeczy przynieść mogą dopiero 
nowe okoliczności. W komunika-
cie nadesłanym do naszej redak-
cji we wtorek, 5 maja, burmistrz 
Grzegorz Janeczek podkreślił, że 
uruchomienie przedszkoli powin-
no wynikać przede wszystkim 
z przekonania zarówno rodziców, 
jak i dyrektorów tych placówek, że 
warto to zrobić oraz pewności, że 
tego typu działanie nie narazi ni-
kogo na zakażenie. Takiej pewno-
ści jednak nie ma.

– Musi to być wspólna i prze-
myślana decyzja, która bierze pod 
uwagę wszelkie okoliczności, 
przede wszystkim zapewnienie 
bezpieczeństwa dzieciom i pra-

cownikom. Obecnie nie ma takie-
go przekonania zarówno ze strony 
rodziców jak i samych dyrektorów 
placówek – tłumaczy Grzegorz 
Janeczek. 

Długa lista wytycznych
Tuż po opublikowaniu rządo-

wych wytycznych w tej sprawie, 
burmistrz spotkał się z dyrektora-
mi przedszkoli, by w porozumie-
niu z nimi ustalić warunki, na ja-
kich takie otwarcie mogłoby się 
odbyć. Dyrektorzy wskazywali 
na istnienie wielu niewiadomych 
w kwestii odpowiedniego przygo-
towania placówek do pracy w wa-
runkach epidemii.

Przypomnijmy, że zgodnie 
z rządowym rozporządzeniem, 
żłobki i przedszkola w całym kra-
ju uruchomione mogły zostać już 
wczoraj – 6 maja. Na długiej li-
ście wytycznych i zaleceń znala-
zły się m.in. ograniczenia w kwe-
stii liczebności poszczególnych 
grup, wymóg zapewnienia dostę-

pu do środków higienicznych oraz 
ochrony osobistej, a w miarę moż-
liwości także konieczność udo-
stępnienia i wyposażenia większej 
liczby pomieszczeń. Placówki zo-
bligowane są też do opracowania 
wewnętrznych procedur bezpie-
czeństwa.

znaki zapytania
Wątpliwości wzbudzała do-

puszczalna liczba przedszkolaków 
w danej grupie, która w praktyce 
oscylować musiałaby wokół jed-
nej trzeciej stanu sprzed epide-
mii. Pojawiło się więc pytanie, co 
w tych warunkach z pozostałymi. 
Wytyczne mówią także o konkret-
nych warunkach, w jakich dzieci 
miałyby funkcjonować w przed-
szkolu. Jednym z nich jest zacho-
wanie określonego dystansu mię-
dzy przedszkolakami. 

– Trudno sobie jednak wyobra-
zić wytłumaczenie kilkuletnim 
dzieciom, aby zachowywały wy-
magany dystans. Każdy, kto zna 

specyfi kę pracy z dziećmi nie ma 
najmniejszych wątpliwości, że 
spełnienie chociażby tego warun-
ku jest niewykonalne – czytamy 
w oświadczeniu. 

za drogo?
Osobną, także istotną, kwestią 

są fi nanse. Zgodnie z wyliczenia-

mi dyrektorów koszt zapewnienia 
odpowiednich środków ochrony 
i bezpieczeństwa dla pojedynczej 
placówki przedszkolnej oscyluje 
wokół kwoty 18 tysięcy złotych 
miesięcznie, a to oznacza, że dla 
wszystkich przedszkoli, dla któ-
rych organem prowadzącym jest 
miasto, kwota ta urasta do 54 ty-
sięcy złotych każdego miesiąca. 

rodzice byli na nie
Ostatecznie, w podtrzymaniu 

dotychczasowych obostrzeń „po-
mogli” sami rodzice. By ponow-
ne uruchomienie przedszkoli było 
w ogóle możliwe, konieczne sta-
ło się zapewnienie z ich strony, że 
zdają sobie oni sprawę z zagroże-
nia związanego z epidemią Co-
vid-19. Zbierając takie deklaracje 
dyrektorzy miejskich przedszkoli 
ustalali, którzy z rodziców gotowi 
byliby posłać dziecko do przed-
szkola w aktualnej sytuacji epide-
miologicznej. Ze zbiorczej infor-
macji, którą samorząd otrzymał 
w tej sprawie, jednoznacznie wy-
nikało, że wśród rodziców niemal 
nie ma takiego zainteresowania. 

Tę informację potwierdzają tak-
że nasze ustalenia.  str. 5

Trudno sobie 
wyobrazić 
wytłumaczenie 
kilkuletnim dzieciom, 
aby zachowywały 
wymagany dystans. 
Spełnienie chociażby 
tego warunku 
jest niewykonalne.

Głowno 
Zmienna 
sytuacja w DPS
W głowieńskim Domu 
Pomocy Społecznej wciąż 
notuje się sporo zachorowań 
na koronawirusa. Sytuacja 
w ostatnim tygodniu 
była bardzo zmienna.

Przypomnijmy, że opubliko-
wane przez nas dane w zeszłym 
tygodniu informowały o 17 oso-
bach borykających się z zakaże-
niem, w tym 14 pensjonariuszach 
oraz 3 pracownikach. Już wtedy 
można się było jednak spodzie-
wać, iż liczba ta ulegnie zmianie, 
bowiem, z uwagi na potwierdze-
nie kolejnego zakażenia już po 
otrzymaniu kompletu wyników, 
testy trzeba było powtórzyć. Jesz-
cze we wtorek, 28 kwietnia, po za-
mknięciu poprzedniego numeru 
naszego tygodnika, okazało się, że 
wykonane ponownie badania po-
twierdziły obecność koronawiru-
sa u kolejnych 10 osób – z czego 
dwie zostały przetransportowane 
do zgierskiego szpitala.

30 kwietnia poinformowano, 
że zauważonych było 26 miesz-
kańców DPS oraz 3 pracowników. 
Spośród nich w szpitalach prze-
bywało 19 pensjonariuszy i 1 pra-
cownik, zaś 7 innych mieszkań-
ców poddano izolacji na terenie 
DPS-u. Nadal oczekiwano, po-
nadto, na wyniki testów, przepro-
wadzonych u osób, w przypadku 
których wcześniej wynik był nie-
jednoznaczny – ostatecznie, oka-
zało się, że 1 z nich był pozytyw-
ny, zaś 2 negatywne. 

Tego dnia do naszej redakcji 
dotarła również smutna informa-
cja o śmierci jednej z pensjona-
riuszek, 88-letniej kobiety, która 
od 24 kwietnia br. hospitalizowa-
na była w szpitalu zakaźnym im. 
Biegańskiego w Łodzi. Zmarła 
cierpiała na choroby współistnie-
jące. W kolejnych dniach dowie-
dzieliśmy się o odejściu kolejnych 
dwóch pensjonariuszek, czyli 
89-latki i 87-latki – obu uprzednio 
hospitalizowanych oraz zmagają-
cych się z innymi chorobami. 

Według najbardziej aktual-
nych danych, a więc zaczerpnię-
tych z raportu przesłanego do 
naszej redakcji wczorajszego po-
ranka, 6 maja, liczba osób zaka-
żonych koronawirusem w DPS-
-ie obecnie wynosi 25 i obejmuje 
20 mieszkańców oraz 5 pracow-
ników. Hospitalizowanych jest 15 
mieszkańców. Obecnie w ośrodku 
przebywa 46 osób – 34 mieszkań-
ców oraz 12 pracowników, wszy-
scy na kwarantannie.  aw

Stryków | ul. Polna

Czyje to śmieci? 
Wzdłuż ulicy Polnej 
w Strykowie, niedaleko 
terenów inwestycyjnych, 
ktoś wyrzucił 
w ciągu ostatnich dni 
mnóstwo śmieci.

– To są ze dwie przyczepy – 
mówi strykowski radny Karol Si-
tek, który po uzyskaniu takiej in-
formacji postanowił na własne 
oczy zobaczyć, jak duży może 
to być problem. Sprawa została 
już zgłoszona na policję oraz do 
władz gminy Stryków. 

– Na początku drogi ich tak 
bardzo nie widać. Najpierw za-
uważyłem dwa czy trzy worki ze 
śmieciami i pomyślałem sobie, że 
to niewielki problem. Kilkadzie-
siąt metrów dalej wręcz się przera-
ziłem jak zobaczyłem, ile ich jest 
dalej – opowiada Karol Sitek. 

– Tak o środowisko nie zadba-
my. Prosiłbym o zastanowienie 
się tych ludzi co robią takie rze-
czy, komu szkodzicie: właścicie-

lowi terenu czy nam wszystkim? 
– mówi radny. – Akurat dzisiaj 
pada deszcz i śmieci namokły, ale 
jak ich szybko nie sprzątniemy, to 
wiatr je poroznosi po okolicy – 
uważa. 

– Spodziewamy się, że to my 
będziemy musieli je usunąć. 
Oczywiście będziemy próbowali 
ustalić, do kogo mogły należeć – 
powiedział nam dyrektor ZGKiM 
w Strykowie Rafał Olczyk.  mak

Śmieci zostały wyrzucone 
na odcinku drogi od obwodnicy 
Strykowa w kierunku autostrady.
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Czy zabraknie nam
wody w kranach? 
nasz raport. str. 8
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Bezpieczeństwo
nASI DZIEnnIKARZE DO WASZEJ DySPOZyCJI 
OD 8.30 DO 15.30
Telefon redakcyjny 500 105 803 
e-mail: marcin.kucharski@lowiczanin.info
marCiN KUCHarSKi

Gmina Stryków | Prawie 3,5 tys. litrów 

Płyn trafi ł do szkół, 
przedszkola oraz ZGM-u

Gmina Stryków zakupiła z wła-
snego budżetu płyn dezynfekują-
cy o długotrwałym działaniu wi-
ruso-, bakterio- i grzybobójczym, 
przeznaczony do odkażania po-
wierzchni.

Płyn już został przekazany 
do wszystkich gminnych szkół, 
przedszkola samorządowego oraz 
do Zakładu Gospodarki Komu-
nalnej i Mieszkaniowej w Stryko-
wie. Placówki oświatowe od po-

czątku epidemii zaopatrzone są 
też w płyny do dezynfekcji rąk. 

Ponadto jeszcze w tym tygo-
dniu w ramach pomocy samorząd 
przekaże płyn również do niepu-
blicznych przedszkoli i żłobków 
działających na terenie gminy. 
Łącznie rozdysponowanych zo-
stanie 3.450 litrów preparatu, któ-
ry będzie wykorzystywany do de-
zynfekcji poręczy, ławek, klamek, 
blatów itp.  opr. mak

Płyn do dezynfekcji powierzchni, który trafi ł m.in. do Zakładu 
gospodarki komunalnej i Mieszkaniowej w Strykowie,
będzie wykorzystywany np. do dezynfekcji przystanków, ławek itp. 
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RZUT OKIEM | ucZcILI PAMIęĆ ZMARłYcH DRuHóW
Delegacja Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Strykowie z okazji 
przypadającego 4 maja 
Dnia Strażaka wybrała się 
na cmentarz katolicki w Strykowie. 
– Pamiętamy również o tych, którzy 
odeszli, a kiedyś służyli w szeregach 
strażackich – powiedział nam naczelnik 
OSP Stryków łukasz ciołek. Delegacja 
strażaków prezesem Szymonem 
Sitkiem, kamilem Sitkiem i Pawłem 
ciołkiem uczciła pamięć zmarłych 
druhów. – Na mogiłach naszych 
kolegów odmówiliśmy modlitwę 
i zapaliliśmy znicze – relacjonują 
strażacy. Znicze zapalono również 
na strażackim pomniku „W hołdzie 
strażakom” na tym cmentarzu. opr. mak

Głowno – Osiny 
Peugeotem 
wymusił 
pierwszeństwo
Do wypadku drogowego, 
w wyniku którego trzy 
osoby trafi ły na diagnostykę 
do szpitala, doszło 
w czwartek 30 kwietnia, 
przed południem 
na skrzyżowaniu ulic 
Polnej z Fabryczną.

Z ustaleń policji wynika, że kie-
rujący Peugeotem 206 mieszka-
niec Głowna (lat 68) nie ustąpił 
pierwszeństwa na skrzyżowaniu 
i doprowadził do zderzenia z pra-
widłowo jadącym Renaultem Ma-
ster. Tym samochodem kierował 
40-letni mieszkaniec Głowna. 

Do zderzenia doszło przy sto-
sunkowo niedużej prędkości. 
Mimo to do szpitala na badania 
zabrane zostały aż trzy osoby: 
57-letnia pasażerka Peugeota, kie-
rujący Renaultem 40-latek oraz 
36-letni pasażer tego samochodu.

– Ponieważ na wynik badania 
jeszcze przyjdzie nam poczekać, 
na miejscu przeprowadzone zo-
stały czynności policyjne jak przy 
wypadku, a nie kolizji. Dobra 
wiadomość jest taka, że uczest-
nicy zdarzenia byli trzeźwi – po-
wiedział nam w dniu zdarzenia 
ofi cer prasowy Komendy Powia-
towej Policji w Brzezinach mł. 
asp. Mariusz Chmiel. Jeszcze tego 
samego dnia w godzinach popołu-
dniowych okazało się, że obraże-
nia, których doznali poszkodowa-
ni były niegroźne i nie zachodziła 
konieczność hospitalizacji.  mak 

Gmina Dmosin | Interweniowało kilka zastępów straży 

Paliło się przy warsztacie samochodowym 
Pożar olejów 
samochodowych 
w baniakach oraz 
różnych palnych odpadów 
warsztatowych 
w Nadolnej w gminie 
Dmosin gasiło w nocy 
z soboty na niedzielę, 
2/3 maja, aż 9 zastępów 
straży pożarnej.

– Głównie ze względu na to, 
że oleje oraz na szmaty po wy-
cieraniu oleju trudniej jest uga-
sić, a ponadto w sieci hydrantowej 
było stosunkowo niskie ciśnienie 
wody – powiedział nam mł. bry-
gadier z PSP w Brzezinach Emil 

Deka. Na szczęście nie ucierpia-
ły stojące nieopodal samochody. 
Częściowemu spaleniu uległ nato-
miast dach oraz więźba dachowa 
budynku warsztatowego. 

Dyspozytor stanowiska kiero-
wania PSP w Brzezinach pierw-
sze zastępy straży wysłał do Na-
dolnej kilka minut po godzinie 1 
w nocy. Paliły się resztki olejów 
samochodowych w baniakach 
oraz odpady zgromadzone w są-
siedztwie warsztatu. Gdy straż 
dojechała na miejsce pożar szyb-
ko rozprzestrzeniał się i objął już 
częściowo budynek warsztatu. 
Strażacy gasili pożar wodą oraz 
pianą. 

Ponieważ nieopodal palącego 
się budynku znajdowały się rów-

nież butle z gazem propan-butan 
strażacy postanowili dodatkowo 
ustawić „stanowisko samoobsłu-
gowe” zraszające i tym samym 
schładzające butle. Ponadto ich 
temperatura była monitorowana 
za pomocą kamery termowizyj-
nej. Gaszenie pożaru trwało po-
nad dwie godziny. 

– Prawdopodobną przyczyną 
pożaru było zaprószenie ognia 
przez nieznaną osobę. Nie wiado-
mo na przykład, czy w tym miej-
scu nie tliło się od dłuższego czasu 
– powiedział nam Emil Deka. W 
akcji udział brały zastępy straża-
ków z OSP Kraszew, OSP Dmo-
sin, dwa zastępy JRG Brzeziny, 
OSP Wola Cyrusowa, Lubowi-
dza, Rogów oraz OSP Jeżów. mak

Powiat | Aktualna sytuacja epidemiologiczna

Coraz więcej 
ofi ar koronawirusa 
– także u nas
Niepokojące informacje 
płyną z raportów 
opublikowanych w ostatnich 
dniach przez Powiatową 
Stację Sanitarno-
Epidemiologiczną 
w Zgierzu. Wynika z nich, 
że coraz więcej osób 
w naszym powiecie padło 
ofi arą koronawirusa.

W związku z zakażeniem 
SARS CoV-2 śmierć poniosło 
w powiecie zgierskim 8 osób, 
z czego aż połowa z Głowna i jed-
na osoba z gminy Stryków. 

Ciągle wzrasta też liczba osób 
zakażonych koronawirusem na 
tym terenie. Wczoraj, 6 maja, ofi -
cjalnie podano, że z chorobą bo-
ryka się 98 osób. W samym tyl-
ko Głownie zakażonych jest 37 
mieszkańców, zaś liczba ta dra-
stycznie wzrosła w ostatnim cza-
sie – jeszcze we wtorek, 5 maja, 
wynosiła ona 29. W porównaniu 

do danych, które prezentowaliśmy 
przed tygodniem (18/2020) jest to 
wzrost o 18 osób. 

Dodajmy, że w dalszym ciągu 
sporo zakażeń notuje się w Domu 
Pomocy Społecznej w Głownie. 
Z danych udostępnionych nam 
wczoraj, 6 maja przez Starostwo 
Powiatowe w Zgierzu wynika,
 że liczba osób zakażonych koro-
nawirusem w tym miejscu wyno-
si 25 i obejmuje 20 mieszkańców 
oraz 5 pracowników. W ostatnich 
dniach spośród zakażonych zmar-
ły tam 4 osoby – w tym 3 chore na 
SARS-CoV-2.

W gminie Stryków nadal no-
tuje się 4 chorych. Z raportu Po-
wiatowej Stacji Sanitarno-Epide-
miologicznej w Zgierzu wynika, 
że po kilku tygodniach problem 
ten powrócił także do gminy 
Głowno – aktualnie zakażony jest 
1 jej mieszkaniec.

W całym powiecie zgierskim 
zakażenie koronawirusem stwier-
dzono u 98 mieszkańców i jest to 

wzrost o 30 osób w ciągu tygo-
dnia. Poza mieszkańcami Głow-
na i gminy Stryków zachorowania 
potwierdzono u reprezentantów 
miasta i gminy Zgierz – 26 osób 
(bez zmian), miasta i gminy Ozor-
ków – 27 osób (wzrost o 11) oraz 
gminy Aleksandrów Łódzki – 
3 osoby (wzrost o 2). 

Są te dobre informacje. Łącz-
nie do tej pory w całym powiecie 
wyzdrowiało 59 osób, czyli o 11 
więcej niż tydzień temu. Znajdu-
ją się wśród nich mieszkańcy gmi-
ny Stryków – 8 osób oraz gminy 
Głowno – nadal 1 osoba.   aw

Aktualne statystyki dotyczące 
kwarantanny na terenie powiatu 
zgierskiego: 

 � liczba osób poddanych kwaran-
tannie domowej – 205 (spadek 
o 5 w ciągu tygodnia)

 � liczba osób objętych kwarantan-
ną szpitalną – 0 (bez zmian)

 � liczba osób pozostających pod 
nadzorem – 45 (spadek o 21). 

KROnIKA 
POLICyJnA

 29 kwietnia o godz. 8.34 straża-
cy z jRg Stryków zostali wezwani do 
budynku wielorodzinnego w Stry-
kowie. Lokatorzy mieszkania na 2 
piętrze zauważyli w okolicach okien 
wzmożoną aktywność szerszeni. 
Obecności gniazda nie stwierdzo-
no mimo dokładnego sprawdze-
nia budynku i najbliższej okolicy. 

 29 kwietnia o godz. 22.20 na 
A1 w kierunku gdańska – na wy-
sokości Woli Mąkolskiej doszło do 
kolizji, w której uczestniczyły dwa 
samochody ciężarowe: Mercedes 
i Renault i dwa osobowe: Alfa Ro-
meo i Toyota Avensis. uczestnicy 
zdarzenia wyszli z aut o własnych 
siłach przed przyjazdem służb. 

 4 maja o godzinie 8.51 na ulicy 
Bielawskiej w głownie patrol ruchu 
drogowego z komendy Powiato-
wej Policji w Zgierzu zatrzymał nie-
trzeźwego 58-letniego rowerzystę 
z powiatu łowickiego. Badanie 
wykazało 0,56 mg/dm3 alkoholu 
w powietrzu wydychanym z płuc. 

 Również 4 maja, o godzinie 
9.43 w głownie Huta józefów poli-
cjanci WDR Zgierz zatrzymali 64-let-
niego nietrzeźwego rowerzystę 
z powiatu zgierskiego. Badanie wy-
kazało 0,41 mg/dm3 alkoholu. 

 5 maja o godz. 16.46 w Nowo-
stawach górnych policjanci WRD 
Zgierz zatrzymali nietrzeźwego 
35-letniego rowerzystę z powiatu 
zgierskiego. Badanie wykazało 
1,27 mg/dm3 alkoholu. 

Powiat zgierski | Równanie i profi lowanie 

Które pobocza 
zostaną poprawione?
Powiat zgierski rozstrzygnął 
przetarg nieograniczony 
na sukcesywne równania 
i profi lowania dróg 
gruntowych wraz 
z wałowaniem i naprawą. 
Jeśli gdzieś będzie 
taka potrzeba, pobocza 
zostaną uzupełnione 
i dodatkowo utwardzone.

Wykaz obejmuje wiele dróg, 
wśród nich są również przecho-
dzące zarówno przez Głowno, 
gminę Głowno oraz miasto i gmi-
nę Stryków. Powiat szacuje, że 
roboty zostaną wykonane na po-
wierzchni 167 tys. mkw. Prace 
ma rozpocząć jeszcze w maju Za-
kład Usługowy Emirex Sp. z o.o. 
z Częstochowy, a kosztować one 
będą 41.750 zł.

Które pobocza na naszym te-
renie będą poprawione? Będą to 
następujące odcinki dróg powia-
towych: Głowno – Domaradzyn 
– Pludwiny (ok. 2,5 km), Głowno 
(ul. Torowa – ul. Ziewanicka – ok. 
600 m), Głowno (ul. Zabrzeźnaiń-
ska – Dąbrowskiego – Kolejowa 
– Główna) – Popów – do granicy 
powiatu przed Waliszewem (ok. 
13 km), Głowno – Domaradzyn 
– Pludwiny (ok. 7 km), Głow-
no – Wola Zbrożkowa – granica 

powiatu (przed Strzebieszewem) 
– ok. 3,4 km, Głowno (ul. Ło-
wicka – Ostrołęcka) – Ostrołęka 
– Albinów (ok. 6,6 km), Głowno 
(ul. Targowa) – Wola Lubian-
kowska – granica powiatu (Łysz-
kowice) – ok. 8,2 km, Stryków 
(ul. Targowa) – Sierżnia (grani-
ca powiatu) – ok 6,5 km, Hele-
nów (granica powiatu) – Głowno 
(ul. Bielawska – Zgierska – Swo-
boda – Sikorskiego) – ok. 10,5 km, 
Niesułków – Kołacin (gr. powiatu) 
– ok. 1,3 km, Stryków (ul. Sowiń-
skiego) – Swędów (ok. 5,4 km), 
Stryków (ul. Kolejowa) – Koźle – 
Pludwiny – gr. powiatu (Jasionna) 
– ok. 16,5 km, Koźle – Gozdów 
– Mąkolice (ok. 7 km), Tymian-
ka – Krucice – Koźle – Brato-
szewice (ok. 7,6 km), Wola Lu-
biankowska – Albinów – granica 
powiatu (przed Domaniewicami) 
– ok. 2,3 km, Wola Mąkolska – 
Popów – granica powiatu (Jasion-
na) – ok. 8,6 km, Popów – Mięso-
śnia – granica powiatu (Waliszew) 
– ok. 4,2 km. Mięsośnia – Dąbro-
wa – granica powiatu (Bogumin) 
– ok. 1,5 km, Bratoszewice – Do-
maradzyn – Popów (ok. 7,3 km), 
Stryków – Nowostawy – Kam-
linów – Wyskoki (ok. 8,6 km), 
Dobra – Swędów 5 km, Stryków 
(ul. Wczasowa) – Cesarka – Bar-
tolin (ok. 5,75 km).  mak
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RZUT OKIEM | RADOSNY PATRIOTYZM

Radosne oblicze patriotyzmu 
zaprezentowali harcerze  

z głowieńskiego Hufca ZHP.  
Z okazji świąt przypadających 

na początku maja przygotowali 
oni kolaże zdjęć z biało-

czerwonymi barwami. Efekt tych 
starań można podziwiać na 

facebookowym fanpage’u hufca 
oraz na stronie internetowej 

naszego tygodnika. Dodajmy, 
że pomimo braku możliwości 
spotykania się na zbiórkach 

harcerze działają, prowadząc 
prace zdalnie, biorąc udział  

w konkursach, a także tworząc 
plakaty profilaktyczne.  

Za pośrednictwem Internetu 
dzielą się również z innymi 

swoimi talentami: młodsi 
śpiewają piosenki i recytują 

wiersze, zaś starsi czytają 
bajki i przypominają historię 

harcerstwa na terenie naszego 
miasta. aw

Gmina Głowno | Maseczka dla każdego

Pracownicy urzędu odwiedzili mieszkańców
Maseczki ochronne 
przydatne w walce  
z epidemią koronawirusa 
trafiły do mieszkańców 
gminy Głowno. W akcję ich 
dostarczenia zaangażowali 
się pracownicy urzędu 
gminy, a także sam wójt  
– Marek Jóźwiak.

Decyzja o wyposażeniu miesz-
kańców w materiały ochronne 
zapadła jeszcze w kwietniu, zaś 
samo dostarczanie maseczek od-
było się w zeszłym tygodniu. 
Pierwsze maseczki wielorazo-
wego użytku trafiły do chętnych  
w poniedziałek, 27 kwietnia. 
Ostatecznie, wyposażeni zostali 
w nie wszyscy, którzy uwzględ-

nieni są w deklaracjach śmiecio-
wych, bowiem na tej podstawie 
określona została potrzebna ilość. 
W przeciwieństwie do większości 
samorządów, w tym przypadku 
dostarczanie odbyło się dzięki za-
angażowaniu pracowników Urzę-
du Gminy Głowno, nie zaś straża-
ków z okolicznych OSP.

– Pomyśleliśmy, że miło będzie 
mieszkańcom, jeśli z takim poda-
runkiem odwiedzą ich reprezen-
tanci gminy. Strażacy w czasie su-
szy i tak mają pełne ręce roboty, 
wyjeżdżając do pożarów i czuwa-
jąc nad naszym bezpieczeństwem. 
Okazało się, że mieszkańcy doce-
nili ten drobny gest. Spotkaliśmy 
się z wieloma przejawami życzli-
wości – powiedział nam wójt Ma-
rek Jóźwiak.

Z relacji naszego rozmów-
cy wynika, że zanim masecz-
ki mogły trafić do poszczegól-
nych domostw, konieczna była ich 
segregacja oraz właściwe zapako-
wanie. Te prace również przepro-
wadzili pracownicy urzędu gminy.  
W rozmowie z naszym reporte-
rem wójt zaznaczył, iż czuje się 
dumny z ludzi, z którymi ma przy-
jemność pracować, bo solidarnie 
zaangażowali się oni w pomoc 
mieszkańcom i nietrudno było do-
strzec, że z tego rodzaju wsparcia 
czerpią osobistą satysfakcję. 

– To cieszy niemniej niż od-
wiedziny mieszkańców, których, 
z uwagi na panującą epidemię, nie 
mieliśmy możliwości spotykać  
od dłuższego czasu – zauważa 
wójt.  aw

Głowno | Widzewiacy dla szpitala

Kibice też mają dobre serca
Mimo że cel został osiągnięty przed czasem,  
nie ustali w dziele pomagania i nadal zbierali 
finansowe datki na potrzeby głowieńskiego szpitala. 
Mowa o kibicach Widzewa z naszego miasta, 
zrzeszonych w oficjalnym fanklubie Widzewskie 
Głowno, którzy wciąż pomagają medykom.

O kibicach, którzy mają do-
bre serca, pisaliśmy w połowie 
kwietnia (16/2020). Wówczas, po-
dobnie jak inne osoby i przedsta-
wiciele lokalnych firm, byli oni 
bohaterami „Głowieńskiej Kroni-
ki Życzliwości”, a wszystko to za 
sprawą dołączenia do akcji „Wi-
dzew dla szpitali”. Wśród człon-
ków fanklubu udało się zebrać 
ponad 2 tysiące złotych. Łącznie  
za sprawą tej inicjatywy Widze-
wiacy w całym regionie uzbierali 
prawie 160 tysięcy złotych. 

Pieniądze te zostały przezna-
czone na sfinansowanie przyłbic 

ochronnych z okularami, osłon 
na obuwie, opryskiwaczy służą-
cych do dezynfekcji pomieszczeń, 
a także środków ochrony osobistej 
dla pracowników służby zdrowia. 

Miłośnicy łódzkiego klubu pił-
karskiego z Głowna nie ograni-
czyli się jednak do udziału w akcji 
ogólnopolskiej, a po wsparciu dla 
jednostek medycznych w całym 
województwie przyszedł czas na 
pomoc najbliższemu szpitalowi. 
Jak przyznają, do zorganizowania 
kolejnej zbiórki zainspirowała ich 
anonimowa prośba o pomoc, na 
którą odpowiedzieli bez wahania. 

To, kto poprosił o wsparcie, 
nie miało dla nich najmniejszego 
znaczenia, bo już wtedy byli pew-
ni, że wobec apelu zachęcającego 
do szerzenia dobra oraz udzielenia 
pomocy drugiemu człowiekowi,  
a nawet całej społeczności, nie 
można przejść obojętnie. I tak ru-
szyła kolejna zbiórka – tym razem 
z myślą o bieżących potrzebach 
szpitala w Głownie.

– Kibice w pierwszym szere-
gu ruszyli na pomoc szpitalom. 
W pewnym momencie zrozumie-
liśmy, że nadszedł czas, by wes-
przeć nasz szpital. Nadal jeste-
śmy z pracownikami placówki  
w stałym kontakcie i wiemy, czego 
najbardziej brakuje. Pieniądze ze 
zbiórki zostaną więc przeznaczo-
ne na zakup materiałów ochron-
nych, czyli maseczek, rękawiczek 
i płynów dezynfekcyjnych, a także 
niezbędnych sprzętów, m.in. pul-

sometrów, termometrów i ciśnie-
niomierzy. Chcemy dostarczyć je 
jak najszybciej – powiedział nam 
Maciej Kwiatkowski, reprezentant 
fanklubu Widzewskie Głowno. 

Akcję pomocy zorganizowa-
no za pośrednictwem popular-
nej platformy do prowadzenia 
zbiórek publicznych – zrzutka.pl. 
Łącznie w jej trakcie udało się ze-
brać 10.513 złotych (będzie aktu-
alizacja), Dodajmy, że cel, czyli 
10.000 złotych, osiągnięto na kil-
ka dni przed zakończeniem, a po-
mimo tego datki nadal wpływały 
na wskazane konto. Głównie po-
chodziły one ze składek członków 
fanklubu, a ostatecznie wsparcia 
udzieliło 166 osób. 

– W sytuacji, w jakiej nagle się 
znaleźliśmy, nie mogliśmy pozo-
stać obojętni wobec potrzeb me-
dyków, którzy każdego dnia ra-
tują ludzkie życie z narażeniem 
własnego. Kibiców Widzewa  
w Głownie jest wielu i po raz ko-
lejny udowodniliśmy, że razem 
tworzymy siłę – dodaje nasz roz-
mówca.  aw

Głowno, Stryków | Biblioteki 

Można wypożyczać 
książki – ale jeszcze  
nie wszędzie 
– Czytelnicy odwiedzili nas 
już pierwszego dnia  
po przerwie i bardzo się  
z tego cieszymy.  
W ubiegłym tygodniu 
mieliśmy sporo telefonów 
czy już można wypożyczać 
książki. Wreszcie 
wracamy... – powiedziała 
nam szefowa Gminnej 
Biblioteki Publicznej  
w Strykowie Marzena Rusek. 

Zarówno biblioteka w tej miej-
scowości, jak też i pięć filii, które 
pod nią bezpośrednio podlegają 
(filie w Bratoszewicach, Dobrej, 
Koźlu, Niesułkowie i Swędowie), 
pracują w takich samych godzi-
nach, jak to było przed epidemią. 
Wznowiły jednak działalność we-
dług nieco innych reguł i proszą 
o przestrzeganie zasad ostrożno-
ści. Jakie to zasady? – Przygoto-
waliśmy się zgodnie z rekomen-
dacjami Biblioteki Narodowej 
dla bibliotek po zniesieniu zaka-
zu prowadzenia działalności bi-
bliotecznej – dowiedzieliśmy się 
w strykowskiej bibliotece. Od  
4 maja biblioteka ta oraz jej pięć 
filii pracują wyłącznie w zakresie 
wypożyczeń i zwrotów książek. 
Niemożliwy natomiast będzie 
wolny dostęp do księgozbioru dla 
czytelnika. Nie będzie również 
można korzystać z czytelni czaso-
pism. Oczywiście nadal nie będą 
organizowane spotkania, warszta-
ty, lekcje biblioteczne i podobne-
go rodzaju działalność. Pracow-
nicy oraz czytelnicy zobowiązani 
są do noszenia maseczek oraz rę-
kawic ochronnych, zaś punkt kon-
taktu bibliotekarza z czytelnikiem 
zabezpiecza przesłona ochronna  
z pleksi. Tak jak prawie wszę-
dzie – do czego już zdążyliśmy się 
jako społeczeństwo przyzwyczaić  
(a przynajmniej powinniśmy) 

przy stanowisku obsługi może 
przebywać tylko jedna osoba. Po-
zostali czytelnicy będą musieli 
poczekać, zachowując 2-metrowe 
odległości. 

Co więcej: zwracane przez czy-
telników książki odkładane są do 
tzw. „kwarantanny” na okres 10 
-14 dni. Ten czas ma wystarczyć 
na ewentualne obumarcie wirusa, 
który mógłby znaleźć się na książ-
kach. Po tym okresie książki będą 
mogli wypożyczać kolejni czytel-
nicy. – Cieszymy się, że czytelni-
cy o nas nie zapomnieli. Dzisiaj 
rano jedna osoba nawet czekała 
na otwarcie – relacjonuje Marzena 
Rusek. Ponadto biblioteka zwraca 
uwagę, żeby książek zwracanych 
do biblioteki nie dezynfekować na 
własną rękę środkami dezynfek-
cyjnymi. 

Głowieńska biblioteka 
wkrótce też ruszy
Do spotkania z czytelnikami 

po przerwie przygotowuje się na-
tomiast Miejska Biblioteka Pu-
bliczna w Głownie. Jej ponowne 
otwarcie wstępnie przewidziane 
jest na najbliższy poniedziałek, 
11 maja, jednak ostateczna decy-
zja zapadnie po uzgodnieniu z or-
ganem prowadzącym oraz Sane-
pidem. Póki co, w placówce trwa 
opracowywanie procedur bezpie-
czeństwa (m.in. tworzenie instruk-
cji dla odwiedzających), przygo-
towywanie sali poprzez montaż 
osłon oraz zapewnienie bezpiecz-
nej odległości pomiędzy czytelni-
kami, a wreszcie wdrażanie wy-
tycznych sanitarnych.

– Musimy odpowiednio przy-
gotować się do funkcjonowania  
w nowej rzeczywistości, ale 
wszystko idzie w dobrym kierun-
ku. Myślę, że wkrótce będziemy 
mogli znów spotkać się z czytel-
nikami – powiedziała nam Ewa 
Fijołek, kierownik MBP w Głow-
nie.  mak, aw

Większość mieszkańców z nieukrywaną radością odbierała podarunek od gminy. 
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Remont SP 2 w Strykowie 
ruszy jeszcze
przed wakacjami. str. 6Aktualności

REkLAMA

Powiat zgierski | Echa izolacji w głowieńskim DPS-ie

Testy dla pracowników domów opieki
Blisko 250 testów na obecność 

koronawirusa wykonano pracow-
nikom domów pomocy społecznej 
i domów dziecka, znajdujących 
się na terenie powiatu zgierskie-
go. Decyzję o konieczności prze-
prowadzenia badań ogłoszono  
w czwartek – 23 kwietnia. Podjął 
ją Zarząd Powiatu Zgierskiego.

Jak czytamy w komunikacie 
opublikowanym wspomnianego 

dnia na powiatowym fanpage’u 
FB, była ona podyktowana tro-
ską o bezpieczeństwo i zdrowie 
zarówno przedstawicieli perso-
nelu, jak i mieszkańców domów 
opieki. Niewykluczone, że ma  
to także związek z sytuacją  
w głowieńskim DPS-ie, którego 
pracownicy odizolowani zostali 
po wykryciu zakażenia u jedne-
go z pensjonariuszy. Oni także 

poddani zostali stosownym ba-
daniom.

Za pobrane wymazy do badań 
zapłacił powiatowy samorząd. 
Badania przeprowadzono u osób 
związanych z DPS-ami w Zgie-
rzu, Rąbieniu i Ozorkowie oraz 
domami dziecka w Grotnikach  
i Dąbrówce. Częściowo zna-
ne są już są wyniki. Na ten mo-
ment zakażenie wykryto u jedne-

go z pracowników domu pomocy  
w Ozorkowie. Wynik ten będzie 
powtórnie zweryfikowany. Pra-
cownik, u którego test potwierdził 
obecność koronawirusa, nie ma 
żadnych objawów, ale został on 
poddany kwarantannie.

– Przeprowadzenie testów po-
zwoli, w razie pozytywnego wyni-
ku, otoczyć izolacją osoby zarażo-
ne oraz, w momencie wystąpienia 
groźnych objawów, udzielenia po-
mocy medycznej – mówił wów-
czas Bogdan Jarota, starosta zgier-
ski.  aw

RZUT OKIEM | NOWY SPRZęT W jRP 

Zagęszczarkę, która będzie używana m.in. do utwardzania 
poboczy oraz wyrównywania uzupełnień większych ubytków w drogach 
gruntowych, kupiła gmina Stryków na potrzeby jednostki Robót 
Publicznych. Zagęszczarka to dwubębnowy walec wibracyjny marki 
Bomag. Ręcznie prowadzona maszyna waży aż 575 kg i w tym przypadku 
jest to zaleta tego urządzenia – ma w końcu służyć do zagęszczania  
– „ubijania” gruntu. gmina Stryków wydała na nią 44.280 zł. mak
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Stryków, Głowno, Dmosin | fundacja Dajemy Dzieciom Siłę 

Nieczynne zielone pojemniki na odzież 
W związku z epidemią 
i bardzo ograniczonymi 
możliwościami obsługi 
pojemników na odzież, 
zielone pojemniki, które są 
ustawione m.in. na terenie 
Głowna, gminy Głowno, 
Stryków i Dmosin, są 
nieczynne do odwołania.

Ponadto fundacja Dajemy 
Dzieciom Siłę (dawniej Funda-
cja Dzieci Niczyje), która obsłu-
guje te pojemniki, prosi, by nie 
pozostawiać odzieży obok nich. 
Pojemniki zostały częściowo za-
foliowane, jest też na nich infor-
macja o tym, że nie należy do nich 
wrzucać używanej odzieży. Przy 
większości pojemników jest po-
rządek i mieszkańcy nie zostawia-

ją worków na śmieci, ale dotarły 
do nas informacje, że nie jest tak 
we wszystkich miejscach. 

– W Niesułkowie pod pojem-
nikiem kierowcy, którzy parku-

ją pod kościołem, zostawiają całe 
torby z chlebem, puszkami po 
napojach, używają pojemników  
na odzież jako kosz na odpady. 
Kto to ma sprzątać? – zastanawia 
się Jolanta Piekacz. 

Innym miejscem wskazanym 
przez naszych rozmówców był 
też zielony pojemnik niedaleko 
cmentarza mariawickiego w Stry-
kowie. Tam z kolei ktoś podrzucił 
kawałki zużytych mebli. – Nie po-
winno tak się robić, bo to zwykłe 
śmiecenie. Tym bardziej, że fun-
dacja nie może odbierać odzieży  
– uważa mieszkający w Strykowie 
Marcin Brzózka. 

Kto zajmie się uprzątnięciem 
śmieci w bezpośrednim sąsiedz-
twie pojemników? – Zwrócimy 
się z taką prośba do samorządów 
i przy okazji apelujemy o to, by 

uszanować to, że fundacja nie jest 
w stanie odbierać odzieży z po-
jemników – powiedziała nam Mo-
nika Kamińska z fundacji.

Aktualizacja: 
Jeszcze tego samego dnia, po 

tym jak zwróciliśmy się z zapy-
taniem do fundacji i Miejskiego 
Zakładu Komunalnego w Głow-
nie, śmieci przy pojemnikach sto-
jących w Głownie, np. przy ul. 
Wigury – pomiędzy Szkołą Pod-
stawową Nr 1 a przedszkolem, zo-
stały uprzątnięte. – Pojechaliśmy  
i sprzątnęliśmy. Ponadto poleci-
łem pracownicy naszego zakładu, 
by zwróciła uwagę fundacji, że już 
po raz drugi doszło do takiej sytu-
acji. 

– Jeżeli taka sytuacja będzie się 
powtarzała, weźmiemy pojemniki 
w depozyt, żeby śmieci nie były  
w ten rejon podrzucane – powie-
dział nam dyrektor MZK Głowno 
Jacek Skwierczyński.  mak

Aż tyle śmieci można było 
jeszcze kilka dni temu zobaczyć  
przy kontenerze w pobliżu SP 1  
w głownie. 
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Głowno – Marakan | Zostawiają nie tylko butelki, ale również worki pełne odpadów 

Śmieci przybywa po każdym 
ciepłym dniu 
Uroczy zakątek będący 
tzw. zespołem wydm 
śródlądowych w centrum 
Głowna, tzw. Marakan  
– lasek oraz piaszczyste 
plaże przy Mrożyczce leżące 
w kwartale ulic Sikorskiego, 
Zwycięzców spod Monte 
Cassino i Morskiej, 
regularnie są zaśmiecane.

Ostatnie anonimowe zgłosze-
nie, że po raz kolejny są tam śmie-
ci, otrzymaliśmy kilka dni temu. 
Nasz rozmówca informował  
o dwóch workach pełnych zuży-
tych rękawiczek jednorazowych. 

– Myślę, że te worki wyrzucił 
ktoś z galerii handlowej, która jest 
dosłownie po sąsiedzku. Wiatr by 
tutaj tych worków nie przyniósł  
– podejrzewał. O problemie zwią-
zanym z jednorazowymi ręka-
wiczkami, które zaśmiecają par-
king wewnątrz galerii, pisaliśmy 
w poprzednim numerze WG. Być 
może tym zasugerował się czytel-
nik. Worków z rękawiczkami bo-
wiem na Marakanie nie zauważy-
liśmy, ale innych śmieci niestety 
nie brakowało. Wydaje się, że pro-
blem z fruwającymi rękawiczka-

mi udało się osobom administru-
jącym galerią załatwić i jest lepiej. 

Tymczasem na Marakanie wy-
starczy wejść do lasku, zajrzeć do 
większych zagłębień w ziemi lub 
przejść się po wydmach, by zna-
leźć pozostałości po „spotkaniach 
towarzyskich” zakrapianych pi-
wem, wiele „małpek” po wódce, 
mnóstwo niedopałków, a nawet 
kartonowe opakowanie po grillu.

Teren, o którym mowa, jest 
własnością miasta i to miasto pró-
buje dbać o to, by był tam względ-
ny porządek. Część śmieci zosta-
ła uprzątnięta już następnego dnia, 
po naszym telefonie do Miejskie-
go Zakładu Komunalnego. – Tro-
chę tam sprzątnęliśmy, ale mamy 
też do porządkowania inne tereny 
w Głownie, a brakuje nam ludzi 
do tego rodzaju prac – powiedział 
nam dyrektor MZK w Głownie 
Jacek Skwierczyński. 

Co roku wczesną wiosną gło-
wieński samorząd – poprzez za-
kład komunalny – korzystał  
z osób skierowanych przez Powia-
towy Urząd Pracy w Zgierzu do 
tzw. robót publicznych. – Zwykle 
o tej porze roku miałem do dys-
pozycji około dziesięciu pracow-
ników. Wykonywali oni głównie 

proste prace porządkowe na tere-
nie miasta. Teraz nie mam niko-
go spoza zakładu do takich robót. 
Urząd pracy nie ma teraz czasu  
na takie sprawy – powiedział nam 
dyrektor Skwierczyński. 

Z pracowników zatrudnianych 
w ramach robót publicznych mia-
sto Głowno korzystało regularnie 
od wielu lat. Bywało, że do MZK 
trafiało nawet 15 takich osób. 
Obecnie porządkowaniem miasta 
zajmuje się czterech pracowników 
MZK Głowno, którzy są na stałe 
zatrudnieniu w zakładzie. – Elek-
tryka przecież nie wyślę na sprzą-
tanie, bo ma inną robotę w tym 
czasie do wykonania – mówi dy-
rektor. 

Różnie to też bywało z pracow-
nikami zatrudnionymi na czasowe 
umowy w ramach robót publicz-
nych. Zdarzało się i tak, że niektó-
rzy „podpadali” już pierwszego 
dnia, czy też przychodzili do pra-
cy pod wpływem alkoholu. Po kil-
ku, kilkunastu dniach prac zwy-
kle zostawała około połowa, choć 
były też pozytywne przykłady. 

Wracając jednak do sytuacji  
ze śmieciami na Marakanie, pra-
cownicy MZK będą zwracali 
baczną uwagę na to, czy nie ma 
potrzeby, by kolejny raz uprzątnąć 
ten teren. Tym bardziej, że sezon 
na spacery po lesie już trwa, a zbli-
ża się sezon na plażowanie i odpo-
czynek nad wodą.  mak

Coś na kształt siedziska z desek zorganizowały sobie osoby 
biesiadujące na wydmach. Szkoda, że po tym, jak odpoczęli na łonie 
natury, po sobie nie posprzątali. 
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Oświata | Data otwarcia wciąż pod znakiem zapytania

Kiedy do przedszkola?
dokończenie ze str. 1

Do chwili zamknięcia tego nu-
meru Wieści w tej kwestii wy-
powiedzieli się wszyscy rodzi-
ce, których dzieci uczęszczają do 
miejskich przedszkoli, a spośród 
nich tylko 2 osoby zdecydowały-
by się na taki krok.

Gmina Głowno:  
Dzieci pozostaną  
w domach
Od liczby zainteresowanych 

uzależnione było też uruchomie-
nie oddziałów przedszkolnych, 
funkcjonujących na terenie gmi-
ny Głowno. Dziś wiadomo już, 
że nie ma potrzeby otwarcia tych 
placówek, bowiem większość ro-
dziców była przeciwna posłaniu 
dziecka do przedszkola. O pod-
trzymaniu decyzji w kwestii za-
mknięcia tych placówek zadecy-
dował organ prowadzący, czyli 
gmina. Z informacji udzielonych 
nam przez wójta Marka Jóźwiaka 
wczorajszego poranka wynika, 
że placówki pozostaną zamknięte 
do odwołania. 

Zresztą już w poniedziałek, 4 
maja, wszystko jasne było w Po-
powie Głowieńskim i Mąkolicach, 
gdzie wszyscy rodzice podjęli de-
cyzję o samodzielnym sprawowa-
niu opieki nad dziećmi. 

Najdłużej pod znakiem zapyta-
nia stało otwarcie oddziału przed-
szkolnego przy Zespole Szkół  
w Lubiankowie. Jeszcze w mi-
niony wtorek nie wykluczano,  
że może ono nastąpić w ponie-
działek – 11 maja. Wszystko za-
leżało jednak od zainteresowania 
rodziców, a ostatecznie okaza-
ło się ono znikome – tylko jedna 
osoba zadeklarowała, że chcia-
łaby skorzystać z opieki przed-
szkolnej.

Warto dodać, że w innych 
miejscach niejednokrotnie 
uznawano jednak, że przed‑
szkole należy otworzyć. Tak 
jest np. w Domaniewicach,  
w Łyszkowicach, Sobocie  

czy kilku placówkach prywat‑
nych w Łowiczu.

Oni są już gotowi
Przedszkole Sióstr Służebni-

czek w Strykowie mieszczące się 
przy ul. Warszawskiej w Stryko-
wie jest natomiast otwarte już od 
środy 6 maja. 

– Jesteśmy niedużym, trzyod-
działowym przedszkolem. Za-
interesowanie ze strony rodzi-
ców było nieduże, tym bardziej, 
że przecież do 24 maja wydłużo-
ne zostało prawo do zasiłku opie-
kuńczego. Jesteśmy jednak już 
przygotowani – dowiedzieliśmy 
się w tym przedszkolu. Placów-
ka ciągle jeszcze zbiera deklaracje 

od zainteresowanych rodziców. 
W związku z tym proszeni są oni  
o zapoznanie się z procedurami do-
tyczącymi m.in. przyprowadzania 
i odbierania dziecka z przedszko-
la oraz bezpieczeństwa i higieny  
w przedszkolu. 

Jak ustaliliśmy, w praktyce ro-
dzic będzie „przekazywał” dziec-
ko pracownikowi przedszkola  
w pomieszczeniu „wiatrołap”. 
Pracownik przedszkola zmierzy 
tam dziecku temperaturę. 

Stryków: Kilkoro 
zainteresowanych
– Jesteśmy na etapie zbierania 

informacji od rodziców, ile bę-
dzie chętnych osób, żeby przy-

słać dzieci do naszej placówki 
– dowiadywaliśmy się w ponie-
działek, 4 maja w Przedszkolu 
Samorządowym w Strykowie. 
Tamtejsze przedszkole także popro-
siło rodziców o wypowiedzenie się  
w tej sprawie i – zadeklarowa-
nie czy dziecko będzie uczęsz-
czało do przedszkola. Zaintereso-
wanie nie było duże. Do środy, 6 
maja zamiar przysłania dziecka 
do przedszkola zadeklarowało 4 
rodziców na pełne wszystkie dni  
w tygodniu oraz 2 rodziców na 
1-2 dni w tygodniu. Ponadto jeden  
z rodziców zadeklarował, że bę-
dzie potrzebował opieki nad 
dzieckiem po 18 maja. 

– W związku z tym i na tę 
chwilę nie wiemy jeszcze, kiedy 
ruszymy. Być może dzisiaj lub ju-
tro zapadną ostateczne decyzje – 
powiedziała nam dyrektor Małgo-
rzata Frącala. 

Nic na „łapu-capu”
Z kolei Niepubliczne Przed-

szkole św. Rodziny w Niesułko-
wie ustaliło po pierwszych konsul-
tacjach z rodzicami, że 10 spośród 
40 dzieci uczęszczających do pla-

cówki będzie potrzebowało opie-
ki. Ostatecznie jednak 8 osób po-
twierdziło konieczność wysłania 
dziecka do przedszkola od 25 
maja. – Więc otwieramy placów-
kę dla tych dzieci w poniedziałek 
25 maja – informuje wicedyrektor 
Małgorzata Krasińska. 

– To zbyt poważna sprawa, żeby 
przygotowywać przedszkole na 
„łapu-capu”. Na wsiach jest chyba 
trochę łatwiej zapewnić dzieciom 
opiekę w domach, częściej mamy 
do czynienia w gospodarstwami 
wielopokoleniowymi – uważa wi-
cedyrektor. 

Podobnie do sprawy podeszła 
dyrekcja „Kucykowego Przed-
szkola” w Smolicach. 

– Założyliśmy sobie, że otwo-
rzymy przedszkole wraz z po-
czątkiem czerwca lub wcześniej, 
jeśli sytuacja się ustabilizuje. Na-
szym zdaniem nie ma się gdzie 
spieszyć – dowiedzieliśmy się  
w przedszkolu. Placówka jest już  
w części przygotowana na przyj-
mowanie dzieci. Tak samo ma się 
sytuacja ze żłobkiem działającym 
przy owym przedszkolu.  

aw, mak

REkLAMA

ŻłObeK teŻ zamKNięty
W związku z podtrzymaniem 
decyzji o zamknięciu 
placówek oświatowych 
na terenie głowna, póki 
co, niedostępny dla 
podopiecznych pozostanie 
również miejski żłobek. Po 
opublikowaniu rządowych 
wytycznych, w poniedziałek, 
4 maja, prowadzone były 
w nim przygotowania do 
otwarcia oraz opracowywane 
procedury bezpieczeństwa 
wewnętrznego, zgodne  
z zaleceniami ministerialnymi. 
Wątpliwości było jednak 
sporo. 
Zdaniem Edyty Strumian, 
dyrektor żłobka, nawet jeśli 
udałoby się spełnić formalne 
wytyczne to i tak powrót 
dzieci obarczony byłby 
ryzykiem.

– Z uwagi na wiek maluszków 
i ich spontaniczność, 
zapewnienie stosownej 
odległości oraz szeregu 
zasad bezpieczeństwa byłoby 
dla nas dużym wyzwaniem. 
Dzieci nie można przecież 
wyizolować, a przekonanie 
ich, żeby nie robiły niektórych 
rzeczy, bo tak będzie dla 
nich lepiej, nie jest możliwe. 
Odczuliśmy ulgę, że nie 
musimy tak ryzykować – 
twierdzi nasza rozmówczyni.
W tym przypadku 
również w podtrzymaniu 
dotychczasowych zakazów 
pomogli rodzice. Ostatecznie, 
wszyscy zdecydowali się 
samodzielnie zapewnić 
dzieciom opiekę w domach 
i nie posyłać maluchów do 
żłobka. aw

Niejednokrotnie 
uznawano jednak,  
że przedszkole  
należy otworzyć.  
Tak jest np.  
w Domaniewicach.
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W ramach przygotowań do otwarcia przedszkoli strykowski samorząd przekazał placówkom na terenie całej 
gminy płyn dezynfekujący o długotrwałym działaniu oraz maseczki ochronne. 
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Stryków | Termomodernizacja budynku szkoły

Docieplanie „Dwójki” powinno ruszyć 
przed wakacjami
Planowana w tym roku termomodernizacja budynku Szkoły Podstawowej Nr 2 
w Strykowie ma być przysłowiową kropką nad „i” – zakończeniem trwającego 
od czterech lat na terenie gminy Stryków projektu termomodernizacji 
budynków użyteczności publicznej. Roboty powinny rozpocząć się jeszcze 
przed wakacjami, by zostać zakończone do końca września.

Zakończenie miesiąc po rozpo-
częciu roku szkolnego jest moż-
liwe, ponieważ ostatnia faza ro-
bót ma dotyczyć prac na zewnątrz 
budynku. Mają być one tak zor-
ganizowane, by nie przeszkadzać 
w prowadzeniu normalnej nauki 
w szkole. Inwestycja ta jest dofi -
nansowana w ramach Regionalne-
go Programu Operacyjnego woj. 
łódzkiego, a poprzedzona zosta-
ła tzw. audytem energetycznym, 
który wskazywał jaki efekt mają 
przynieść roboty. 

W ramach przedsięwzięcia zo-
stanie wykonanych wiele różnych 
prac. Przede wszystkim ściany ze-
wnętrzne mają zostać ocieplone 
styropianem o grubości 14 cen-
tymetrów. Docieplenie ma się-
gnąć też ścian piwnic i funda-
mentowych. Podlegać mu będzie 

też stropodach na szkole. Na czę-
ści stropodachu wdmuchnięty zo-
stanie w przestrzeń wentylowaną 
specjalny granulat z wełny mine-
ralnej, a tam, gdzie nie będzie to 
możliwe, zastosowane zostaną da-
chowe płyty styropianowe lamino-
wane papą. 

Prace towarzyszące to m.in. 
wykonanie instalacji odgromo-
wej, elektrycznej, nowych obró-
bek blacharskich i opaski wokół 
budynku. Istotną częścią projektu 
jest też modernizacja oświetlenia 
wewnętrznego w szkole oraz ze-
wnętrznego w jej bezpośrednim 
sąsiedztwie, z wykorzystaniem 
opraw z lampami LED. 

Gmina zdecydowała się też 
przeprowadzić prace remontowe 
niezwiązane bezpośrednio z wyni-
kami audytu energetycznego i nie 
objęte dofi nansowaniem unijnymi 
pieniędzmi. Chodzi np. o napra-
wę istniejącego pokrycia z papy i 
wykonanie dodatkowego pokrycia 
na segmencie sali gimnastycznej 

z zapleczem szatniowym, wymia-
nę kilku okien w sali gimnastycz-
nej, wymianę kolejnych 17 okien 
na trzecim piętrze części dydak-
tycznej od strony południowo-
-zachodniej, 7 okien na drugim 
piętrze nad częścią szatniową od 
strony południowo-zachodniej. 

Wymienione też zostaną głów-
ne drzwi wejściowe do szkoły na 
drzwi przeszklone – aluminio-
we oraz przeprowadzone będzie 

wiele innych związanych z inge-
rencją w budynek napraw. Wśród 
nich np. jest planowane zastąpie-
nie krat z okien piwnic i nakleje-
nie folii antywłamaniowej na szy-
bach okien piwnic w segmencie 
kuchennym. Budynek też zosta-
nie pomalowany, by ujednolicić 
różnice w malowaniach po wcze-
śniejszej termomodernizacji ścian 
części elewacji budynku. 

Część robót będzie związana 
z modernizacją kotłowni. Zde-
montowane zostaną piece węglo-
we i do istniejącej instalacji c.o. 
zostanie podłączona nowa kotłow-
nia gazowa zlokalizowana w bu-
dynku gospodarczym znajdują-

cym się w sąsiedztwie segmentu 
kuchennego. Piece gazowe będą 
zasilane z dwóch zbiorników na 
gaz płynny. 

Przetarg wyłaniający wyko-
nawcę robót został rozstrzygnię-
ty po czterokrotnym przesuwaniu 
terminu składania ofert, co było 
związane ze szczegółowymi py-
taniami dotyczącymi specyfi ka-
cji warunków zamówienia, któ-
re zadawali potencjalni oferenci. 
Rozstrzygnięcie przesunęło się 
dosłownie o kilka dni, co nie po-
winno mieć wpływu na termin 
zakończenia robót. Do przetar-
gu przystąpiło łącznie aż 12 fi rm. 
Najtańszą ofertę złożyła fi rma 

Energo-Bud Przemysława Tra-
falskiego z Dobrzelina, oferując 
wykonanie robót za 1.348.912,25 
złotych i dając 7-letnią gwarancję 
robót. 

Przypomnijmy, że w ramach 
całego, kilkuletniego projektu, 
termomodernizacji poddanych 
zostało (w różnym zakresie) 10 
budynków użyteczności publicz-
nej: świetlica wiejska w Osse, SP 
w Niesułkowie, SP nr 1 w Stryko-
wie, ZS nr 2 w Bratoszewicach, 
ZS nr 1 w Strykowie, SP w Do-
brej, OSP w Kiełminie i w Stryko-
wie, świetlica wiejska w Bratosze-
wicach i budynek strykowskiego 
urzędu. �

marCiN
KUCHarSKi

marcin.kucharski@lowiczanin.info

gmina zdecydowała się 
też przeprowadzić prace 
remontowe niezwiązane 
bezpośrednio 
z wynikami audytu 
energetycznego i nie 
objęte dofi nansowaniem 
unijnymi pieniędzmi.

Budynek SP 2 w Strykowie przed planowaną termomodernizacją. 
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Głowno | Zabierz mnie tam wyobraźnią

Podziel się marzeniem 
i zgarnij nagrodę

Przed nami kolejna edycja po-
pularnego wydarzenia artystycz-
nego – Ogólnopolskiego Konkur-
su Plastycznego „Zabierz mnie 
tam wyobraźnią”. Tym razem od-
będzie się on pod hasłem „Moje 
jedyne marzenie”.

Miejski Ośrodek Kultury 
w Głownie czeka na zgłoszenia 
utalentowanych artystycznie osób. 
Do udziału w rywalizacji zapro-
szeni są wychowankowie różnych 
typów placówek, a także dzieci 
i młodzież. Każdy uczestnik może 
dostarczyć jedną pracę nawią-
zującą do tematyki konkursowej 
i wykonaną dowolną płaską tech-
niką plastyczną: malarską, grafi cz-
ną, rysunkową lub mieszaną. Ar-
tystyczne starania początkujących 
miłośników sztuki ocenione zo-

staną w czterech kategoriach wie-
kowych: 5-7 lat, 8-10 lat, 11-13 lat 
oraz 14-16 lat. 

Chętni powinni przesłać dzieło 
swojego autorstwa wraz z komple-
tem dokumentów na adres MOK-
-u. Wzory dokumentów dostępne 
są do pobrania na stronie inter-
netowej wspomnianego ośrodka 
kultury. Termin zgłoszeń upłynie 
wraz z końcem maja. Laureatów 
poznamy 18 czerwca br. 

Organizatorzy przewidzieli 
również wystawę pokonkursową. 
Tym razem, z uwagi na trwają-
cą epidemię, przybierze ona cha-
rakter wirtualny. Dyplomy oraz 
nagrody przesłane zostaną drogą 
pocztową. Więcej informacji pod 
numerem telefonu: (42) 719-11-
43.  aw

Gmina Stryków | Przedszkolna inicjatywa

,,Serce dla medyka” w wydaniu strykowskim 
Dzieci z przedszkola samorządowego w Strykowie 
włączyły się do akcji ,,Serce dla medyka” 
w ramach realizacji Międzynarodowego Projektu 
Czytelniczego ,,Magiczna moc bajek”. 

Ponieważ w związku z epide-
mią przedszkola nie mogą w peł-
ni realizować założeń projektu 
wspólnie dziećmi w przedszkolu, 
stąd propozycja, aby rodzice wraz 
z dzieckiem poprzez rysunki wy-
razili wdzięczność służbom me-
dycznym za ich serce, poświęce-
nie i trud w walce o zdrowie. 

– Chętnie zobaczymy rela-
cje z Waszych działań – zachęca-
ło przedszkole, a odzew ze strony 
rodziców i dzieci był duży. Dzieci 
rysowały – rodzice fotografowali 
zaś swoje pociechy wraz z rysun-
kami lub same rysunki i przysyłali 

zdjęcia do przedszkola. W drugiej 
połowie kwietnia wpłynęło ponad 
20 różnych prac. Organizatorzy 
w ciągu najbliższych dni stworzą 
ich wirtualną wystawę. – Damy 
znać medykom z Waszych miej-
scowości, że dzieci z całymi rodzi-
nami o nich pamiętają – zachęcają 
organizatorzy. 

Oto jedna z prac „przestrzen-
nych”, na której serce dla medy-
ków przygotowane zostało przez 
rodzeństwo ze Strykowa w przy-
domowej piaskownicy: m.in. 
z orzechów włoskich, żółtych 
kwiatów mniszka i kamyków. mak 

Głowno | uroczystość w innym terminie

Pierwsze Komunie dopiero
na przełomie sierpnia i września?
Mimo że właśnie rozpoczyna się sezon 
komunijny, w maju dzieci na pewno nie przeżyją 
jednej z najważniejszych uroczystości w całym 
swoim życiu. Bardziej prawdopodobnym, 
choć jeszcze nieofi cjalnym terminem, 
jest sierpień lub nawet wrzesień.

Pierwsze głosy o tym, że być 
może w trakcie epidemii niemoż-
liwe stanie się przystąpienie przez 

dzieci do I Komunii Świętej, po-
jawiły się już kilka tygodni temu. 
Dziś, w dobie wciąż znacznej licz-
by zachorowań, jest to już pewne. 
Nadal nie wiadomo jednak, kiedy 
będzie to możliwe. W większości 
głowieńskich parafi i wskazuje się 
na wrzesień. Mówi się również 
o sierpniu.

Parafi a św. Jakuba 
w Głownie
Zgodnie z tradycją w dru-

gą niedzielę maja, a więc już 
za kilka dni, komunia św. mia-
ła odbyć się w parafi i św. Jaku-
ba w Głownie. W porozumie-
niu z rodzicami przystępujących 
do niej dzieci termin ten został 
przesunięty. Wspólnie postano-
wiono, że data powinna zostać 
wyznaczona za kilka miesię-
cy, by realna stała się możliwość 
uczestnictwa w zgromadzeniach. 
Co więcej, termin miałby nawią-
zywać do wieloletniej praktyki, 
zgodnie z którą we wspomnia-
nej parafi i uroczystość ta odby-

wa się w drugą niedzielę miesią-
ca. Wstępnie uzgodniono więc, 
że tym razem komunia będzie 
miała miejsce 13 września. To jed-
nak jeszcze nieofi cjalne doniesie-
nia.

– Termin został wyznaczony 
wstępnie. Dziś nie można go jesz-
cze potwierdzić, bowiem sytuacja 
jest zbyt dynamiczna. Pewne jest, 
że I Komunia Święta nie odbędzie 
się w maju, lecz w późniejszym 
czasie. Nie ma żadnej gwarancji, 
że będzie to we wrześniu, a osta-
teczne decyzje podejmiemy w sto-
sownym czasie – powiedział nam 
ks. Zbigniew Kielan z parafi i św. 
Jakuba w Głownie.

Parafi a św. barbary 
w Głownie-Osinach
Zgodnie z wcześniejszymi 

ustaleniami I Komunia Święta 
powinna odbyć się w parafi i św. 
Barbary na Osinach już w minio-
ną niedzielę – 3 maja. Z uwagi na 
szerzącą się pandemię tak się jed-
nak nie stało. Proboszcz wspo-
mnianej parafi i, ks. Andrzej Kapa-
on, podjął decyzję o przeniesieniu 
uroczystości na późniejszy czas. 
Wstępnie rozważanym terminem 
jest połowa sierpnia, a konkret-
nie niedziela przypadająca tuż po 
święcie Wniebowzięcia Najświęt-
szej Maryi Panny, celebrowanym 
w Kościele 15 sierpnia.

– Oczywiście to dopiero wstęp-
ny plan, bo w tak zmiennej sytu-
acji trudno mówić o konkretach 
– zaznaczył proboszcz.

Parafi a 
św. maksymiliana 
w Głownie
Podobnie sytuacja wyglą-

da w parafi i św. Maksymiliana 
w Głownie, gdzie uroczystość ko-
munijna także planowana jest we 
wrześniu. Wiążąca decyzja w tej 
kwestii nadal nie zapadła, choć 
z niepotwierdzonych jeszcze in-
formacji wynika, że wspomina 
się o 27 września. – Od dawna 
myślimy o przeniesieniu terminu 
I Komunii Świętej, bo trudno, by 
odbyła się ona w maju. Wstępnie 
mówi się o wrześniu, ale czy tak 
się stanie, czas pokaże. Na pewno 
decyzja podjęta zostanie po kon-
sultacji z rodzicami przystępują-
cych w tym roku do komunii dzie-
ci – powiedział nam ks. Tomasz 
Trzciński, proboszcz parafi i św. 
Maksymiliana w Głownie. �

aGNieSzKa
wOJCieSzeK

agnieszka.wojcieszek@lowiczanin.info

nie tylko rysunki, ale również „przestrzenne” prace, przygotowały 
dzieci w ramach akcji „Serce dla Medyka”. 
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Susza | kolejny rok znikomych opadów także na naszym terenie

Czy grozi nam brak wody?
Czy nasze miasta 
i gminy są dobrze 
przygotowane na to,  
by dostarczać 
nam wodę w 
ilościach, w jakich 
jej potrzebujemy? 
Przeczytaj nasz raport.

Głowno
Gmina Miasta Głowno dys-

ponuje czterema ujęciami wody  
o średniej wydajności łącz-
nej 220,0 m³/h. Zlokalizowa-
ne są one w lasach Huty Józe-
fów. Do dyspozycji jest także 
zbiornik retencyjny o pojemno-
ści 2000 m³. Jak wynika z in-
formacji Urzędu Miejskiego  
w Głownie, ujęcia te są spraw-
ne. Usterki jednej ze studni (nr 4) 
naprawiono w 2016 roku. Miej-
ski Zakład Wodociągów i Kana-
lizacji w Głownie w nieodległej 
przyszłości planuje również re-
generację wycofanej w 2010 roku  
z eksploatacji studni nr 5.

Dodajmy, że w Głownie znaj-
dują się dwa sztuczne zbiorniki 
wodne na rzece Mrodze. Jednym 
z nich jest zalew „Mrożyczka”, 
którego powierzchnia wynosi 
29,2 ha. Łączy on funkcję reten-
cyjną, rekreacyjną oraz gospodar-
kę rybacką (wędkarstwo). Drugim 
jest Zalew „Huta Józefów” o po-
wierzchni 8,5 ha. On z kolei peł-
ni funkcję retencyjną, rekreacyjną 
i hodowlaną. 

Ponadto, na rzece Mrożycy sy-
tuowany jest zbiornik wodny przy 
młynie „Stara Piła”. Liczy on 2,65 
ha. W lasach na terenie miasta 
Głowna znajdują się także dwa 
niewielkie powierzchniowo zbior-
niki wodne: Żabieniec, zbierający 
latem wody z dwóch niewielkich 
leśnych strug oraz staw w pobli-
żu Domu Pomocy Społecznej  
w Głownie. Urząd Miejski  
w Głownie nie posiada danych na 
temat ilości stawów prywatnych 
na terenie miasta. 

Niewykluczone, że w odległej 
przyszłości sytuacja wodna nie-
co się zmieni. W Studium Uwa-
runkowań i Kierunków Zagospo-
darowania Przestrzennego Miasta 
Głowna z 2012 r. zaplanowana jest 
budowa Zbiornika Małej Retencji 
o powierzchni 11,5 ha, pojemności 
170 tys. m³ i średniej głębokości 
1,5 m. Miałby być on zlokalizowa-
ny pomiędzy osiedlem Kopernika 
a osiedlem Sikorskiego. Zbiornik 
wykorzystywany będzie do celów 
energetycznych. Poczyniono już 
starania, polegające na uwzględ-
nieniu planowanej inwestycji  
w dwóch gminnych dokumen-
tach planistycznych, czyli w stu-
dium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzenne-
go oraz w miejscowym planie za-
gospodarowania przestrzennego. 
Dalsze działania zmierzające do 
realizacji tej inwestycji wymagać 
będą poważnego nakładu środków 
finansowych, dlatego jej przepro-
wadzenie zależne będzie od moż-
liwości finansowych miasta.

Dodajmy, że w poprzednich 
latach, w których również noto-
wano problemy z suszą, Miasto 
Głowno nie wprowadzało zaka-
zów oraz ograniczeń dotyczących 
poboru wody przez mieszkańców.  
W tym roku również nie ma ta-
kich planów.

Gmina Głowno 
Na terenie gminy Głowno do-

stępne są cztery ujęcia wody. 

Sytuowane są one w miejsco-
wościach: Mąkolice – o wydaj-
ności 68.912 m³/rok, Lubianków  
– o wydajności 48.436 m³/rok, 
Boczki Domaradzkie – o wydaj-
ności 158.191 m³/rok i Karnków  
– o wydajności 84.607 m³/rok.

Z komunikatu przesłanego do 
naszej redakcji przez Urząd Gminy 
Głowno wynika, że obecnie urzą-
dzenia znajdujące się w konkret-
nych Stacjach Uzdatniania Wody 

są wystarczające w stosunku do 
potrzeb mieszkańców gminy, zaś 
woda udostępniana za pośrednic-
twem sieci spełnia wszystkie pa-
rametry przydatności do spoży-
cia. Są one badane systematycznie 
i pozostają zgodne z harmonogra-
mem zatwierdzonym przez Powia-
tową Stację Sanitarno-Epidemio-
logiczną w Zgierzu. 

Wszelkie awarie, pojawiają-
ce się w konkretnych ujęciach, 

usuwane są na bieżąco. W Stacji 
Uzdatniania Wody w Boczkach 
Domaradzkich aktualnie istnie-
je jednak układ technologiczny 
oparty o przestarzałe urządzenia, 
które wymagają przeprowadze-
nia napraw lub wymiany. W bie-
żącym roku planowana jest więc 
modernizacja tej stacji, która po-
legać będzie na wymianie we-
wnętrznych instalacji technolo-
gicznych wody wraz z budową 
zbiornika naziemnego retencyj-
nego, magazynującego wodę oraz 
rurociągów łączących zbiornik z 
budynkiem SUW i istniejącymi 
zbiornikami wody popłucznej. 
Obecnie trwają prace związane 
z przygotowaniem postępowania 
przetargowego, pozwalającego na 
wyłonienie wykonawcy tego za-
dania. str. 21

Duże zmiany 
w strażnicy OSP
w Boczkach Domaradzkich. str. 20Raport

W Studium 
Zagospodarowania 
Przestrzennego 
głowna zaplanowana 
jest budowa 
Zbiornika Małej 
Retencji  
o pow. 11,5 ha, 
pojemności  
170 tys. m³  
i średniej głębokości  
1,5 m. Miałby być on  
zlokalizowany 
pomiędzy osiedlem 
kopernika a osiedlem 
Sikorskiego.

Pośród zaplanowanych w tym roku na ternie gminy Głowno inwestycji jest modernizacja stacji  
uzdatniania wody (wraz z wymianą zbiorników i złóż) w Boczkach Domaradzkich.  
jest to jedna z kluczowych inwestycji zaplanowanych w bieżącym roku na terenie gminy głowno. 
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Łowicz | Powiat zrezygnował z Informacji Turystycznej

Jaka pomoc dla turysty
Władze powiatu 
łowickiego zrezygnowały 
z prowadzenia Informacji 
Turystycznej na Starym 
Rynku 17, przy narożniku 
ul. Pijarskiej. Dwie osoby 
zatrudnione tam dotychczas 
otrzymały propozycję pracy 
w innych powiatowych 
jednostkach. 

Na ubiegłotygodniowej sesji 
Rady Powiatu Łowickiego staro-
sta Marcin Kosiorek wspomniał 

o tym, że w zakresie informa-
cji turystycznej miasto Łowicz  
i gmina Nieborów nie podjęły  
z powiatem wspólnych działań. 
Zainteresował się tym radny Kry-
stian Cipiński, który przyznał,  
że rozumie, iż obecnie jest trud-
ny czas dla turystyki, ale przecież 
przyjdzie moment, że wszystko 
wróci do normalności i trzeba bę-
dzie realizować misję wspierania 
turystyki. Starosta Marcin Kosio-
rek precyzował, że były prowa-
dzone rozmowy z miastem, ale 
wymiany pism nie było, współ-
praca jest trudna. 

miejska informacja 
pozostaje 
Turyści, którzy, miejmy nadzie-

ję, niedługo odwiedzać będą Ło-
wicz i okolice – nie pozostaną jed-
nak pozostawieni sami sobie, bo 
Informację Turystyczną prowa-
dzi Urząd Miejski. Mieści się ona 
również na Starym Rynku, tyle 
że pod nr 3. Na co dzień turystów 
obsługują pracownicy Wydziału 
Kultury, Sportu i Turystyki, któ-
rzy mają do dyspozycji mapy, fol-
dery i inne materiały. 

Od czerwca do września w IT 
wprowadzane są dyżury weeken-

dowe. Urząd Miejski do ich pro-
wadzenia zatrudniał w ostatnich 
latach na umowę-zlecenie stu-
dentkę, która zna język angiel-
ski i niemiecki. Dyżurowała ona 
w punkcie w soboty i niedziele w 
godz. 10.00-18.00. Dyżury takie 
w ubiegłych latach dodatkowo 
uruchamiane były podczas week-
endu majowego. 

W tym roku dyżury powinny 
wrócić od lipca. Od lipca (a nie od 
czerwca) można się również spo-
dziewać inauguracji niedzielnych 
spacerów z przewodnikiem PTTK 
oraz weekendowych warsztatów  
z twórcami ludowymi w mini 
skansenie przy muzeum. Gdy za-
padnie decyzja, kiedy one ruszą  
– poinformujemy o tym.  mwk  

Łowicz | ZSP nr 1. Pod patronatem MON?

Klasa dla mechaników lotnictwa?
Rada Powiatu Łowickiego na sesji 29 kwietnia podjęła intencyjną uchwałę  
w sprawie powstania oddziału przygotowania wojskowego w Technikum nr 1  
w Łowiczu – czyli ZSP Nr 1 im. 10 Pułku Piechoty. Klasa taka miałaby powstać 
już od 1 września tego roku, pod patronatem Ministerstwa Obrony Narodowej. 
Kształcenie w niej trwałoby 5 lat. Czy powstanie – nie jest przesądzone.

Starosta Marcin Kosiorek 
wyjaśniał radnym, że trwa do-
pełnianie formalności, aby  
w szkole powstał nowy kieru-
nek – technik mechanik lotnic-
twa. Kształcenie odbywałoby 
się pod kątem lotnictwa woj-
skowego, stąd starania o zgodę 
MON. Praktyki odbywałby się 
w Wojskowych Zakładach Lot-
niczych. 

Ponieważ padły też pyta-
nia o to, czy powiat rezygnuje 

z klas mundurowych w II Li-
ceum Ogólnokształcącym, sta-
rosta przyznał, że licea bronią 
się przed klasami mundurowy-
mi. Powstanie oddziału przygo-
towania wojskowego w ZSP nr 
1 potrzebne jest po to, aby po-
wstał tam kierunek technik me-
chanik lotnictwa. 

– Patronem szkoły jest 10 
Pułk Piechoty, sztandar jest pro-
wadzony w mundurach i są tam 
Dziesiątacy, więc naturalnym 

jest robienie tego rodzaju pro-
filu w tej szkole. Nie będzie to 
mundurówka dla mundurów  
– jak to trochę funkcjonuje w II 
LO – ale klasa, która ma kształ-
cić wojskowych mechaników 
lotnictwa – mówił starosta.

to jest nadal liceum
W II LO im. Mikołaja Ko-

pernika zakończyła właśnie 
naukę jedna klasa munduro-
wa, której absolwenci wkrótce 

przystąpią do matury. Na po-
ziomie klas II są dwa oddzia-
ły, nie ma klasy I. Klasy mun-
durowej nie ma w tegorocznej 
ofercie „Medyka”. Dyrektor 
szkoły Agnieszka Ruta-Kuciń-
ska przyznała, że faktycznie 
broniła się przed klasami mun-
durowymi i przekonała o tym 
władze powiatu. Z obserwacji 
i doświadczenia wynika, że do 
tych klas trafia młodzież, któ-
ra nie wie czy wybrać liceum, 
czy technikum. Podczas rekru-
tacji często mają znacznie mniej 
punktów niż kandydaci do in-
nych klas. 

W toku nauki mają mniejsze 
możliwości wybierania przed-
miotów, które będą realizować 
na poziomie rozszerzonym, po-
nieważ zamiast tych zajęć mają 
przedmioty kierunkowe. To 
ogranicza możliwość wyboru 

dalszego kształcenia, a jedno-
cześnie ukończenie klasy mun-
durowej w liceum nie daje im 
żadnych punktów przy rekruta-
cji na mundurowe studia. Mun-
durowe uczelnie wyższe wy-
bierają tylko pojedyncze osoby. 
Dla powiatu klasa mundurowa 
oznacza wyższe koszty, ponie-
waż wspomniane przedmioty 
kierunkowe oznaczają, że do 
każdej klasy potrzebnych jest 
dodatkowo 4 nauczycieli, np. 
do prowadzenia zajęć ze spor-
tów walki, które muszą się od-
bywać w grupach. 

Agnieszka Ruta-Kucińska 
podkreśla, że „Kopernik” chce 
być typowym liceum, dlatego 
w roku szkolnym 2020/2021 
planowane jest utworzenie klas 
o profilu: medycznym, huma-
nistycznym i matematycznym. 
 mwk 

Łowicz | Z sesji powiatu

Rada Muzeum 
powołana

Rada Powiatu Łowickiego na sesji 29 kwiet-
nia powołała nową Radę Muzeum w Łowiczu 
– organ doradczo-opinujący, którego kompe-
tencje wynikają z ustawy. Kadencja poprzed-
niej Rady Muzeum kończy się w tym roku. 
Nowa została wybrana na latach 2020-2024. 

W jej skład weszli: starosta łowicki Marcin 
Kosiorek i Marek Wojtylak – jako przedstawi-
ciele powiatu łowickiego, burmistrz Krzysztof 
Kaliński – jako przedstawiciel Łowicza, Ta-
deusz Żaczek – jako reprezentant Łowickiego 
Towarzystwa Przyjaciół Nauk, Barbara Rze-
czycka ze Stowarzyszenia Muzealników Pol-
skich oddział mazowiecki, Robert Starzyński 
ze Stowarzyszenia Muzealników Polskich od-
dział łódzki, Zbigniew Skuza ze Stowarzysze-
nia Muzeów na Wolnym Powietrzu oraz An-
drzej Cichy z Muzeum w Łowiczu.  mwk 

W prowadzonym przez Urząd Miejski w Łowiczu punkcie  
Informacji Turystycznej materiały już czekają na turystów,  
którzy – miejmy nadzieję – niedługo będą odwiedzać nasze maisto. 
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Punkt zapalny
Łowicz | Dziwne telefony

Nie daj się oszukać
– Na domowy telefon zadzwonił ktoś, kto przedstawił się  
jako pracownik poczty. Twierdził, że na poczcie są do odbioru 
nasze przesyłki z ZUS oraz z banku, które krążą między tymi 
instytucjami a pocztą. Głos prosił, aby podać nasz adres,  
żeby je nam dostarczyć – historię być może nowej metody 
oszustwa opowiedziała nam 29 kwietnia mieszkanka Łowicza. 

Zdarzenie miało miejsce tydzień 
wcześniej. Poranny telefon odebrała 
mama naszej rozmówczyni. Gdy jej 
córka zorientowała się, że ktoś pyta  
o dane, wzięła od starszej pani telefon  
i zapytała o co chodzi. Głos w słuchaw-
ce stanowczo domagał się podania ad-
resu. Gdy kobieta próbowała tłuma-
czyć, że korespondencja z ZUS i banku 
do nich dociera, więc nie jest to moż-
liwe, rzekoma pracownica poczty wy-
kazała zniecierpliwienie. – Naskoczyła 
na mnie, mówiąc: Co pani szkodzi ad-
res podać?! 

Kobieta nie dała wiary temu, co 
mówiła dzwoniąca do jej domu oso-
ba, mimo to postanowiła w banku oraz  
w ZUS sprawdzić czy bezskutecz-
nie próbowano wysłać do niej jakąś 
korespondencję. Zarówno w banku,  
jak i w ZUS zaprzeczono. 

Tego samego dnia po południu za-
dzwonił mężczyzna, która podał się za 

policjanta. Kobieta odebrała, oznaj-
miając, że ona też ma syna policjanta. 
Dzwoniący żachnął się i zapytał czy 
jest on teraz w domu, kobieta przy-
znała szczerze, że nie. 

Początkowo telefon wydawał się 
wiarygodny, ponieważ mężczyzna 
podał swoje imię i nazwisko, a nawet 
numer legitymacji służbowej i prosił 
o zapisanie go. Wyjaśnił, że policja 
prowadzi postępowanie w celu roz-
pracowania szajki oszustów i prosił 
o pomoc. Dodał przy tym, że telefon 
domowy kobiety może być na podsłu-
chu (telefon komórkowy też), dlatego 
on prosi, aby ona zweryfikowała jego 
tożsamość, wybierając numer na po-
licję 997. 

Gdy oznajmił, że musi to zrobić  
w momencie, gdy on policzy do 
trzech, kobietę ogarnął pusty śmiech, 
którego nie byłaby w stanie powstrzy-
mać, więc postanowiła się rozłączyć. 

– O co chodziło w tym oszustwie – 
nie wiem. Czy nastąpiłoby jakieś prze-
kierowanie, przez które straciłabym 
pieniądze, czy tylko ktoś inny konty-
nuowałby rozmowę, aby potwierdzić, 
że rozmawiam z policjantem? – zasta-
nawia się w rozmowie z nami kobieta. 
Sprawa wydała się jej bardzo podejrza-
na, dlatego postanowiła zgłosić ją na 
policję i powiadomić naszych czytel-
ników. 

Jak się dowiedziała, nie ma w Ło-
wiczu ani w Skierniewicach policjanta  
o takim nazwisku, jakie podał dzwo-
niący do niej mężczyzna. Nikt w tych 
komendach nie ma takiego numeru 
legitymacji, jaki jej podano. Kobie-
ta wie też, że policja nie posługuje się 
już numerem 997, ale jest on mocno 
utrwalony w świadomości Polaków, co 
oszuści mogą próbować wykorzystać.  
Jak? – tego nie wie. 

Policja zawsze ostrzega, aby nie po-
dawać przez telefon żadnych swoich 
danych (typu imię i nazwisko, adres, 
numer PESEL itp.), bo nie wiadomo, 
w jaki sposób i przez kogo mogą zo-
stać one wykorzystane. Nasza czytel-
niczka była czujna, może również dla-
tego, że ma syna policjanta. Innym też 
radzi czujność.  mwk

Ochrona konsumenta | Wyciek danych osobowych

Kupujesz energię od Fortum?  
Zapytaj o bezpieczeństwo danych
Powiatowa Rzecznik Konsumenta  
Agnieszka Kopczyńska informuje, że między  
12 a 16 kwietnia doszło do wycieku danych 
osobowych klientów spółki Fortum Marketing  
and Sales Polska S.A., zajmującej się m.in. 
dystrybucją energii elektrycznej. Naraża to  
klientów na niebezpieczeństwo nieuprawnionego 
wykorzystania ich danych.

Agnieszka Kopczyńska 
wyjaśnia, że jest to problem 
skali ogólnopolskiej, ale na 
pewno może dotyczyć także 
mieszkańców Łowicza i oko-
lic. – Akwizytorzy tej spółki 
prowadzili na naszym terenie 
bardzo aktywną kampanię, 
dlatego spodziewamy się, że 
również tutaj mogą się znaj-
dować osoby pokrzywdzone 
przez wyciek danych – mó-
wiła w rozmowie z NŁ.

Kwestię tego, w jaki spo-
sób dane odbiorców ener-
gii z całej Polski wyciekły  
z bazy danych firmy, wyja-
śnia już Prokuratura Okręgo-
wa w Gdańsku oraz wydział 
walki z cyberprzestępczością 

tamtejszej KWP, na razie nie 
wiadomo czy dane zostały 
wykradzione w ataku haker-
skim, czy też stoi za tym ktoś 
związany ze spółką.

Naruszenie bezpieczeń-
stwa dotyczyć może da-
nych zawartych w umowach 
sprzedaży energii elektrycz-
nej i paliwa gazowego. Obej-
mują one między innymi 
imię, nazwisko, adres, nr tele-
fonu, PESEL i/lub numer do-
wodu osobistego. Naruszenie 
bezpieczeństwa nie dotyczy 
dokumentów, a samej bazy 
danych.

Aby zweryfikować do-
kładnie, czy dane konkretnej 
osoby zostały narażone i ja-

kich kategorii danych osobo-
wych ewentualny wyciek do-
tyczy, Fortum Marketing and 
Sales Polska SA uruchomi-
ła specjalny nr telefonu: 690 
678 130 dedykowany klien-
tom, którzy chcą uzyskać in-
formacje w sprawie narusze-
nia bezpieczeństwa danych. 
Możliwy jest również kon-
takt z infolinią (122 100 000) 
oraz składanie zapytań za po-
średnictwem formularza kon-
taktowego na stronie spółki. 

W celu zapobieżenia wy-
korzystania danych każdy  
z pokrzywdzonych ma prawo 
złożyć wniosek o unieważ-
nienie dowodu osobistego  
i wyrobienie nowego. Moż-
na również dokonać zastrze-
żenia dowodu osobistego  
w najbliższym oddziale ban-
ku (zastrzeżenie będzie wi-
doczne przez każdy bank).

Ostrzeżenie dla klientów, 
wraz z przeprosinami, za-
mieściła też  na swojej witry-
nie internetowej spółka For-
tum.  tm
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Sąd Rejonowy | Ten wyrok jednak zapadł

Rodzinna tragedia pod Patokami
Musiał minąć prawie rok od wypadku, 
w którym na szosie 92 pod Patokami zginął 
22-letni Karol S., by sąd wydał wyrok 
skazujący sprawcę. Winnym jest Tomasz, 
rodzony brat zmarłego. 

Trudno powiedzieć czy w tej 
historii bardziej pochylać się trze-
ba nad tragedią matki, czy wska-
zywać na ludzką głupotę i przed 
taką ostrzegać, czy wreszcie po-
dziwiać sprawność techniki do-
chodzeniowej. 

matka 
Urodziła piątkę dzieci: naj-

pierw córkę, potem czterech sy-
nów. Mąż pił, miała z nim cięż-
ko, leczyła się. Zmarł prawie pięć 
lat temu. Ma niespełna 900 zło-
tych emerytury, mieszka w domu 
w powiecie sochaczewskim, tuż 
przy szosie z Łowicza do Socha-

czewa. Dwaj najmłodsi syno-
wie czasem wspomagali ją dając 
200-300 złotych. W niedzielę 14 
kwietnia ubiegłego roku starsze-
go z tej młodszej dwójki, Tomka, 
obudziła na obiad, bo poprzednie-
go dnia ostro imprezował, wrócił 
nad ranem. Kilka godzin później 
wsiadł, wraz z najmłodszym bra-
tem Karolem, do Golfa, którego 
dla niego kupił i wyjechali w stro-
nę Łowicza. 

Wieczorem dowiedziała się, że 
mieli wypadek i Karol nie przeżył. 
W śledztwie Tomek twierdził, że 
prowadził ten, który zginął. Czy 
mu wierzyła? Tomasz miał ciągle 
status świadka, poszedł do pra-
cy w tartaku, sprawa się ciągnę-
ła. Gdy go aresztowano i przed-
stawiono zarzuty, otrzymała status 
pokrzywdzonej. Nie chciała jed-
nak występować jako oskarżyciel 

posiłkowy. Nie chciała też być na 
sali podczas przesłuchania syna 
na rozprawie przed sądem w Ło-
wiczu 3 kwietnia. Nie sprzeciwiła 
się, by Tomasz poddał się dobro-
wolnie karze. – Nie mam pretensji 
do syna – oświadczyła. – Muszę 
dać sobie jakoś radę...

Głupota
Brat prosił, by zawiózł go na 

spotkanie z koleżanką „na Kom-
pinę”, na teren nieczynnnej stacji 
benzynowej. W pierwszych ze-
znaniach Tomek stwierdził, że się 
opierał, bo wiedział ile wypił i bał 
się, że jeszcze nie wytrzeźwiał. 
Ale po kilku godzinach pojechali. 
Nie miał prawa jazdy, bo gdy kilka 
lat wcześniej za trzecim razem ob-
lał testy – odpuścił sobie. Ale Golf 
był „na niego”. Badanie trzeźwo-
ści po wypadku wykazało 0,94 
mg/l alkoholu w wydychanym po-
wietrzu, drugie badanie 1,44 pro-
mila alkoholu we krwi, trzecie 
– 1,20 promila. W trakcie śledztwa 
wyszło na jaw, że w 2014 roku był 
już karany za jazdę po pijanemu 
motorowerem. 

Prawa jazdy nie miał też Karol, 
był dopiero w trakcie kursu. Też 
wsiadając do samochodu był pija-
ny, po sekcji zwłok biegły stwier-
dził, że w chwili wypadku, czyli 
około godziny 18.20, był „znacz-
nie nietrzeźwy, w fazie elimina-
cji alkoholu z organizmu”. Wsia-
dając do samochodu żaden z nich 
nie zapiął pasów bezpieczeństwa. 

Do Kompiny mieli tylko kil-
ka kilometrów. Szosa była sucha, 
pogoda słoneczna, bieżnik w opo-
nach zdarty, ale poza tym samo-
chód sprawny. Jechali z prędko-
ścią oszacowaną przez biegłego 
na 135 km/h, zaczęli wyprzedzać 
osobowego Mercedesa – i wtedy 
kierujący stracił panowanie nad 
pojazdem, Golf przez moment 
szorował po lewym pasie prosto-
padle do kierunku jazdy, po czym 
zaczął rolować – biegły ustalił, 
że zaliczył co najmniej trzy obroty 
wzdłuż własnej osi. Ciało Karola 
zostało wyrzucone przez przednią 
boczną szybę, ratownicy przybyli 
na miejsce próbowali go reanimo-
wać – bez skutku. Tomasza wy-
dobyto z wraku, zawieziono do 

szpitala w Sochaczewie, po czym 
zwolniono – nie potrzebował po-
mocy.

biegły
Tomasz S. po wypadku twier-

dził, że kierującym był jego brat. 
Zeznał, że miał świadomość, 
iż Karol nie ma uprawnień do kie-
rowania, ale pozwolił mu usiąść 
za kierownicą, sam nie wie dla-
czego. Świadkowie – kierowca 
i pasażer wyprzedzanego Merce-
desa – nie byli w stanie stwierdzić 
kto kierował.

Dwa dni po wypadku proku-
rator Jan Snopkiewicz wszczął 
śledztwo i postanowił zasięgnąć 
opinii biegłego lekarza medycy-
ny sądowej co do przyczyn śmier-
ci oraz biegłego z zakresu ruchu 
drogowego co do przyczyn wy-
padku. Pierwsza opinia nadeszła 
szybko: przyczyną śmierci Karo-
la były rozległe obrażenia czasz-
kowo-mózgowe. Na drugą opinię, 
tłumaczącego się ogromną ilością 
zleceń biegłego z Łodzi, prokura-
tor czekał wiele miesięcy, przedłu-
żając kilka razy termin jej sporzą-
dzenia, ostatecznie na 31 stycznia 
2020 roku. 

Zestawienie dwóch opinii było 
kluczowe dla ustalenia prawdy. 
Biegły stwierdził, że na skutek ro-
lowania pojazdu, górna część nad-
wozia w rejonie dachu i słupka 
przedniego po prawej stronie zo-
stała tak zdeformowana, że skut-
kowała zmniejszeniem przestrzeni 
pasażera. Na rysunkach pokazał, 
gdzie normalnie znajdowała się 
głowa pasażera i jak w to miej-

sce został wgnieciony dach. Kon-
kludował, że osoba znajdująca się 
na przednim fotelu pasażera była 
narażona na urazy głowy w stop-
niu znacznie większym niż kie-
rujący pojazdem – a urazy głowy 
stwierdzono u denata. Napisał, 
że obrażenia głowy Karola S. 
i odcinka szyjnego kręgosłupa na-
stąpiły w trakcie uderzenia przed-
nią prawą stroną dachu pojazdu 
o podłoże, na końcu pierwszego 
obrotu. Stwierdził, że siła odśrod-
kowa wyrzuciła ciało pasażera 
przez boczne okno z prawej strony 
i znalazł na ciele Karola i na oknie 
ślady o tym świadczące. 

Opinia ma datę 24 stycznia, 
29 stycznia prokurator Snopkie-
wicz nakazał zatrzymanie To-
masza S.. Do zatrzymania doszło 
w jego miejscu pracy 11 lutego, 
przedstawiono mu zarzut spo-
wodowania wypadku ze skut-
kiem śmiertelnym, w stanie nie-
trzeźwości. Już jako podejrzany 
został przesłuchany 12 lutego. 
Przyznał się do zarzucanego mu 
czynu. – Wcześniej zeznawałem, 
że to brat kierował, a to niepraw-
da – oświadczył. 

wyrok
Wszystkie rozprawy w łowic-

kim sądzie są od 20 marca odwo-
łane – z wyjątkiem należących do 
spraw pilnych – i za taką uznano 
ten przypadek. Na sali Tomasz 
S. zaproponował, że dobrowolnie 
podda się karze w wymiarze 5 lat 
pozbawienia wolności. Prokurator 
na to przystał, sąd wydał wyrok, 
uznając, że okoliczności i wina 
oskarżonego nie budzą wątpliwo-
ści. Wyrok obejmuje też dożywot-
ni zakaz prowadzenia pojazdów. 
Jest już prawomocny.

Matka dostanie 2 tysiące zło-
tych tytułem nawiązki zasądzonej 
od skazanego. Od syna. �
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Edukacja
Łowicz | koniec roku maturzystów

Inaczej niż co roku,
ale też uroczyście
Dla uczniów ostatnich klas szkół średnich  
rok szkolny 2019/20 dobiegł już końca.  
Od piątku, 24 kwietnia, trwa wydawanie 
świadectw dla tegorocznych maturzystów.

Wiadomo, że nie może się ono 
odbywać tak jak normalnie, czy-
li podczas uroczystości szkolnej,  
na której obecni byliby naraz 
wszyscy tegoroczni maturzyści 
i ich nauczyciele. Szkoły szuka-
ją więc innych sposobów. Najpo-
pularniejszym i najczęstszym jest 
wydawanie świadectw w sekreta-
riacie.

Są też szkoły, które zadbały  
o to, by taki odbiór świadectwa 
miał charakter uroczysty, choć 
przy zachowaniu wszelkich moż-
liwych środków ostrożności.

zSP 1
W Zespole Szkół Ponadgim-

nazjalnych nr 1 zakończenie roku 
maturzystów obyło się nawet  
w sali gimnastycznej, jedne-
go dnia, 23 kwietnia. Uczniowie 
w maseczkach, rękawiczkach  
i z własnymi długopisami, poje-
dynczo i z zachowaniem odstę-
pów czasowych podchodzili po 
świadectwa do wychowawczyń  
– Agnieszki Rykowskiej-Balei  
i Katarzyny Janickiej. Szkołę koń-
czyło w tym roku 51 uczniów,  

2 otrzymało świadectwa z wyróż-
nieniem, były też nagrody specjal-
ne. 

ii LO
W II LO im. Mikołaja Koperni-

ka w Łowiczu uczniowie przycho-
dzili po świadectwa w masecz-
kach, rękawiczkach i z własnym 
długopisem, pamiętając też  
o eleganckim, galowym ubiorze.  
W tej akurat szkole były w tym 
roku dwie klasy maturalne – jed-
na odbierała świadectwa w piątek, 
druga w poniedziałek. Wydawa-
ły je dyrektor Agnieszka Ruta-
-Kucińska oraz wychowawczynie  
– w piątek Agnieszka Pawłow-
ska-Kalinowska, w poniedziałek 
Magdalena Ochmańska-Zrazek. 
Nie zaniechana została też corocz-
na tradycja sadzenia na terenie 
przed szkołą drzew przez kolejne, 
kończące naukę klasy. Tym razem 
uczestniczyły w niej tylko wycho-
wawczynie i pojedynczy repre-
zentanci klas.

– To bardzo dobrze, że moż-
na odebrać świadectwo osobiście 
i w taki sposób, choć na pewno 

szkoda, że nie może być przy tym 
wszystkich nauczycieli, bo nie-
jednemu z nich chciałabym przy 
tej okazji podziękować osobiście 
– powiedziała nam po odbiorze 
świadectwa Agnieszka Dziedzie-
la.

Była ona jedną z tych uczniów, 
którzy odbierając świadectwo ma-
turalne nie znali jeszcze terminu, 
w którym przystąpią do egzami-
nu. Ten został ogłoszony przeszło 
godzinę później, od naszej rozmo-
wy. – Moim zdaniem najważniej-
sze jest, żeby ta matura w ogóle 
się odbyła przed rekrutacją na stu-
dia, bo rekrutowanie na podstawie 
ocen ze świadectwa nie byłoby 
uczciwe – mówiła nam Agniesz-
ka. – Czekam niecierpliwie na tę 
wiadomość, wiadomo, że uczyć 
się trzeba, ale znając termin moż-
na tę naukę lepiej rozplanować.

i LO
W I LO im. Józefa Chełmoń-

skiego było podobnie, maturzyści, 
każdego dnia inna klasa, odbiera-
li świadectwa od dyrektor Doroty 
Dziekanowskiej-Słomy i wycho-
wawców. Jako pierwsza zaszczytu 
tego dostąpiła Jagoda Aniszewska 
– maturzystka z najwyższą śred-
nią ocen – 5,24, uhonorowana za 
to szkolnym medalem „Gloria Di-
ligentiae et Labori”. 

Wręczono też inne nagrody 
specjalne, przyznawane przez 
koło wychowanków szkoły, jak  
i radę pedagogiczną. Nagrodę  
im. prof. Jana Zbudniewka 
(przedmioty ścisłe) przyzna-
no Julii Fijałkowskiej i Rafało-
wi Czajce. Nagrodę prof. Hele-
ny Jastrzębskiej (język polski) 
otrzymała Aleksandra Pawe-
lec, laureatka Olimpiady Wie-
dzy o Mediach. Nagrodę im. Jó-
zefa Chełmońskiego za wybitne 
osiągnięcia artystyczne odebrała 
Aleksandra Jurkiewicz, nagrody 
im. Eugeniusza Wachowskiego 
za wyniki sportowe Maja Gajda 
i Kacper Dudek, a nagrodę im. 
bł. Bolesławy Lament dla najlep-
szego teologa Michał Golis. Do-
ceniono też Jagodę Aniszewską  

i Macieja Rybickiego za osią-
gnięcia w przedmiotach przy-
rodniczych, Weronikę Marszałek 
i Jakuba Łompiesia za osiągnię-
cia lingwistyczne, zaś Grzegorz 
Basiński na polu filozofii zdobył 
najwyższy możliwy w tym roku 
tytuł finalisty Olimpiady Filozo-
ficznej.

Nie mogła się odbyć w for-
mie tradycyjnej „Gala Chełmo-
fonów”, podczas której sami 
uczniowie wręczają nagrody, ale 
klasa II b przygotowała ją w for-
mie multimedialnej prezentacji.

zSP 4
Nagrody dla wyróżniających 

się osiągnięciami maturzystów 
przyznane zostały także w Ze-
spole Szkół Ponadgimnazjalnych 

nr 4 im. Władysława Grabskie-
go. Rada pedagogiczna szkoły 
przyznała Nagrodę im. profeso-
ra Wojciecha Kruka dla Najlep-
szego Absolwenta Liceum Annie 
Majewskiej, Nagrodę im. dyrek-
tora Aleksandra Wysockiego dla 
Najlepszego Absolwenta Tech-
nikum: Zuzannie Bendzie i Do-
minice Karwat, zaś Nagrodę im. 
profesora Zdzisława Lelonkie-
wicza dla Najlepszego Sportow-
ca Natalii Okraske i Mateuszo-
wi Szafarowiczowi. Świadectwa 
z wyróżnieniem odebrało 7 ma-
turzystów, a dodatkowo jeszcze  
6 nagrody za bardzo dobre wyni-
ki w nauce (średnia powyżej 4,5). 
W sumie szkołę (liceum i techni-
kum) ukończyło w tym roku 138 
uczniów.  tm

Agnieszka Dziedziela, maturzystka z II LO, była zadowolona ze swojego świadectwa.  
Obok jej wychowawczyni Agnieszka Pawłowska-kalinowska i dyrektor Agnieszka Ruta-kucińska. 
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Edukacja | Nowy termin matur 

Matura tylko pisemna  
i w późniejszym terminie 
W piątek, 24 maja, minister edukacji narodowej  
Dariusz Piontkowski przekazał na konferencji prasowej 
informacje, na które w napięciu oczekiwali uczniowie i ich 
rodzice – chodzi o terminy matur i egzaminów ósmoklasisty.  
Jak w tej sytuacji czują się sami maturzyści?

Już wiadomo, że matury roz-
poczną się 8 czerwca egzaminem 
z języka polskiego – i potrwają  
do 29 czerwca. Nowością jest fakt, 
że tym razem nie będzie egzami-
nów ustnych. Wyniki matur zosta-
ną podane do 11 sierpnia. 

Z kolei egzaminy ósmoklasisty 
potrwają od 16 do 18 czerwca. 

Niestety, rząd nie miał dobrych 
informacji dla rodziców, którzy li-
czyli, że od 27 kwietnia skończy 
się zdalna nauka ich dzieci. Da-
riusz Piontkowski ogłosił, że szko-
ły, żłobki i przedszkola pozostają 
zamknięte do 24 maja. Dotyczy to 
również uczelni wyższych. 

Kinga Śmigielska, tegorocz-
na maturzystka z I LO, powie-
działa nam, że choć jej zdaniem 
późniejszy termin matur nie jest 
korzystny ze względu na to, że  
z czasem wiele się zapomina, to 
ma jednak świadomość, że decy-
zje zostały podjęte dla dobra i bez-
pieczeństwa maturzystów. 

– W tej sytuacji nie widzę in-
nej możliwości jak przesunię-

cie terminu matury i uważam,  
że rząd postąpił słusznie – mówi 
w rozmowie z nami. Dodaje, 
że informacje o tym, że matu-
ry będą przełożone, pojawiały się 
już wcześniej, więc nie było to niej 
dużym zaskoczeniem. 

– Matura jest dla każdego z nas 
ważnym elementem życia, dlatego 
bardzo się stresujemy. Odjęto nam 
stresu odwołując matury ustne. 
Myślę, że to ponownie była słusz-
na decyzja. Przeprowadzanie ich 
jest bardzo czasochłonne i gene-
ruje dodatkowy kontakt z ludźmi 
– zauważa. Dodaje, że najbardziej 
narażeni w tej sytuacji byliby egza-
minatorzy. Dodatkowo, na pewno 
każdy z maturzystów musiałaby 
mieć założoną maseczkę, co nie 
byłoby komfortowe. – Ciężko się 
w niej oddycha, a co dopiero zda-
wać w niej egzamin – słyszymy. 

Inny maturzysta z I LO, Alek‑
sander Jaros, powiedział nam, 
że kiedy ogłoszono w połowie 
marca zamknięcie szkół, nie spo-
dziewał się takiego obrotu spraw. 

Wtedy pomyślał, że tydzień lub 
dwa odpoczynku od szkoły do-
brze wszystkim zrobi. – Teraz, 
jak wiemy, siedzimy w domu już 
ponad miesiąc i faktycznie sytu-
acja stała się dla mnie stresująca, 
głównie z tego względu, że nie jest 
„normalnie” – opowiada. – Nie 
mogłem normalnie spędzić ostat-
nich dni w szkole, nie mogłem 
przeżyć prawdziwego zakończe-
nia roku, nie mogłem też twarzą 
w twarz dokonać jakiejś ostatniej 
konsultacji materiału maturalnego 
z nauczycielami – dodaje. 

Maturzysta stara się jednak szu-
kać pozytywów, a jednym z nich 
jest niewątpliwie dodatkowy czas 
na naukę np. rozszerzonych przed-
miotów, do których chce się przy-
łożyć, ponieważ zależy mu na wy-
nikach. 

Aleksander nie potrafi ocenić, 
czy przełożenie matur na czerwiec 
było dobrą decyzją, ale – jego zda-
niem – chaos, jaki przy tym po-
wstał, nie pomagał maturzystom. 
– Rząd bardzo długo zwlekał  
z decyzją, podał ją dopiero po 
świętach wielkanocnych. Teraz 
wiemy już dokładnie jak ma to 
wyglądać i bardzo się cieszę, bo  
w końcu wiem, jak zaplanować 
sobie naukę na maj – mówi. 

Jeśli chodzi o ustne matury, to 
nie ubolewa nad tym, że ich nie 
będzie, ponieważ są stresujące,  
a w większości przypadków nie są 
brane pod uwagę w procesie re-
krutacji na studia.  aa 

II LO | kolejny sukces gabrieli Anyszewskiej 

Reprezentantka klasy medycznej  
w finale konkursu
Na liście uczniów zakwalifikowanych  
do ogólnopolskiego finału konkursu „Wszczep sobie 
zdrowie” znajduje się Gabriela Anyszewska, uczennica 
II klasy II LO im. Mikołaja Kopernika w Łowiczu.  
Na razie nie wiadomo co z etapem finałowym,  
który miał się odbyć w maju lub w czerwcu. 

Konkurs organizowany jest 
przez  Prywatne Liceum Ogólno-
kształcące im. Melchiora Wańko-
wicza w Katowicach wraz ze Ślą-
skim Uniwersytetem Medycznym 
w Katowicach oraz Polskim To-
warzystwem Parazytologicznym. 
Honorowym patronatem objęły 
go różne instytucje, w tym mini-
sterstwa zdrowia i edukacji.

Tematyka dotyczy zagadnień 
związanych z fizjologią i anato-
mią człowieka, rozwijaniem i po-
głębieniem wiedzy na temat cho-
rób zakaźnych, cywilizacyjnych 
i społecznych oraz podniesienie 
świadomości i wiedzy u młodzie-
ży na temat szczepień ochron-
nych. Jeśli będzie to możliwe, fi-
nał odbędzie się w Katowicach,  
na wydziale farmaceutycznym 
Śląskiego Uniwersytetu Medycz-
nego w Katowicach, będzie po-
dzielony na część pisemną (test) 

oraz doświadczalną. Tytuł laureata 
ma otrzymać tylko 5 uczestników.

Nauczycielka biologii i opie-
kunka w przygotowaniach do tego 
konkursu, Kamila Stępień, pod-
kreśla, że Gabriela jest wyróżnia-
jącą się uczennicą, która bierze 
udział i odnosi sukcesy w licznych 
konkursach szkolnych i pozasz-
kolnych, a poza wiedzą przyrod-
niczą posiada duże zdolności lin-
gwistyczne. Chętnie angażuje się 
też w życie szkoły, aktywnie dzia-
ła w Samorządzie Uczniowskim, 
zespole promocyjnym, m.in. jest 
autorką większości grafik promu-
jących II LO.

Klasa, w której uczy się Gabrie-
la, ma profil medyczny, nic więc 
dziwnego, że tematyka tego kon-
kursu jest jej bliska, choć jej zain-
teresowania są znacznie szersze. 
Już w pierwszej klasie wykazy-
wała też ona dużą wiedzę z dzie-
dziny bankowości czy prawa po-
datkowego. Na naszych łamach 
pisaliśmy m.in. o jej trzecim miej-
scu za esej o tematyce ekonomicz-
no-bankowej w ogólnopolskim 
konkursie organizowanym przez 
NBP, czy też o udziale w ubiegło-
rocznym finale Ogólnopolskiego 
Konkursu Wiedzy o Podatkach. tm

Jeśli odbędzie się ogólnopolski 
finał, Gabriela będzie 
mogła się wykazać swoimi 
umiejętnościami  
m.in. w zakresie analizy 
preparatów pod mikroskopem. 
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Domaniewice | Zdalne nauczanie okiem dyrektora 

Jak działa domaniewicka „szkoła domowa”?
Za nami kolejny tydzień zdalnego nauczania. 
Tym razem sprawdziliśmy jak w nowej sytuacji 
odnajduje się społeczność Szkoły Podstawowej 
w Domaniewicach. O początkowych trudnościach, 
nowych sposobach nauki i innowacyjnych 
formach komunikacji, a wreszcie o tym, że można 
wszystko, gdy pojawią się chęci, opowiedziała 
nam dyrektor tej placówki – Marzena Sadowska.

Na głęboką wodę 
bez kół ratunkowych
Z refl eksji naszej rozmówczy-

ni wynika, że zarówno pracow-
nicy, jak i uczniowie, bardzo do-
brze radzą sobie w dobie zdalnego 
nauczania, mimo że sytuacja jest 
specyfi czna. Specyfi czna, a nie 
trudna – jak podkreśla – choć 
przyznaje, że na początku bywały 
cięższe chwile. W opinii dyrektor 
trudy wynikały z faktu, iż przed-
stawiciele placówek edukacyjnych 
zostali „rzuceni na głęboką wodę 
bez żadnych kół ratunkowych”.

– Niestety, moim zdaniem, 
MEN „przespał” czas od 12 do 
25 marca i nie przygotował dla 
szkół żadnego zaplecza czy form 

pomocy. Wydał tylko rozporzą-
dzenie, które wszystkie działa-
nia i całą organizację pracy zdal-
nej nałożyło na dyrektorów szkół 
– podkreśla.

W dobie epidemii szybko oka-
zało się jednak, że domaniewic-
ka szkoła znajduje się w niezłym 
położeniu, bowiem od daw-
na korzysta się w niej z dzienni-
ka elektronicznego, dlatego od 
razu wprowadzono stały kontakt 
z uczniami za jego pośrednic-
twem, a jednocześnie wciąż roz-
glądano się za wdrożeniem w ży-
cie szkolnej społeczności innych 
możliwości komunikacji.

– MEN dało nam tylko 2 dni na 
organizację obowiązkowej nauki 

zdalnej. Wykorzystaliśmy je in-
tensywnie, pracując po 12-14 go-
dzin. Postaraliśmy się pozyskać 
dla szkoły różne narzędzia do pra-
cy online. Nie wszystkie udało się 
uruchomić. Dla przykładu, G Su-
ite, po długotrwałej weryfi kacji 
i rejestracji, ostatecznie odmówiła 
nam bezpłatnej możliwości korzy-
stania – zauważa.

intuicyjnie, po omacku, 
po koleżeńsku
Dodajmy, że w poszukiwania 

nowych rozwiązań zaangażowali 
się sami nauczyciele szkoły, któ-
rym ostatecznie udało się trafi ć 
na Centrum Edukacyjne Zoom, 
z którego uczniowie korzysta-
ją do dziś, a oprócz tradycyjnego 
Skype’a jest to podstawowe na-
rzędzie, umożliwiające prowadze-
nie lekcji online. Obecnie jest to 
jedna z najpopularniejszych form 
w tej szkole, stosuje ją większość 
nauczycieli.

Pedagodzy chętnie sięgają rów-
nież po inne formuły, które mogą 
ułatwić naukę dzieci przebywają-
cych w swoich domach. Oprócz 
ministerialnych e-podręczni-

ków udostępniono także platfor-
mę Eduelo, edukacyjne aplikacje 
i formularze Google, a także ko-
munikator grupowy, system do te-
lekonferencji i do przechowywa-
nia plików, a więc szereg narzędzi 
umożliwiających zamieszczanie, 
przesyłanie i zbieranie materiałów 
dla uczniów, jak również ich wy-
mianę z nauczycielami.

– Tym sposobem intuicyjnie, 
trochę po omacku, bez żadne-
go wsparcia i fachowej pomocy, 
wypracowaliśmy narzędzia nie-
zbędne do pracy. Znalazły się 
one wprawdzie w poradniku za-
mieszczonym na stronie RPO, ale 
dopiero 17 kwietnia, gdy my już 
z nich korzystaliśmy. Opanowa-
liśmy zdalne umiejętności dzięki 
sobie samym, pomocy koleżeń-
skiej oraz internetowym webina-
riom i fi lmikom instruktażowym 
– twierdzi Marzena Sadowska. 

rodzice pomogli
Dzięki temu w krótkim czasie 

„domowa szkoła”, jak dyrektor 
nazywa zdalne nauczanie, zaczę-
ła funkcjonować sprawnie, zgod-
nie ze zweryfi kowanym planem, 

dając możliwość kontaktu na linii 
nauczyciel – uczeń, indywidual-
nych konsultacji, a także tworząc 
warunki, w których uczniowie 
mieli czas na pracę domową, 
a później odpoczynek.

Zdaniem Marzeny Sadowskiej 
nieocenieni w procesie zdalne-
go nauczania okazali się rodzi-
ce. Ich zaangażowanie i doświad-
czenie były niezbędne zwłaszcza 
w młodszych klasach oraz od-
działach przedszkolnych, w któ-
rych dzieci z racji wieku po-
trzebują pomocy, by odbierać 
wiadomości, zalogować się czy 
połączyć online. To oni na bie-
żąco utrzymywali kontakt z na-
uczycielami, a często musieli to 
czynić w porze popołudniowej, 
a więc po wykonaniu licznych 
obowiązków, a nierzadko rów-
nież po powrocie z pracy. 

– To rodzice motywują swo-
je pociechy do pracy. Wiem, 
że zabiera im to sporo czasu, siły 
i cierpliwości, ale w zdalnym na-
uczaniu w przypadku młodszych 
dzieci inaczej się nie da. Jesteśmy 
im za to bardzo wdzięczni – doda-
je nasza rozmówczyni.

można wszystko, 
wystarczą chęci
Pomimo konieczności pozo-

stania w domach, życie szko-
ły toczy się dalej. Wprawdzie 
przybiera ono formę wirtualną, 
ale nieco przypomina działania, 
w których do czasu pandemii 
na co dzień uczestniczyli ucznio-
wie. Jak zapewnia nasza roz-
mówczyni, nauczyciele nie tyl-
ko prowadzą zajęcia lekcyjne, 
lecz także inspirują, motywują 
do działania, dzielą się informa-
cjami na różne tematy, a wreszcie 
proponują udział w konkursach 
i je organizują.

– Sami dajemy sobie radę ze 
zdalnym nauczaniem, bez więk-
szego udziału MEN-u. Wybór na-
rzędzi pracy jest duży, sięgamy 
po nowinki, a dostęp do sprzętu 
mamy m.in. dzięki staraniom gmi-
ny, która pozyskała dla nas lapto-
py w ramach projektu Minister-
stwa Cyfryzacji „Zdalna szkoła”. 
Jestem pełna podziwu dla nauczy-
cieli, którzy nie tylko umożliwiają 
dzieciom udział w zajęciach edu-
kacyjnych, lecz stali się również 
koordynatorami szkolnych akcji. 
Pomimo specyfi cznej sytuacji są 
kreatywni i pełni inwencji. Jak wi-
dać, można wszystko, wystarczą 
tylko chęci – podkreśla Marzena 
Sadowska.  aw

Łowicz | Aktywność sportowa w czasie epidemii

Z sal gimnastycznych przenieśli się
do Internetu
Od 11 marca wiele miejsc takich jak siłownie, pływalnie, kluby fi tness 
musiało zawiesić swoją działalność do odwołania. Dla osób aktywnych 
fi zycznie treningi w takich miejscach stały się codziennością. 
Na szczęście jest Internet, który umożliwił im ćwiczenia w wersji zdalnej.

Gałka team Online
Joanna Gałka-Walczykiewicz 

prowadzi zajęcia sportowe onli-
ne już od końca marca. Wszystko 
spowodowane jest epidemią. Jak 
tłumaczy, bycie aktywnym jest 
ważne cały czas, a sama chce też 
mieć kontakt ze swoimi kursanta-
mi, dlatego postanowiła przenieść 
swoją dotychczasową działalność 
do Internetu. To szansa także dla 
tych, którzy w ramach wymówki 
mówili, że mają za daleko na salę, 
albo, że ktoś na nich patrzy, przez 
co czują, że zajęcia grupowe nie są 
dla nich. Ćwicząc zdalnie z tymi 
problemami się nie spotykają. 

– Wiadomo, nie ma tej atmos-
fery co na sali. Teraz nauczyłam 
się prowadzić zajęcia, ale przy-
znam, że na początku było to trud-
ne psychicznie. Bardzo brakowa-
ło mi tej energii zwrotnej od ludzi 
– mówiła. 

zumba i Fitness 
każdego dnia
Treningi odbywają się przez 

cały tydzień. W poniedziałki trwa 
Zumba Gold, we wtorki uczestni-
cy biorą udział w treningu „Body 
Shape”, natomiast czwartki prze-
znaczone są na Zumbę Fitness. 
Można w nich wziąć udział po 
dokonaniu symbolicznej opłaty. 

Środa z kolei poświęcona jest na 
Dance Fitness, natomiast w piątki 
kursanci biorą udział w treningu 
rodzinnym. Te dni są bezpłatne. 

Zajęcia odbywają się jedno-
cześnie na platformie Zoom oraz 
w zamkniętej grupie na Facebo-
oku. – Chcę być dostępna jak naj-
bardziej dla ludzi. W zajęciach 
może wziąć udział każdy, liczą 
się tylko chęci – tłumaczy Joanna 
Gałka-Walczykiewicz. 

Jak przebiegają 
treningi?
Instruktorka robi transmisję na 

żywo, na której pokazuje jak wy-
konywać ćwiczenia i instruuje 
uczestników zajęć. Na ekranie te-
lewizora ma podgląd na uczest-
ników, którzy włączyli kamerę 

i udostępnili swój obraz. Nie 
każdy z tego jednak korzysta, 
wtedy pozostaje w połączeniu 
głosowym. Problemy też się poja-
wiają, głównie w postaci starszego 
sprzętu komputerowego lub słabe-
go połączenia internetowego.

Z liczbą osób w zajęciach bywa 
różnie, czasem jest to 5 osób, 
a czasem 40. Wśród uczestników 
pojawiają się też osoby z różnych 
zakątków Polski, a nawet z zagra-
nicy. W zajęciach potrafi ą wziąć 
udział różne osoby, od najmłod-
szych, po seniorów. – Mam kilka 
osób z Uniwersytetu Trzeciego 
Wieku i dobrze sobie radzą. Wiek 
nie jest barierą. Jeśli ktoś miałby 
problemy z dołączeniem, może 
się do mnie zgłosić i wtedy go po-
kieruję. Zawsze staram się pomóc 
– dodaje. 

Klub Fit and Jump 
też nadaje
Klub Fit and Jump w Łowiczu 

funkcjonuje w Łowiczu od 2015 
roku. Jako pierwsi w naszym mie-
ście i jego okolicach zaczęli pro-
wadzić zajęcia na trampolinach do 
fi tnessu. Treningi przeznaczone są 
dla każdego, bez względu na wiek 
i płeć. Przed epidemią zajęcia od-
bywały się na stali gimnastycz-
nej znajdującej się nad Pływal-
nią Miejską. Oprócz treningu na 
trampolinach klub oferuje także 
inne formy, takie jak shape, body 
pump-sztangi czy trening interwa-
łowy Turbo Spalanie. W związ-
ku z nałożonymi obostrzeniami 

klub musiał zawiesić działalność 
do odwołania. Jednak instruktorki 
wpadły na pomysł, by mimo epi-
demii nadal wspierać i motywo-
wać kursantki do aktywności fi -
zycznej. Z tego też względu od 25 
marca prowadzone są zajęcia in-
terwałowe „Turbo Spalanie”, które 
odbywają się w domu. 

trening interwałowy 
online
Każda osoba może dołączyć do 

treningu, który ma formę transmi-
sji na żywo w zamkniętej grupie 
na Facebooku i odbywa się 4 razy 
w tygodniu: poniedziałek, środa, 
piątek o godz. 19 oraz w niedzie-
lę o 10.30. Płatność za zajęcia jest 
symboliczna i wynosi 10 zł. Jak 
zapewnia instruktorka Katarzy-
na Słoma, każdy z uczestników 

wykonuje ćwiczenia swoim tem-
pem, w miarę swoich możliwo-
ści. – W treningu nie potrzeba spe-
cjalistycznego sprzętu. Wystarczy 
butelka z wodą, krzesło, a nawet 
szmatki do sprzątania – tłumaczy. 

Grupa Turbo Spalanie liczy 
aktualnie 75 kobiet, które pocho-
dzą z Łowicza, Zdun, Bolimowa, 
Łyszkowic, Warszawy, a także 
Belgii. 

trening Fit and Jump 
w sieci
Kursanci od 14 kwietnia mają 

także okazję uczestniczyć w za-
jęciach online na trampolinach. 
Część osób wypożyczyła bądź za-
kupiła trampoliny od klubu. Obec-
nie trampolin do wypożyczenia 
jest niewiele, zostały ostatnie sztu-
ki. W związku z dynamiczną sy-

tuacją w kraju, są one wypożyczo-
ne tylko do końca maja. Ta forma 
zajęć również odbywa się w za-
mkniętej grupie z użyciem trans-
misji na żywo. Kursanci mogą 
wziąć w nich udział we wtorki 
i czwartki o godzinie 19. Bywa 
tak, że nie wszyscy zdążą na trans-
misję, jednak jest ona zapisywana 
i dostępna do obejrzenia w grupie. 
Oprócz transmisji w grupie na Fa-
cebooku znajdują się również inne 
nagrania, ukazujące krótsze ćwi-
czenia do wykonania w domu. 
W tej grupie, oprócz kursantek 
z Łowicza, znajdują się także oso-
by z Warszawy, Legionowa, Ży-
rardowa i Piaseczna. 

– Liczymy na szybki powrót 
na sale treningową i bardzo tęsk-
nimy za treningami grupowymi 
– przyznaje Katarzyna Słoma. �

Na ekranie telewizora 
ma podgląd 
na uczestników, 
którzy włączyli kamerę 
i udostępnili swój 
obraz. Nie każdy 
z tego jednak korzysta, 
wtedy pozostaje 
w połączeniu 
głosowym.

miKOłaJ 
zaGawa 

mikolaj.zagawa@lowiczanin.info
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WSPOMnIEnIA | POZOSTANą W NASZEj PAMIęcI

Najbardziej była znana 
ze swojej działalności 
społecznej, którą 
dzieliła pomiędzy 
dwoma powiatami – 
sochaczewskim i łowickim. 
Dla bliskich była wzorem 
tego jak należy pracować, 
tworzyć rodzinne gniazdo, 
szanować ludzi, pomagać 
im i współpracować. 

  � Zofia Gorzkowska
z d. Jabłońska

Okruchy życia
ODESZLI OD nAS | 22.04.2020–5.05.2020

 22 kwietnia: 
krystyna gabarkiewicz, l.74; 
jan kapusta, l.67; 
Andrzej Sych, l.55; 
Robert Błaszczyk, l.56.

 23 kwietnia: 
Andrzej Skok, l.64; 
Andrzej Zakrzewski, l.65; 
Helena Owczarek, l.87.

 24 kwietnia: 
Marek kwiatkowski, l.74; 
Andrzej karasek, l.65; 
Bronisława Antosik, l.90.

 26 kwietnia: 
Andrzej Sasin,  l.62.

 29 kwietnia: Anna Wojtyna, 
l.75; Stanisława kotlarek, l.88; 

Teresa karwowska, l.66.
 30 kwietnia: 

janina Bura, l.79; Leokadia 
Wójcik, l.94; Eugeniusz 
kędzierski, l.73; kazimiera 
kucińska, l.92, głowno; 
Zdzisław Dąbrowski, l.73.

 1 maja: krzysztof Biernacki, 
l.68; Dariusz kantorek, l.40; 
Marianna kazuń, l.92.

 2 maja: jan Nalewajczyk, 
l.87; Helena czubik, l.91; 
Sławomir gzegdala, l.56.

 3 maja: Wiesława Zofia 
Rutka, l.74, głowno.

 5 maja: 
Tadeusz Barlak, l.64.

REkLAMA

Zofi a Gorzkowska z d. Jabłońska (1932–2020) 
Pogrążona w smutku i żałobie rodzina pożegnała 
8 kwietnia śp. Zofi ę Gorzkowską. Msza św. 
z kościoła pw. św. Bartłomieja Apostoła w Rybnie 
była transmitowana także w internecie. 

Zofi a Gorzkowska urodziła się 
4 czerwca 1932 roku w Jasieńcu 
w gminie Rybno, gdzie mieszkała 
przez całe swoje życie. Wykształ-
cenie zdobyła w Gimnazjum 
w Sochaczewie, zaś zatrudnienie 
znalazła w Gminnej Spółdzielni 
Samopomoc Chłopska w Rybnie 
i w Urzędzie Gminy w Rybnie. 

Z mężem Czesławem znali się 
od dziecka, gdyż mieszkał w tej 
samej miejscowości, zaledwie 
kilka domów od niej. Pobrali się 
25 grudnia 1951 roku w koście-
le parafi alnym w Rybnie. Po ślu-
bie Zofi a zamieszkała w domu 
rodzinnym męża, razem zajęli się 
prowadzeniem własnego gospo-
darstwa rolnego. Gospodarstwo 
to, choć położone w Jasieńcu, 
w istocie znajdowało się na pogra-
niczu dwóch gmin – Rybno i Ko-
cierzew Południowy. 

Radością życia małżonków 
były dzieci, a później także ich ro-
dziny. Wspólnie wychowali tro-
je dzieci: córki Grażynę Jarzyna 
i Marię Kotlarską oraz syna An-
drzeja Gorzkowskiego, który nie-
stety już nie żyje. Doczekali się 
także 4 wnuków i 5 prawnuków. 

Małżonkowie przeżyli ze sobą 
dokładnie 66 lat i 4 miesiące. Cze-
sław Gorzkowski zmarł 18 kwiet-
nia 2018 roku, przeżywszy 93 lata. 

aktywna 
społecznie 
Zofi a Gorzkowska najbardziej 

była znana ze swojej działalności 
społecznej, którą dzieliła pomię-
dzy dwoma powiatami – socha-
czewskim i łowickim. Przez 21 
lat była radną w gminie Rybno. 
Z kolei w latach 1972-2016 pełni-
ła funkcję przewodniczącej Koła 
Gospodyń Wiejskich w swojej 
miejscowości. Należała także do 
Wojewódzkiej Rady Kobiet daw-
nego województwa skierniewic-
kiego. 

W 1952 roku związała się 
z lokalnymi strukturami Polskie-
go Stronnictwa Ludowego, była 
członkiem zarządu koła gminne-
go w Rybnie. Zasiadała też w za-
rządzie m.in. GS i SKR w Rybnie 
oraz Banku Spółdzielczego od-
dział w Rybnie. 

Potrafi ła pogodzić ciężką pra-
cę w gospodarstwie z działalno-
ścią społeczną. Za swoją posta-
wę i oddanie była wielokrotnie 
odznaczana, m.in. Srebrnym i 
Złotym Krzyżem Zasługi, Krzy-
żem Kawalerskim Orderu Odro-
dzenia Polski, Odznaczeniem za 
Zasługi dla Kółek Rolniczych, 
Medalem za zasługi dla Ru-
chu Ludowego im. Wincente-
go Witosa oraz Srebrnym Krzy-

żem zasłużonemu w Rozwoju 
Bankowości i Spółdzielczości. 

Wiele serca wkładała w opie-
kę na przydrożną kapliczką, która 
znajdowała się na granicy parafi i. 
Była założycielką i przewodni-
czącą Kołka Różańcowego w Ja-
sieńcu. Wraz z kobietami ze swo-
jej miejscowości przygotowywała 
przepiękne wieńce, które były pre-
zentowane na dożynkach. 

Córki wspominają, że ich 
mamy wszędzie było pełno: 
w domu, w kościele, na sesjach 
Rady Gminy, na zebraniach, wy-
stawach, dożynkach i festynach. 
Dla bliskich była wzorem tego jak 
należy pracować, tworzyć rodzin-
ne gniazdo, szanować ludzi, po-
magać im i współpracować. Była 
skromna, mądra, rozważna i po-
nad wszystko pracowita. 

Kochała jazdę 
samochodem 
Jej wielką pasją było piecze-

nie i gotowanie, o czym świadczą 
dyplomy i wyróżnienia za udział 
w konkursach kulinarnych. 
Uwielbiała piec ciasta drożdżowe 
i pączki, które znane były w całej 
wsi, a nawet gminie. 

Zofi a Gorzkowska kochała jaz-
dę samochodem. Jeszcze w wieku 
87 lat jeździła swoim czerwonym 
Golfem. Do końca pragnęła być 
samodzielna i niezależna. 

Zmarła 6 kwietnia, w wieku 
88 lat. Podczas ceremonii pogrze-
bowej wykonana została pieśń 
„Barka”, którą Zofi a Gorzkow-
ska uwielbiała, podobnie jak Jan 
Paweł II. 

Została pochowana na cmenta-
rzu parafi alnym w Rybnie. 

Bliscy zapamiętają ją jako 
osobę o wielkim sercu, dbającą 
o dobro rodziny i ludzi ją otacza-
jących, zawsze cieszącą się uzna-
niem rodziny, koleżanek i kole-
gów, księży oraz wielu instytucji 
i organizacji.  aa 

RZUT OKIEM | PIERWSZA MAjóWkA

1 maja był dla parafi an z Korabki w tym roku inny niż zwykle. 
Od ponad 20 lat, tego właśnie dnia, biskup józef Zawitkowski odprawiał 
mszę św. przy kapliczce Matki Bożej księżnej łowickiej w sąsiedztwie 
skrzyżowania ulic Legionów, Strzeleckiej i kiernozkiej. W tym roku mszy 
nie było. Mieszkanki ul. Strzeleckiej nie wyobrażały sobie jednak, 
żeby nie było majówki przy kapliczce. Początkowo bały się, że nie będą 
potrafi ły śpiewać w maseczkach, ale i z tym sobie poradziły. aa 
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Łowicz | Absolwenci Blichu nie spotkają się w maju

Termin Zjazdu Absolwentów przesunięty
Zjazdy absolwentów organizowane są w szkole 
blichowskiej regularnie co 5 lat. W tym roku będzie 
to już jedenasty raz, gdy absolwenci spotkają się 
razem. Jest to wspólna inicjatywa rady wychowanków 
i dyrekcji szkoły. Uroczystość miała się odbyć 30 maja, 
jednak z powodu epidemii termin uległ zmianie.

Zespół Szkół Ponadpodstawo-
wych nr 2 im. Tadeusza Kościusz-
ki to jedna z najstarszych szkół 
rolniczych w Polsce. W cza-
sach międzywojennych szkoła 
kształciła męską młodzież ze wsi 
w systemie jednorocznym. Opu-
ściło ją wtedy około 550 absol-
wentów. Kiedy skończyła się 
II wojna światowa, szkoła zaczę-
ła kształcić uczniów na pozio-
mie średnim, natomiast pierwszą 
maturę przeprowadzono w 1951 
roku. W placówce istniał system 
nauki dziennej i zaocznej. W cza-
sach powojennych kilka tysięcy 
absolwentów otrzymało dyplom 
technika-rolnika albo technika-
-hodowcy, natomiast około 2000 

osób skończyło zasadniczą szko-
łę zawodową. 

Lata 90. rozpoczęły w szkole 
kształcenie w kierunku mechani-
zacji rolnictwa, technologii żyw-
ności, żywienia i gospodarstwa 
domowego, a także agrobiznesu. 
Przy szkole działa również Zespół 
Pieśni i Tańca „Blichowiacy”, któ-
ry promuje tradycje z naszego re-
gionu od 1948 roku. 

absolwenci spotkają się 
w październiku
Zjazd absolwentów to dosko-

nała okazja do tego, by dawni 
uczniowie mogli się spotkać i po-
wspominać dawne czasy. Jednak 
w tym roku epidemia przeszkodzi-
ła w planach. Jak powiedział nam 
dyrektor szkoły Jerzy Zabost, sy-
tuacja jest dynamiczna, w związ-
ku z czym zorganizowanie wyda-
rzenia 30 maja jest na tę chwilę 
niemożliwe. – Na razie zostało 

to odłożone w czasie. Nie mamy 
jeszcze dokładnego terminu, ale 
możliwe, że zjazd odbędzie się 
w Dzień Edukacji Narodowej 
w październiku – skomentował.

Zazwyczaj wśród gości najlicz-
niejszą grupę stanowią najstarsze 
roczniki, w wieku od 50 do 70 lat. 
Jednak nie ma tutaj zasady, zda-
rza się też, że podczas uroczysto-
ści pojawiają się 90-latkowie lub 
młodsze pokolenie.

Jak zaplanowano 
uroczystość?
Na początku odbyłaby się uro-

czysta msza św. w kaplicy Wyż-
szego Seminarium Duchownego 
w Łowiczu. Dalej w kolejności 
rozpoczęłaby się część ofi cjalna w 
sali gimnastycznej szkoły. W pla-
nach było również uczczenie mi-
nutą ciszy zmarłych związanych 
ze szkołą oraz złożenie kwiatów 
przed tablicą pamiątkową i na gro-
bach. Następnie przed zgroma-
dzonymi wystąpiłby Zespół Pieśni 
i Tańca „Blichowiacy”. Na koniec 
przewidziano poczęstunek i spo-
tkania w grupach. Planowano też, 
że wieczorem w dworku „Wie-
deń” część absolwentów święto-
wałaby przy wspólnym stole. 

Harmonogram 
pozostanie 
bez zmian
Jak tłumaczy nam dyrektor, 

mimo przełożenia wydarzenia 
w czasie, wszystkie elementy po-
zostaną niezmienne, ewentualnie 
może dojść do tego jeszcze wspól-
ne świętowanie Dnia Edukacji, je-
śli zjazd faktycznie odbędzie się 
w tym konkretnym terminie. 

Początkowo absolwenci mogli 
zgłaszać chęć uczestnictwa do 15 
maja, w obecnej sytuacji jest to na-
tomiast wydłużone do momentu 
około 2 tygodni przed nową datą. 
– Szacowaliśmy, że w normal-
nym terminie przybyłoby około 
400 absolwentów, natomiast epi-
demia może zmienić ten układ. W 
tym roku liczba gości jest trudna 
do przewidzenia – tłumaczy Jerzy 
Zabost. 

Udział w części ofi cjalnej 
wraz z balem absolwentów (li-
mit miejsc ograniczony, decyduje 
kolejność zgłoszeń) to koszt 220 
zł, sama część ofi cjalna to koszt 
80 zł. W cenę wliczony jest po-
częstunek, „Monografi a Blichu 
2010-2020”, którą otrzymają ab-
solwenci oraz pamiątkowy zna-
czek XI Zjazdu Absolwentów. �

Łowicz | Międzynarodowy Dzień Strażaka 

Strażacy na razie 
nie będą świętować
Dzień Strażaka, 
organizowany tradycyjne 
każdego roku 4 maja, 
w święto św. Floriana 
obchodzono zwykle 
we współpracy Powiatowego 
Zarządu Związku 
Ochotniczych Straży 
Pożarnych i komendanta PSP 
w Łowiczu. Epidemia 
w tegorocznych obchodach 
przeszkodziła. 

– Uczestniczymy w tych sa-
mych zdarzeniach, wspieramy się, 
a Świętego Floriana to wspólne 

obchody każdego strażaka, dlate-
go też pomysł organizowania im-
prezy razem – mówi Jacek Chudy, 
prezes PZZ OSP. 

W ubiegłym roku strażacy 
świętowali 31 maja. W tym roku 
obchody na razie zostały wstrzy-
mane. – Kiedy wszedł stan pande-
mii, to niczego już nie planowali-
śmy. Mieliśmy świadomość, że ta 
sytuacja nie skończy się tak szyb-
ko i będzie trwać – skomentował 
Arkadiusz Makowski, Komen-
dant Powiatowy Państwowej Stra-
ży Pożarnej w Łowiczu. Według 
niego nie pozostaje nic innego jak 
czekać, aż sytuacja się uspokoi. mz

Prasa katolicka | Wznowienie druku

Gość Niedzielny 
wrócił do kościołów
W ostatnim tygodniu 
kwietnia, po ponad 
miesięcznej przerwie, 
do kościołów wrócił znany 
tygodnik Gość Niedzielny.

Drastyczne ograniczenia licz-
by osób, które w najtrudniejszym 
okresie mówiły o 5 osobach, zmu-
siły wydawców tytułu do ograni-
czenia druku gazet, których nie 
byłoby gdzie sprzedać. Ostatnia 
gazeta wydana w dużym nakła-
dzie opatrzona była datą 12 mar-
ca, kolejna z 19 marca – już nie 
trafi ła do kościołów, ale była bez-
płatnie dostępna w internecie jako 
plik pdf. 

Decyzja była związana ze spo-
sobem dystrybucji, który prowa-
dzony jest przede wszystkim po-
przez parafi e. Gazeta dostępna 
jest też w stoiskach i punktach 
sprzedaży prasy – ale w nich nie 

jest rozprowadzana w dużych ilo-
ściach. Tymczasem jej nakład wy-
nosi około 100 tys. egzemplarzy. 

W czasie przerwy w dystrybu-
cji w kościołach, gazeta ukazywa-
ła się na papierze w niewielkim 
nakładzie, nie było w niej dodat-
ków diecezjalnych, tylko główna 
część dotycząca kościoła w Polsce 
i na świecie. Sprzedawana była 
poza kościołami. 

Dziennikarze tworzący doda-
tek poświęcony diecezji łowic-
kiej – a jest ich troje – pracowali 
w innym niż zwykle trybie, two-
rząc teksty na stronę internetową 
Gościa Łowickiego. Teraz wró-
cił już tryb sprzed epidemii, cho-
ciaż – jak wiadomo – nadal obo-
wiązują ograniczenia dotyczące 
liczby osób, które mogą przeby-
wać w kościele. Zależą one jednak 
od wielkości danego kościoła, np. 
w przypadku łowickiej katedry 
jest to aż 100 osób.  mwk 

Łowicz | Dodatkowe msze święte

W trosce o wiernych
Od 20 kwietnia 
w kościołach może 
przebywać 1 osoba 
na 15 m². 

To znacznie więcej niż przed 
Wielkanocą, gdy obowiązywały 
najbardziej restrykcyjne ograni-
czenia – w każdym kościele mo-
gło być tylko 5 osób, jednak to 
nadal mało, biorąc pod uwagę, 
ile osób w okresie wielkanocnym 
chciałoby przychodzić do kościo-
łów. 

Z tego też powodu łowicka pa-
rafi a Chrystusa Dobrego Pasterza 
wprowadziła do kalendarza nie-

dzielnych mszy św. dwie dodat-
kowe liturgie, które rozpoczynają 
się godz. 9.00 i 18.00. Będą one 
utrzymane do końca epidemii. 

W kościele Matki Bożej Nie-
ustającej Pomocy w okresie wiel-
kanocnym sprawowana będzie 
dodatkowa msza św. w niedziele 
o godz. 16.30. 

Przypomnijmy, że w katedrze 
może przebywać 100 osób, w ko-
ściele pijarskim – 55 osób, u ber-
nardynek – 16 osób, w koście-
le Świętego Ducha – 40 osób, 
w kościele Chrystusa Dobrego 
Pasterza – 93 osoby, w kościele 
Matki Bożej Nieustającej Pomocy – 
30 osób.  mwk 

miKOłaJ 
zaGawa 

mikolaj.zagawa@lowiczanin.info

Łowicz | Błąd w systemie kasowym Biedronki

Elektronika „za grosze”, ale Łowiczanie
nie skorzystali z okazji

W ostatni weekend kwietnia 
klienci sklepów Biedronka mo-
gli przez kilka godzin skorzystać 
z nieprawdopodobnej promocji, 
w której najdroższe produkty otrzy-
mywali niemal za darmo. Wszyst-
ko przez błąd, który pojawił się 
w systemie. W Łowiczu jednak tej 
okazji nie było. 

W weekend 25 i 26 kwiet-
nia sieć sklepów Biedronka była 
otwarta dla klientów przez całą 
dobę. By dodatkowo zachęcić do 
zakupów, przygotowano specjal-
ną ofertę „Białe Noce”. Promocja 
trwała w nocy z soboty na niedzie-
lę od godziny 24. Klienci mo-

gli kupić 20 różnych produktów, 
a 3 najtańsze otrzymywali w gra-
tisie. Jednakże w systemie sie-
ci pojawił się błąd, który polegał 
na tym, że klienci zamiast 3 naj-
tańszych, otrzymywali w gratisie 
3 najdroższe artykuły. 

Sprawa miała charakter ogól-
nopolski. W efekcie w wielu skle-
pach na terenie naszego kraju od-
notowano przypadki, w których 
klienci kupowali np. elektronikę 
za ponad 1700 zł, która została au-
tomatycznie uznawana jako rabat 
na taką kwotę. W Internecie na-
tomiast ludzie chętnie dzielili się 
tym, że jawnie oszukali system, 

publikując paragony z nieprawdo-
podobnie dużym rabatem. 

Postanowiliśmy sprawdzić jak 
wspomniana „Biała Noc” wyglą-
dała w sklepach w naszym mie-
ście. Na Zatorzu pracownicy fak-
tycznie zauważyli błąd, ale nie 
było to odczuwalne dla sklepu. 
– Nie mieliśmy sytuacji, gdzie 
ktoś to wykorzystał. Taki problem 
pojawił się w nocy, a u nas w skle-
pie było w tym czasie mało klien-
tów. Po kilku godzinach sieć zare-
agowała i zablokowała promocję 
– przyznała jedna z ekspedientek. 
Podobnie było na osiedlu Górki 
i w Biedronce na Przedmieściu. 

Pracownicy przyznali, że sklep nie 
dysponuje nawet taką elektroniką, 
a sytuacje miały miejsce raczej 
w większych miastach. 

Zapytaliśmy również o opinię 
klientów, którzy w promocji nie 
wzięli udziału, ale o niej słyszeli. 
Zdania są w tym przypadku po-
dzielone. – Nie skorzystałabym na 
tej pomyłce. Sądzę, że każdy po-
winien mieć na tyle kultury i sza-
cunku, by nie żerować na błędach 
innych – skomentowała pani Ka-
tarzyna. Natomiast inna klientka, 
pani Danuta, uważa inaczej – To 
nie jest oszustwo, tylko spryt. Kto 
by na tym nie skorzystał? Pomy-
lił się sklep, a nie klient. Dowie-
działam się o tym po fakcie, ale 
pewnie wybrałabym się wtedy do 
sklepu i coś kupiła. Jakbym była 
pracownikiem, też bym się nie 
krępowała – wyznała.  mz

RZUT OKIEM | WIZYTA SARNY
– Przeszła spokojnie 
całe podwórko i uciekła 
przez siatkę, w stronę 
powstającego ronda. Zatrzymała 
się chwilę przed hotelem Lovicz, 
a następnie – przepuszczona na 
ul. Warszawskiej przez kierowców 
– uciekła na łąki. Takie zdarzenie 
z 2 maja zrelacjonowała nam 
mieszkająca tam z rodziną 
Małgorzata Bolimowska. 
Wizytę sympatycznego gościa, 
który pojawił się na terenie posesji 
około godz. 9 rano udało się 
utrwalić na kilku zdjęciach, które 
łowiczanka nam udostępniła. mwk

RZUT OKIEM | LISEk ODNALAZł DOM

W czwartek 31 kwietnia 
na poboczu drogi 
w Sannikach spał mały lisek. 
Zwierzę wyglądało na zagubione, 
więc mieszkańcy zaoferowali 
pomoc. Nakarmili go 
i zaprowadzili do domu,
gdzie lisek prawdopodobnie 
odnalazł mamę. mzfO

T.
 M

A
łg

O
R

ZA
TA

 B
O

LI
M

O
W

S
k

A

fO
T.

 T
O

M
A

S
Z 

S
E

R
W

A
c

H



CzwarteK  7 maja 2020 | Nr 19 www.lowiczanin.info

Ogłoszenia

 
PUnKTy PRZyJMOWAnIA OGŁOSZEń DROBnyCH DO „nOWEGO ŁOWICZAnInA”: BIURO OGŁOSZEń ŁOWICZ, uL. PIjARSkA 3A; BEDnARy, SkLEP P. PAPIERNIk 24A; BOBROWnIKI 27, SkLEP P. PAcLER; BOLIMóW, uL. fARNA 1 SkLEP 
„EWA”, P. PAPIERNIk; DOMAnIEWICE, uL. głóWNA 26, SkLEP P. jAkuBIAk; GąGOLIn POŁUDnIOWy, SkLEP „kOS”; IŁóW: PL. RYNEk STAROMIEjSkI 21; SkLEP P. PAPIEROWSkIEgO; KIERnOZIA, RYNEk kOPERNIkA, kIOSk P.  WESOłOWSkIEj; 
KOCIERZEW PóŁnOCny: SkLEP „NA PółNOcNYM” KURABKA 17A, SkLEP P. TOPOLSkIEj; ŁOWICZ, OS. BRATkOWIcE, kIOSk LOTTO; ŁySZKOWICE, SkLEP „DuET”, uL. gMINNA 6; nIEBORóW, AL. LEgIONóW POLSkIcH 18, SkLEP P. fIgATA;  
nOWA SUCHA 22, SkLEP P. SIEWIERY; OSTRóW 20, SkLEP P. BEjDY; OSMOLIn: uL. RYNEk 2, SkLEP P. SERWAcH; uL. RYNEk 19, SkLEP SPOżYWcZO-PRZEMYSłOWY; PSZCZOnóW 147, SkLEP P. LIPIńSkIEgO; SAnnIKI, uL. WARSZAWSkA 183,  
SkLEP P. OLkOWIcZ; SOBOTA, PL. ZAWISZY cZARNEgO 12, SkLEP P. BIńcZAk; STACHLEW 113A, SkLEP P. WIERZBIckIEj; STARy DęBSK 6A, SkLEP SPOżYWcZO-PRZEMYSłOWY, ŚLESZyn, uL. góRNA 5,SkLEP P. MącZYńSkIEj;  
ZAWADy 67, SkLEP P. SOkALSkIEj; ZŁAKóW BOROWy 139A, SkLEP P. PIEckI;

„WIEŚCI Z GŁOWnA I STRyKOWA”: BIURO OGŁOSZEń GŁOWnO, uL. łOWIckA 40; GŁOWnO, uL. BIELAWSkA 3, SkLEP WIELOBRANżOWY; DMOSIn 1: PIEkARNIA BOżENA, kRZESZEWSkA; STRyKóW: STARY RYNEk 1;  uL. cMENTARNA 12.

„nOWy ŁOWICZAnIn” WyDAnIE DLA żyCHLInA I OKOLIC”: BEDLnO 28 SkLEP MINI-MAg; DOBRZELIn SkLEP „MAgDA”, uL. Wł. jAgIEłłY; PACynA, uL. TOWAROWA 4, SkLEP P. M. DuRkI; PLECKA DąBROWA, SkLEP „MONIkA”;  
PODCZACHy 16, SkLEP SPOżYWcZO-PRZEMYSłOWY; ŚLESZyn, uL. góRNA 5, SkLEP P. MącZYńSkIEj; żyCHLIn, uL. 29 LISTOPADA 28, SkLEP SPOżYWcZO-PRZEMYSłOWY.

WyDAWCA I REDAKCJA nIE POnOSZą ODPOWIEDZIALnOŚCI ZA TREŚć OGŁOSZEń I REKLAM OPUBLIKOWAnyCH ZGODnIE Z ART. 36 USTAWy  Z DnIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

REkLAMA

samochodowe
kupno

 �SkuP AuT!!! kupujemy samochody 
osobowe i dostawcze – sprawne, 
uszkodzone, rozbite, angliki, 
skorodowane, tel. 515-605-227.

 �Skup aut, całe i uszkodzone, najlepsze 
ceny, tel. 604-191-186.

 �Dostawcze – kupię w każdym stanie, 
sprawne i uszkodzone, tel. 666-936-540.

sprzedaż
 �AuDI A3, 1,9 TDI, 2001 rok, 5-drzwi, 

4700 zł, tel. 602-584-266.
 �OPEL Astra III, kombi, 2006 rok, 

tel. 606-348-077.
 �OPEL corsa c, 1.0, 2003 rok, 

tel. 606-348-077.
 �AuDI A4, 2.0 TDI, 2007 rok, czarny, 

garażowany, tel. 506-336-944.
 �AuDI A4, 1.9 TDI, 2003 rok, kombi, 

krajowe II właściciel, tel. 880-099-514.
 �BMW 318D, 2004 rok, 6.900 zł, 

w rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, 
tel. 604-706-309.

 �BMW X3, 2.0 diesel, 2008 rok, 
automat, tel. 607-860-610.

 �cHEVROLET Aveo, 1.2 benzyna/
gaz, 2005 rok, cena promocyjna, 
tel. 604-706-309.

 �fIAT 126p, 1999 rok, motocykl TS 
MZk, tel. 668-003-008.

 �fIAT Brava gaz, 1999 rok, hak, 
przegląd do lipca, opłata do lipca, 2.200 
zł do negocjacji, tel. 501-040-082.

 �fIAT Panda, 1.1, 2009 rok, 
tel. 606-348-077.

 �fIAT Panda III, 1.2, 2012 rok, 59.000 
km, tel. 695-323-452.

 �fIAT Seicento, 1.1, tel. 723-490-798.
 �fIAT Seicento, 2004 rok, niski 

przebieg, tel. 793-497-528.

 �fIAT Seicento, 900, 2002 rok, stan 
bdb, tel. 657-917-611.

 �fORD fiesta, 2007 rok, 
tel. 577-028-979.

 �fORD Mondeo, 1.8 benzyna/
gaz, 2002 rok, niski przebieg, 
tel. 733-125-163.

 �HONDA civic, 1.4 16V, 2005 rok, 
bogate wyposażenie, atrakcyjna cena, 
tel. 513-375-786.

 �HYuNDAI i30cW gaz, 2008 rok, 
137892, tel. 573-327-374.

 �HYuNDAI i30, 1.4, 2011rok, 
i właściciel, tel. 600-944-728.

 �MAZDA Demio, 1.3 16V, 2001 rok, 
i właściciel, 90.000 km, stan rewelacyjny, 
tel. 513-375-786.

 �MERcEDES B kLASA 2.0TDI, 2009 
rok, 105000, tel. 600-358-249.

 �MERcEDES Bus kaczka, 158.000 km, 
tel. 697-399-476.

 �MERcEDES VITO, 1997, 190000, 
tel. 889-257-554.

 �OPEL Antara, 2007 rok, 
tel. 694-154-861.

 �OPEL corsa, 1.2 benzyna/gaz,  
2007/2008 rok, 140.000 km, 
tel. 696-703-363.

 �OPEL corsa, 1.2, 2012 rok, 
tel. 600-944-728.

 �OPEL corsa, 1.3D, 2011 rok, 
klimatyzacja, 11.900 zł, w rozliczeniu 
mogę przyjąć tańszy, tel. 513-375-786.

 �OPEL corsa D, tel. 667-115-453.
 �OPEL Vectra c gTS, 1.9 TDI, 2009 rok, 

skrzynia „6”, 13.200 zł, tel. 513-375-786.
 �RENAuLT Laguna 2, 2004 rok, cena 

do negocjacji, tel. 696-385-646.
 �RENAuLT Megane, 1.4 16V, 2000 

rok, w oryginale, bezwypadkowy, 
stan rewelacyjny, cena atrakcyjna, 
tel. 604-706-309.

 �SkODA fabia, 1,4 benzyna, 2012 rok, 
tel. 664-097-819.

 �SkODA fabia, 1.4 benzyna/gaz, 2001 
rok, kombi, tel. 515-914-009.

 �SkODA Superb, TDI, 2004 rok, 
tel. 697-049-593.

 �SMART fortwo, benzyna, 2009 rok, 
11.500 zł, tel. 601-286-499.

 �SuZukI Swit, tel. 660-027-612.

 �TOYOTA Avensis, 2.0 D-4D,  
2006 rok, wersja D-cat, atrakcyjna 
cena, możliwość zamiany na mniejszy, 
tel. 604-706-309.

 �TOYOTA Yaris, 1.3, 2008 rok, cena 
atrakcyjna oraz TOYOTA Yaris 1.4D, 
2003r, tel. 513-375-786.

 �VOLVO S40, 2.0D, 2005 rok, 
czarny metalik, bogato wyposażony, 
tel. 513-375-786.

 �VW golf 4, 1.9 DTI, 2001 rok, 
tel. 693-975-404.

 �VW golf IV, 1,9 TDI 101 kM, 2002 rok, 
II właściciel, oryginalny przebieg, stan 
dobry, tel. 724-438-377.

 �VW golf IV, 2000 rok, tel. 666-046-328.

 �VW golf IV, 1.9 TDI, 2001 rok, 
5-drzwiowy, 4800zł, tel. 602-584-266.

 �VWN Passat B7, 2012 r.  
2,0 TDI, 140 kM, kombi, srebrny, 
polski salon, stan bardzo dobry, 
tel. 691-695-407.

 �VW Passat kombi, 1.9 TDI, 2003 
rok, bogato wyposażony, 6.800 
zł, (w zamianie przyjmę mniejszy), 
tel. 513-375-786.

 �VW Polo, 1.4, 2009 rok, 11.700 zł, 
tel. 513-375-786.

inne
 �klucze samochodowe, piloty, stacyjki, 

głowno, tel. 606-319-335.

 �Opony, felgi z Niemiec, hurtownia. 
Największy skład w rejonie, klimatyzacja, 
mechanika. Bratoszewice, ul. łódzka 28, 
www.opony-gaweda.pl,  
tel. (42) 719-63-08, tel. 505-151-701.

 �Sprzedam przyczepę handlową 
trójstronną, koła, hak, dowód 
rejestracyjny, możliwość przeznaczenie 
na działkę, tel. 601-459-309.

 �Opony letnie 175/65 R14  
na alufelgach 4 śruby tylko sms opony, 
tel. 606-687-756.

motorowe
kupno

 �Stare motocykle, części, 
tel. 513-185-357.

 �Skup Motocykli – każdy rocznik, każda 
marka, sprawne, uszkodzone, także bez 
dokumentów. tel. 666-936-540.

sprzedaż
 �Honda XL 350, tel. 665-349-136.

garaże
sprzedaż

 �Sprzedam garaż murowany 20 
mkw. przy Intermarche 30.000 zł, 
tel. 730-954-544.

nieruchomości
kupno

 �kupię ziemię, gm. łyszkowice 
i okolice, tel. 502-602-463.

 �Mieszkanie, dom, działkę głowno-
łowicz kupię, tel. 606-319-335.

sprzedaż
 �Dom z oficyną, głowno,  

tel. 784-391-049, 666-865-844.

 �Działka 1,22 ha, Zielkowice I, 
tel. 609-106-174.

 �Sprzedam działkę na Zielkowicach 
1000 mkw., tel. 602-504-924.

 �Budynki gospodarcze z ziemią 
lub bez (5,60 ha), Emilianów 20, 
tel. 885-277-259.

 �Sprzedam posiadłość, Wyskoki, 
tel. 884-966-566.

 �Sprzedam mieszkanie na 
osiedlu Tkaczew, 51,5 m2 III piętro, 
tel. 604-449-538.

 �Sprzedam mieszkanie 73 mkw., 
osiedle Bratkowice, 1 piętro, 
tel. 661-800-516.

 �Dom, stan surowy zamknięty z działką 
1.150 mkw., Arkadia, tel. 530-370-088.

 �Sprzedam mieszkanie II piętro 
48mkw., tel. 791-768-666.

 �Sprzedam 6 ha w miejscowości 
Wrzask, tel. 510-278-543, 516-129-819.

 �Oddam w dzierżawę 1 hektar 
w Zielkowicach, tel. 515-612-347.

 �Sprzedam dom w łowiczu, 
tel. 797-777-537.

 �Polesie, 9.400 mkw., tel. 603-878-783.
 �Ziemia Złaków, tel. 692-101-989.
 �Sprzedam działki o pow.3073m2 

i 3032 m2 w Dobieszkowie z projektami 
budynków, tel. 782-596-220.

 �Działka budowlana przy drodze 
łowicz-Strzelcew, tel. 793-024-030.

 �Pół bliźniaka, stan surowy zamknięty, 
tel. 609-009-558, po 16.00.

 �Sprzedam mieszkanie IV piętro, 
48 mkw., głowno, Sikorskiego, 
tel. 668-405-227.

 �Sprzedam gospodarstwo rolne o 
powierzchni 1,26 ha z zabudowaniem 
okolice głowna, Strykowa lub wynajmę 
budynek 900 mkw., tel. 668-442-474, 
728-134-512.

wynajem
 �Wynajmę mieszkanie 78 mkw., łowicz, 

Podrzeczna 14, tel. 603-397-250.

 �Wynajmę lokal użytkowy 70 mkw.,  
ul. Zduńska, tel. 607-442-383.

 �Wynajmę lokal użytkowy 50 mkw., 
ogrzewanie gazowe, ul. Zduska, łowicz, 
tel. 607-442-383.

 �Dwupokojowe mieszkanie 
do wynajęcia, centrum łowicza 
(możliwość wynajęcia jednego pokoju), 
tel. 785-584-900.

 �Wynajmę 36 mkw., Noakowskiego 
1-piętro, tel. 602-218-179.

 �Wynajmę 2 pokojowe mieszkanie 
w łowiczu, tel. 510-177-041.

 �Przyjmę ziemię w dzierżawę, Złaków 
Borowy i okolice, tel. 727-472-512.

 �Pokój Starzyńskiego, tel. 692-101-989.

 �Do wynajęcia mieszkanie os. 
Sikorskiego głowno, tel. 507-892-390.

kupno różne
 �kupię wszelkiego rodzaju złoto, 

tel. 515-612-347.
 �Piec cO,ekogroszek używany, 

tel. 668-594-262.

sprzedaż różne
 �Sprzedam krzesła do renowacji, 

tel. 669‑325‑029.
 �kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 

chodnikowe w kolorze, tel. 531-467-981.

 �Drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, klepki. Producent, 
tel. 501-658-261.

 �Drewno kominkowe, opałowe, 
tel. 504-257-615.

 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, transport, tel. 600-895-026.

 �Drewno opałowe,  
tel. 798-877-090.
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 �łubianki plastikowe mało używane 
2 zł/sztuka, okno plastikowe używane 
rozm. 145x200 białe, tel. 787-982-333.

 �Sprzedam agregat prądotwórczy  
20 kW, tel. 601-459-309.

 �Sprzedam spawarki Migomag 25A 
i Tig 200A, tel. 601-459-309.

 �Sprzedam urządzenia warsztatowe 
samochodowe, tel. 601-459-309.

 �Perkusja elektroniczna Hayman 
DDZ03+, używana, tel. 661-221-935.

 �Oddam ziemię glinę, tel. 733-811-076.

 �Palety, 5 zł, tel. 502-919-192.

 �kuchnia gazowa, tel. 794-708-704.

 �Betoniarka, sprężarka samoróbka, 
silnik 1,5 kW, tel. 530-370-088.

 �Sprzedam bramę, tel. 667-360-203.

 �Wózek akumulatorowy belgijski nowy, 
tel. 514-682-096.

 �Sprzedam bramy, furtki, blachę, 
tel. 660-027-612.

 �Sprzedam kostkę brukową, używaną 
około 40 metrów, tel. 604-645-075.

 �Sprzedam trelinkę z rozbiórki, 
tel. 605-094-165.

 �Rusztowania warszawskie, 
tel. 500-262-573.

 �Sprzedam silnik elektryczny 
11 kW, silnik do motocykla WSk, 
tel. 668-003-008.

 �Traktorek Murray z koszem, 
tel. 513-491-379.

 �krzesła, tel. 500-519-872.

 �Sprzedam okna PcV,  
tel. 502-433-800.

praca
dam pracę

 �Przyjmę do pracy przy układaniu 
kostki brukowej na terenie łowicza, 
Sochaczewa, okolic. Praca od 
poniedziałku do piątku. godne 
wynagrodzenie, tel. 691-700-209.

 �Zatrudnię osobę do serwisu opon 
na stanowisko mechanik-wulkanizator, 
Bratoszewice, dobre warunki, 
tel. 505-151-701.

 �Zatrudnię kierowców C+E 
w transporcie międzynarodowym, 
chłodnie, izotermy, tel. 601‑720‑805.

 �Przyjmę do pizzerii w łowiczu 
barmankę oraz pomoc kuchenną, 
tel. 504-859-387, 885-353-500.

 �firma krolux zatrudni do prac 
torowych. Atrakcyjne wynagrodzenie, 
dzwonić 9-13, tel. 668-391-722.

 �Zatrudnię do prac polowych, 
664-173-486.

 �Zatrudnię spawacza blisko łowicza, 
tel. 603-061-839.

 �Przyjmę stażystkę do sklepu 
spożywczego łowicz, tel. 501-011-198.

 �Murarzy i pomocników, okolice 
głowna, tel. 515-697-643.

 �Zatrudnię do ociepleń, tynkarza, 
tel. 513‑985‑412.

 �Zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowo-remontowych, 
tel. 607-343-338.

 �Dam pracę: elewacje, wykończenia 
wnętrz, tel. 500-005-095.

 �Praca przy warzywach, tel. 696-
441-178, Sierżniki.

 �Zatrudnię do obróbki warzyw, praca 8 
km od łowicza, 606-901-931.

 �Zatrudnię pracowników do 
rozbioru półtusz i produkcji wędlin, 
tel. 662-296-699.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek, 
praca od 20 maja, możliwy dowóz, 
zakwaterowanie, Osiek, gmina 
kocierzew, tel. 692-629-178.

 �Zatrudnię do rwania truskawek. Praca 
od początku czerwca. Dobre warunki, 
nocleg., tel. 691-744-376.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek duże, 
ścielone, nawadniane, możliwy dowóz, 
tel. 724-384-308.

 �Przyjmę do dociepleń budynków, 
tel. 507-458-670.

 �Zatrudnię dociepleniowców 
i pomocników, tel. 600-575-945.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek, 
tel. 723‑969‑749.

 �Zatrudnię do zbioru truskawek, 
tel. 663-715-969.

 �Poszukuję pani do opieki nad 
starszą osobą (kobieta). Opieka 
potrzebna całodobowo. Zapewnione 
zakwaterowanie i wyżywienie. 
Szczegółowe warunki do omówienia., 
tel. 506-062-736.

 �Zatrudnię do pracy przy produkcji 
palet– uprawnienia na wózki widłowe/
ładowarki Bełchów, ul. Piaskowa 3A., 
tel. 698-628-834.

 �Zatrudnię hydraulika, pomoc 
hydraulika, tel. 691-991-000.

 �Zatrudnię pomoc domową, 
tel. 691-991-000.

szukam pracy
 �Podwójna obsada kierowców c+E 

poszukuje pracy na chłodnie od zaraz 
Hiszpania-PL, tel. 605-470-435.

 �Opiekunka z doświadczeniem 
oferuje pomoc osobie starszej, głowno, 
tel. 576-104-532.

remontowo‑
budowlane
usługi

 �Wylewki agregatem, 
tel. 698‑480‑048.

 �Stawianie, renowacja kominów, 
wylewki, tel. 739-021-981.

 �Tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki, solidnie, 
tel. 501-931-961.

 �usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. 668-591-725.

 �Remonty wykończenia od A-Z, 
tel. 739-021-981.

 �Tynki maszynowe,  
tel. 796-954-454.

 �Tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. 604-144-668.

 �układanie kostki brukowej, 
tel. 667-837-817.

 �cyklinowanie, polerowanie, 
tel. 501-249-461.

 �układanie kostki brukowej, opaski 
wokół nagrobków, tel. 667-189-380.

 �Tynki, tel. 575-661-940.
 �Brukarstwo, tel. 791‑306‑104.
 �usługi kruszarką (rozbiórki), 

przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, 
tel. 693-565-564.

 �układanie kostki brukowej, 
tel. 605-565-647.

 �Ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, 
furtki, balustrady, wiaty, fundamenty, 
tel. 798-877-090.

 �Malowanie, tel. 514-347-542.
 �Dachy, pokrycia dachowe, konstrukcje, 

obróbki, tel. 609-846-316.
 �usługi budowlane, docieplenia, 

tel. 572-947-448.
 �usługi minikoparką, wywrotka do 3,5 

tony, tel. 608-632-134.
 �Bramy garażowe, wrota, drzwi, 

ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, 
tel. 506-771-822.

 �Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. 725‑668‑616.

 �Ogrodzenia – montaż, 
tel. 606-303-471.

 �Docieplenia budynków, elewacje, 
glazura, terakota, adaptacja poddaszy, 
kompleksowe wykończenia wnętrz. 
fVAT, tel. 606-737-576.

 �Podłogi drewniane, parkiety: 
układanie, cyklinowanie, polerowanie, 
lakierowanie, olejowanie. Schody: 
renowacja. Profesjonalnie, solidnie, 
tel. 733-552-113, 601-378-677.

 �Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. 607-612-176.

 �Malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta g/k, wykańczanie 
poddaszy, tel. 535-466-501.

 �Okna: naprawa, regulacja, 
tel. 609-135-411.

 �Wykończenia wnętrz, remonty, 
tel. 532-115-111.

 �układanie płytek, remonty, 
tel. 666-152-315.

 �Dachy, elewacje. Szybko, tanio, 8% 
VAT, tel. 502-859-742.

 �Montaż pokryć dachowych, 
blachodachówka termozgrzewalna, 
tel. 515-236-149.

 �Malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, tel. 790-294-337.

 �cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 504-960-515.

 �Malowanie elewacji, 
tel. 607‑168‑196.

 �Budowa, rozbudowa domów i innych 
budynków, ogrodzenia, kominy, klinkier, 
tel. 607-817-492.

 �Papa – tanio, solidnie!, 
tel. 608-677-525.

 �krycie dachów i sprzedaż materiałów 
budowlanych. Tanio, solidnie!, 
tel. 608-677-525.

 �Adaptacja poddaszy, ścianki, sufity 
g/k, malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, tel. 792-781-446.

 �Docieplanie budynków, malowanie 
elewacji, tel. 511-735-802.

 �usługi minikoparką i wywrotką, 
przyłącza wodno-kanalizacyjne, piach, 
żwir 3 tony, tel. 508-175-031.

 �Remonty, glazura, terakota, gładzie, 
malowanie, tel. 721‑108‑965.

 �Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, 
smarowanie, rynny, gwarancja!, 
tel. 735‑300‑550.

 �firma,Almax” wykonuje prace 
wykończeniowo remontowo budowlane 
w pełnym zakresie, solidnie, 
tel. 662-636-878.

 �Wykończenia poddaszy płytą k/g, 
sufity podwieszane, malowanie, gładzie, 
glazura, terakota, przystępne ceny, 
tel. 695-263-945.

 �Wykończenia wnętrz, malowanie, 
gipsowanie, ścianki działowe, sufity 
podwieszane, glazura, terakota, 
przeróbki hydrauliczne i elektryczne, itp. 
Wolne terminy, tel. 663-801-457.

 �Wykończenia wnętrz, malowanie, 
gipsowanie, ścianki działowe, sufity 
podwieszane, glazura, terakota, 
przeróbki hydrauliczne i elektryczne, itp. 
Wolne terminy, tel. 663-801-457.

 �Wylewki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. 785-246-112.

 �Murowanie z klinkieru płoty i kominy, 
tel. 721-651-936.

 �Wykonujemy profesjonalne usługi 
hydrauliczne, tel. 509-137-971.

 �Wylewki agregatem, mixokret, 
tel. 513‑985‑412.

 �Dachy, pokrycia dachowe, tel. 723-917-
819, 530-026-584.

 �Budowanie domów, garaży od 
podstaw, przeróbki budynków 
mieszkalnych i gospodarczych, 
murowanie kominów z klinkieru, tel. 530-
026-584, 723-917-819.

 �Malowanie ogrodzeń, renowacja, 
tel. 793-394-921.

 �Tynki pod pacę, tanio, tel. 510-300-753.

 �Tynki, remonty, docieplenia, tanio, 
tel. 573-172-175.

 �Brukarstwo, tel. 579‑243‑494.

 �Dachy: konstrukcje, pokrycia, naprawy, 
konserwacje, malowanie, smarowanie, 
tel. 609-227-348.

sprzedaż
 �Extra czarna ziemia ogrodowa, po 

obróbce mechanicznej, tel. 601-239-779.

 �żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, kopalnia 
Maurzyce, tel. 601-239-779.

 �Sprzedaż piasku, kruszyw, ziemi 
ogrodowej sortowanej, tel. 693-565-564.

 �Drut zbrojeniowy, słupki ogrodzeniowe, 
tel. 665-464-794.

 �Sprzedam stemple budowlane, 
tel. 601-157-601.

 �Tanie, dobre, nowe okna i drzwi, 
tel. 602-370-470.

 �Rusztowania warszawskie, 
tel. 500-262-573.

usługi 
instalacyjne

 �Hydraulika kompleksowo, 
tel. 601-818-310.

 �Anteny, telewizory naprawa, 
tel. 791-210-176.

 �Fotowoltaika, tel. 727‑534‑450.
 �Drobna hydraulika, biały montaż, 

tel. 535-466-501.
 �usługi hydrauliczne: kompleksowo. 

Przeciski podziemne, przyłącza 
wod.-kan., usługi koparko-ładowarką, 
oczyszczalnie przydomowe, również jako 
podwykonawca, tel. 601-379-355.

 �usługi hydrauliczne, tel. 785-543-610.
 �usługi elektryczne, tel. 509-838-364.

usługi inne
 �Wycinka drzew, usługi podnośnikami 

koszowymi 27-metrowymi, 
tel. 668-591-725.

 �Okna: naprawa, regulacja, 
tel. 609-135-411.

 �Rozdrabnianie gałęzi, wycinka drzew, 
zakrzaczeń, koszenie traw i prace 
ogrodnicze, tel. 667-732-751.
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 �usuwanie/frezowanie pni po ściętych 
drzewach, tel. 506-660-095.

 �Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. 504-070-837.

 �cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
tel. 782-718-483.

 �Instalacje fotowoltaiczne, 
tel. 727‑534‑450.

 �Okna: naprawa, regulacja, 
tel. 609-135-411.

 �Naprawa telewizorów, łowicz 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, 
tel. 728-227-030.

 �Wycinka drzew, tel. 696‑008‑528.
 �Odnawianie wanien, tel. 600-979-826.
 �Piaskowanie, tel. 667-285-669.

matrymonialne
 �Poznam kobietę miłą, uczciwą, wierną 

wiek 43-59, sms, tel. 606-735-889.
 �Poznam kobietę do miłych spotkań, 

tel. 781-196-232.
 �Poznam zadbaną dziewczynę do 

związku, tel. 782-140-763.
 �Rozwodnik, 52lata Pani do 

stałego związku do 48 lat, szczupłej, 
tel. 696-273-987.

nauka
 �Matematyka, tel. 791-802-482.
 �Matematyka, tel. 601-303-279.

rolnicze – kupno
płody rolne

 �kupię zboża, tel. 508-471-814.

 �kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. 783-112-512.

 �kupię zboże, tel. 693-157-117.

 �Skup zbóż paszowych: jęczmień 710 
zł, pszenżyto 650 zł, pszenica 800 zł, 
transport/załadunek, Leśniczówka k./
Soboty, tel. 505-406-917.

 �kupię kilka ton mieszanki zbożowej, 
tel. 600-623-430.

 �kupię zboże, tel. 603-945-983.

 �kupię zboże paszowe, tel. 668-478-617.

 �Pszenżyto, pszenica, ziemniaki jadalne, 
tel. 606-901-931.

 �Skup zboża, auto samozaładowcze, 
tel. 607-202-732.

 �kupię zboże, tel. 667-566-276.

hodowlane
 �Skup macior, knurów, trzody 

chlewnej. Wysokie ceny, 
tel. 603‑711‑760.

 �kupię byczki mieszańce 17 zł/kg, 
tel. 883-806-661.

maszyny
 �kupię każdego Bizona oraz inne 

kombajny mogą być do remontu, 
tel. 602-522-478.

 �kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 
c-380, MTZ, Mf-255, T-25 Władimirec 
bez dokumentów, do remontu, 
tel. 502-939-200.

rolnicze – 
sprzedaż
płody rolne

 �Sprzedam kukurydzę, 
tel. (46) 837-14-61.

 �Pszenżyto, pszenica, tel. 662-665-605.
 �Sprzedam ziemniaki Michalina żółte 

15 kg worki 18 zł, tel. 508-194-191.
 �Sprzedam słomę, Łaźniki, 

tel. 788‑934‑923.
 �Sprzedam bób, tel. 608-613-658.
 �Sprzedam pszenicę, tel. 695-684-362.
 �Sprzedam przenicę i jęczmień, 

tel. 512-179-465.
 �Słoma baloty, tel. 533-928-614.
 �Słoma (baloty) ze stodoły, guźnia, 

tel. 880-918-256, 889-910-333.
 �Sprzedam ziemniaki, tel. 792-235-440.
 �żyto hybrydowe, ok. 15 ton, tel. 600-

623-430, żychlin.
 �Sprzedam pszenżyto, tel. 730-220-840.
 �Ziemniaki Tajfun, tel. 782-072-806.
 �żyto, pszenica, słoma, 

tel. 695-068-710.
 �żyto, pszenżyto, Niespusza – Wieś, 

tel. 607-370-606.
 �Pszenżyto, słoma , tel. 788-278-657.
 �Sprzedam ziemniaki na paszę, 

tel. 509-324-542.
 �Sprzedam słomę prostą, 

tel. 667-607-524.
 �Sprzedam ziemniaki paszowe, 

tel. 787-417-558.
 �Sprzedam zboże paszowe, 

tel. 668-478-617.
 �Słoma baloty, tel. 661-221-935.
 �Pszenżyto, tel. 661-221-935.
 �żyto, tel. 512-544-156.
 �Sprzedam j truskawki– graneroza, 

Roksana, gigant, tel. 609-165-855.
 �Słoma, Mystkowice, tel. 791-542-072.
 �Sprzedam jęczmień jary 1 tonę, 

tel. 724-472-332, Mysłaków.
 �Słoma baloty, tel. 781-192-860.
 �kiszonka z kukurydzy 100zł za tonę, 

tel. 781-192-860.
 �Sprzedam żyto i pszenżyto, 

tel. 692-916-507.
 �Wydzierżawię 3 ha łąki, 

tel. 570-980-770.
 �Wydzierżawię 3 ha łąki, 

tel. 570-980-770.
 �Sprzedam słomę kostka, 

tel. 692-200-407.
 �Sprzedam zboże, mieszankę 3 tony, 

gmina Iłów, tel. 797-961-591.
 �Sprzedam ziemniaki jadalne Bryza 

grube, tel. 660-039-300.
 �Słoma ze stodoły, tel. 721-169-137.

 �Ziemniaki sadzeniaki, tel. 795-629-994.
 �Pszenżyto 4 tony, okolice kiernozi, 

tel. 669-839-213.
 �Słoma mała kostka rolka 120x120, 

pszenżyto, kiernozia, tel. 609-842-747.
 �Suche wysłodki, śruty, otręby, 

tel. 602‑235‑159.
 �Słoma z mieszanki magazynowana 

w stodole, tel. 660-266-355.
 �Siano bele, owies, oddam pieski, 

tel. 783-090-600.
 �Siano, tel. 694-919-113.
 �Sprzedam słomę w balotach ze 

stodoły, tel. 609-241-555.
 �Sprzedam słomę w kostce ze stodoły, 

tel. 691-517-844.
 �Pszenżyto, pszenica, tel. 669-419-342.
 �Sprzedam jęczmień, pszenicę, 

pszenżyto, tel. 782-650-798.
 �Mieszanka, pszenżyto, 

tel. 538-455-989.
 �Sprzedam suchą słomę w belach, 

Świące, tel. 601-320-604.
 �Sprzedam słomę w balotach, 

tel. 609-353-426.
 �Sprzedam mieszankę zbożową, 

tel. 663-319-284.
 �Słoma, okrągłe bele, pszenżyto, 

Skowroda Północna, tel. 727-944-414.
 �Pszenżyto, mieszanka zbożowa, słoma 

w kostkach, tel. 505-383-202.
 �Sprzedam pszenicę, pszenżyto i żyto, 

tel. 605-094-165.
 �Słoma, tel. 504-775-043.
 �Sprzedam pszenżyto, tel. 603-298-429.
 �Siano, sianokiszonka, tel. 728-468-577.
 �Ziemniaki paszowe, tel. 602-473-422.
 �Sprzedam słomę, tel. 516-477-037.

 �Ziemniaki, tel. 693-517-653.

 �Zboże, tel. 880-481-612.

 �Słoma ze stodoły, tel. 664-837-390.

 �Sprzedam owies, pszenżyto, Skaratki, 
tel. 667-539-954.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. 793-497-528.

 �Sprzedam słomę w balotach, 
tel. (42) 719-60-14.

 �Sprzedam owies, tel. 502-585-456.

 �Sprzedam pszenicę, tel. 882-694-103.

 �Pszenżyto, słoma, gmina Dmosin, 
tel. 604-871-975.

 �Sprzedam ziemniaki sadzeniaki 
i ziemniaki odpadowe, tel. 508-364-849.

 �Sprzedam ziemniaki pastewne, 
tel. 886-189-528.

 �Pszenżyto, pszenica jara, 
tel. 607-181-404.

 �gryka, kukurydza, owies, pszenżyto, 
pszenica, mieszanka, słoma, 
tel. 506-115-015.

 �Siano kostka, baloty okolice głowna, 
tel. 609-251-962.

 �Sprzedam słomę., tel. 661-251-354.

 �Sprzedam słomę ze stodoły oraz 
pszenżyto, Bąków górny. Tel. (46)838-
79-06 lub 606-607-566.

 �Pszenżyto, tel. 607-172-809, po 17:00.

hodowlane
 �Drób ozdobny, nioski, kaczki, indyki, 

perliczki, tel. 726-121-861.
 �Młode kury nioski, perliczk, 

indyczki, kaczki, gęsi i przepiórki, 
tel. 726‑121‑861.

 �Sprzedam 3 duże jałówki na 
wycieleniu. Wycielenie po 15 maja, 
tel. 721-296-923.

 �Prosiaki, tel. 697-049-235.
 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, 

byczki, tel. 511-111-860.
 �Sprzedam jałówkę i krowę na 

wycieleniu, likwidacja, tel. 516-554-451.
 �Sprzedam jałówki wysokocielne, 

tel. 693-691-918.
 �jałówka hodowlana wysokocielna, 

tel. 781-192-860.
 �Sprzedam krówkę,4 lata termin 15.05, 

tel. 505-398-898.
 �jałówka wysokocielna, 

tel. 782-547-693.
 �Sprzedam prosiaki, ziemniaki, 

tel. 732-797-792.
 �Sprzedam krowę na ocieleniu, 

tel. 694-317-901.
 �Sprzedam krowę na wycieleniu, 

tel. 509-137-971.
 �jałówki hodowlane cielne, 

tel. 604-432-909.
 �Sprzedam jałówkę cielną, 

tel. 795-629-994.
 �Sprzedam jałówkę i krowę na 

wycieleniu oraz słomę ze stodoły baloty, 
tel. 667-257-279.

 �Sprzedam prosiaki 20 sztuk, 
tel. 696-850-411.

 �Sprzedam 3 jałówki wysokocielne, 
termin wycielenia 6.VI, 13.VII, 5.VIII, 
tel. 607-889-775.

 �jałówka wysokocielna, Mysłaków, 
tel. 692-101-976.

 �Sprzedam jałówki na wycieleniu, 
tel. 665-727-703.

 �Sprzedam jałówkę cielną 7 miesięcy, 
tel. 601-533-397.

 �Sprzedam 3 jałówki wysokocielne, 
jedna simental mleczy, 2 Hf, termin 
wycielenia od 15 maja, tel. 600-287-313.

 �Sprzedam krowę wysokocielną, 
tel. 663-283-279.

 �Młode krowy i cielaki żarłoki, 
tel. 663-972-096.

 �jałówka na ocieleniu i owce, 
tel. 726-716-042.

 �Prosiaki, tel. 604-436-938.

 �Prosiaki 10 sztuk, tel. 575-429-669.

 �Sprzedam byczki i słomę, 
tel. 511-611-296.

 �Sprzedam byczka Simentala, 
tel. 503-562-330.

 �jałówki wysokocielne obora pod 
oceną, tel. 508-985-884.

 �Sprzedam prosięta, sztuk 12, waga 20 
kg, tel. 509-905-775.

 �Sprzedam jałówkę wysokocielną, 
wycielenie początek maja, sztuczna 
inseminacja, tel. 782-325-311.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. 723-958-440.

maszyny
 �kupię kombajn (Bolko, Anna, karlik), 

sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, 
tel. 511-713-596.

 �części używane do Bizona i innych, 
tel. 602-522-478.

 �Prasa claas Variant 180, 
tel. 664-173-486.

 �Bizon Z-56, cyklop, ursus u-902, 
prasa Z-224, beczka 2000l, rozrzutnik 
obornika, tel. 512-179-465.

 �Rozrzutnik obornika 1-osiowy, 
tel. 500-255-144.

 �Pług kverneland, tel. 663-931-810.
 �Rozsiewacz nawozu Amazone, 

tel. 601‑272‑521.
 �Przyczepa HL 8t, tel. 601‑272‑521.
 �Agregat uprawowy, 5-metrowy 

konskilde, tel. 663-931-810.
 �Opryskiwacz, kosiarka rotacyjna, 

zgrabiarka, tel. 605-531-311.
 �Młynek do czyszczenia zboża, 

tel. 607-370-606.
 �Sprzedam gniotownik dwuwalcowy do 

zboża z silnikiem, tel. 605-841-308.
 �Sprzedam Mf 255, tel. 790-781-890.
 �Sprzedam rozsiewacz Rauch, 

tel. 603-945-983.
 �Sprzedam ładowarki teleskopowe, 

tel. 605-884-584.
 �Sprzedam traktor rolniczy New Holland 

T-40 2012, tel. 605-884-584.
 �Redło 5, tel. 512-544-156.
 �Sprzedam obsypnik do kiszonki, 

tel. 607-385-462.
 �Mieszalnik pasz 2 tony, 

tel. 692-744-802.
 �Sprzedam opryskiwacz 400 litrowy. 

Śrótkownik z mieszalnikiem 1 tona, 
tel. 502-453-671.

 �Przetrząsacz kuhn, zgrabiarka 
Pottinger, prasa zwijająca metal-fach, 
tel. 792-674-001.

 �Prasa New Holland 648, 
stan techniczny, wizualny bdb., 
tel. 609-562-159.

 �grabiarka 7, karuzela, kos, 
tel. 570-980-770.

 �Sprzedam prasę małą kostkę, 
zgrabiarkę 4, beczkę aluminiową 
1200l, wentylator duży z silnikiem, 
tel. 729-304-322.

 �Przyczepa samozbierająca, lance 
hydrauliczne do opryskiwacza Harni 
i rozsiewacz Amazone ZAu 1500, 
tel. 727-472-512.

 �Przyczepa samozbierająca, lance 
hydrauliczne do opryskiwacza Hardi 
i rozsiewacz Amazone ZAu 1500, 
tel. 727-472-512.

 �Sprzedam wóz, platforma do ciągnika.
 �Sprzedam wóz, platforma do ciągnika, 

tel. 513-184-091.
 �Przyczepa do balotów, 

tel. 795-583-677.
 �Sprzedam c-330, tel. 667-360-203.

 �Sprzedam agregat uprawowo-siewny 
z siewnikiem, rozsiewacz do nawozu 
Amazon, przyczepy wywrotki 6 ton i 8 
ton, tel. 510-199-367.

 �Sprzedam kosiarkę rotacyjną, 
tel. 603-214-237.

 �Sprzedam pług 2-skibowy, 
tel. 667-360-203.

 �Sprzedam opryskiwacz 300 litrów 
i brony 3, tel. 601-738-342.

 �kombajn duński kosa 3 metry, 
tel. 575-429-669.

 �ursus c-360 po kapitalnym remoncie, 
tel. 666-726-261.

 �Prasa Warfama, 2011 rok, 
tel. 693-975-404.

 �chwytak do balotów, tel. 721-169-137.
 �Schładzalnik mleka Trigomilk 550 

litrów, pług 2-skibowy zagonowy, prasa 
Sipma kostka, stan bdb, sieczkarnia 
1-rzędowa Mengele, tel. 722-208-094.

 �Zatrudnię do obróbki warzyw, praca 8 
km od łowicza, tel. 606-901-931.

 �Sprzedam przyczepę zbierająca T-055, 
tel. 888-532-271.

 �Sprzedam rozrzutnik 2-osiowy na 
resorach, ładowacz do obornika, stan 
dobry, silnik 30 kW wolnoobrotowy, 
tel. (46) 838-98-12.

 �ładowacze czołowe do ursus c-330, 
c-360, 3512, T-25 hydrauliczne lub na 
linkę, tel. 608-686-489.

 �Sprzedam rozrzutnik 2-osiowy 
w dobrym stanie, tel. 665-974-254.

 �Sprzedam T-25, tel. 518-360-010.
 �Redła do uprawy warzyw, 

tel. 693-652-261.
 �kombajn Bizon ZO56, 

tel. 888-822-173.
 �Beczkowóz, przetrząsarka, kosiarka 

dyskowa kuhn, tel. 693-256-015.
 �kombajn zbożowy Deutz-fahr M1080, 

tel. 511-241-504.
 �Sprzedam prasę kostkę SIPMA 224/1, 

pierwszy właściciel, zawsze garażowana, 
tel. 693-591-546.

 �Opryskiwacz 400 litrów z atestem, 
tel. 607-902-650.

 �kosiarka rotacyjna 1,35 m, 2017 
rok, stan prawie nowy. Przekładnia 
do wyciągu obornika o dużej mocy, 
tel. 608-580-044.

 �Opryskiwacz 400– litrowy, przyczepa 
4 tony, przyczepa do balotów, słoneczko 
do siana 4, tel. 664-759-891.

 �Wózek gPW gliwice, diesel, 7500 zł, 
tel. 602-584-266.

 �Widły do obornika do tura c-360, 
600zł, tel. 602-584-266.

 �Sadownicze, Mf 374, 3330, 
opryskiwacz i kosiarka, tel. 504-475-567.

 �Sprzedam siewnik Poznaniak, duży 
kosz, tel. 601-533-397.

 �Przyczepa, siewka do nawozu, 
tel. 728-468-577.

 �Sprzedam traktorek Esa, 
tel. 513-981-547.

 �Sprzedam przetrząsaczo-zgrabiarkę 
taśmową, tel. 602-264-275.

 �Dwukółka ciągnikowa, 
tel. 668-003-008.
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 �Sprzedam śrutownik, krajzegę, 
sieczkarnię ręczną, silnik 4,5 kW, 
tel. 667-360-203.

 �Sprzedam kosiarkę rotacyjną, 
tel. 880-214-141.

 �Sprzedam rozrzutnik 1-osiowy 
bardzo mało używany 1990 rok, 
tel. 607-889-255.

 �Zgrabiarka 2,5 metra szerokości, 
tel. 665-349-136.

 �Agregat talerzowy na 
zabezpieczeniach talerzowych + wał 
gumowy crosskill szerokość 2,5, 
tel. 606-192-202.

 �Zgrabiarka Deuth fahr szerokość 3,5 
metra, opryskiwacz 400 litrów szerokość 
12 m Pilmet oryginał, tel. 660-529-412.

 �Zgrabiarka gwiazdowa, przetrząsacz 
do siana Pająk 300 zł, tel. 660-529-412.

 �Sprzedam łyżki i paleciaki do 
turów i ładowarek różne wymiary, 
tel. 605-884-584.

 �Sprzedam ciągnik MR 255, 1990 
rok i rejestracja 1992, stan idealny, 
tel. 508-364-849.

 �Przyczepa do zielonki krone, XXL, 
dyszel łamany, wałki z tyłu, 40 m3, 1990 
rok,, tel. 509-282-300.

 �kombajn do ziemniaków glines, 
tel. 509-282-300.

 �kosiarka rotacyjna class, corto 210 m, 
hydraulicznie składana, tel. 509-282-300.

 �Prasa rolująca john Deere 950 m na 
pasach, tel. 509-282-300.

 �Przekładnie shimano, tel. 509-282-300.
 �Przystawki do kombajnu New Holand, 

przystawki do rzepaku, szerokość 3m; 
4,5 m; 5m, 6m, tel. 509-282-300.

 �Pług zagonowy Rabenwerk, 5-skibowy, 
tel. 509-282-300.

 �głebosz kuhn 4-redlicowy, 
tel. 509-282-300.

 �Rozisewacze do nawozu Amazone, 
Raw; ładowność 600-2.000 kg, duży 
wybór, import Niemcy, tel. 509-282-300.

 �Rozładownice do warzyw, taśmociągi 
5, 6-metrowe, kosz przyjęciowy do 
warzyw, tel. 509-282-300.

 �Zgrabiarka do siana, 2,8 m; 3,40, 
3,80, 4,20; 4,80; 8m, 1-2gwiazdowa, 
kuhn, Pottinger, fella,duży wybór, 
tel. 509-282-300.

 �Agregaty bierne 3-metrowe Rau, 
z hydropakiem, tel. 509-282-300.

 �Beczki asenizacyjne ocynkowane 
4, 5, 6, 7, 8, 10.000 litrów, oś 
skrętna, sprowadzone z Niemiec, 
tel. 509-282-300.

 �Orkan do trawy Tarup, szerokość 1,4-
1,6 m, tel. 509-282-300.

 �Rozrzutniki obornika fortschritt T088, 
Welgler, Bergman, Strautman 4-10 t., 
duży wybór, tel. 509-282-300.

 �Talerzówki 3, 4, 4,5 m, typ X, V, 
z wałem strunowym, sprowadzone 
z Niemiec, tel. 509-282-300.

 �Wycinaki do kiszonek fell 
kuhn, podwójny nóż, winda, duży 
wybór, sprowadzone z Niemiec, 
tel. 509-282-300.

 �ciągnik rolniczy fendt 511 115 kM, 
1999 rok, tel. 509-282-300.

 �ciągnik rolniczy case 956 XL, 95PS, 
4x4, 28.500 zł, tel. 509-282-300.

 �ciągnik rolniczy Mf294 z ładowaczem 
czołowym, kabina, 4x4, tel. 509-282-300.

 �ciągnik rolniczy Same Tiger 100ZE 
4x4 100PS, 25.800 zł, tel. 509-282-300.

 �karmniki dla świń z Niemiec, duży 
wybór, tel. 509-282-300.

 �Paszowóz Silowolf 12,5 m3, 2004 rok, 
tel. 509-282-300.

 �Przyczepy do remonty sztywne, 
wywrotki 6, 8, 10 ton, przyczepa 
tandem 16 ton, 3-stronny wywrot, 
tel. 509-282-300.

 �Brona aktywna Rabewerk 3 m 
z hydropakiem, tel. 509-282-300.

 �Siewnik do zboża Amazone D7, 
D8,2,5, 3, 4 m; Izaria lobster Super, duży 
wybór, tel. 509-282-300.

 �Pługi obrotowe 4, 5-skibowe 
kverneland, frost, Rabewerk, Landsberg 
zabezpieczenia resorowe, sprężynowe, 
kołkowe, duży wybór import Niemcy, 
tel. 509-282-300.

 �Obsypniki do kopców, kukurydzy 
Wulkan, tel. 509-282-300.

 �kojce przegrodowe do tuczników 
z tworzywa sztucznego, sprowadzone 
z Niemiec, tel. 509-282-300.

 �kombajn do zboża class, heder 
3 m, sprowadzony z Niemiec, 
tel. 509-282-300.

 �Taśmociągi do warzyw, 3, 4,5; 5, 6, 
7, 8, 10 metrów, duży wybór, import 
Niemcy, tel. 509-282-300.

 �Wąskie koła do ciągnika, kompletne, 
48, 46, 42, 38, 36 cali, więcej informacji 
pod telefonem, tel. 509-282-300.

inne
 �Silosy lejowe, tel. 602-522-478.

 �Obornik kurzy, tel. 692-882-448.

 �Basen na mleko frigomilk 850l, 
tel. 791-542-072.

 �Sprzedam mauzery 1000 litrów, 
tel. 601-286-499.

 �żużel, tel. 600‑323‑947.

 �Przyjmę ziemię w dzierżawę, Złaków 
Borowy i okolice, tel. 727-472-512.

 �Schładzalnik 500 litrów DeLaval, 
tel. 506-486-990.

 �Sprzedam mieszalnik zbożowy 1 t., 
tel. 601-692-105.

 �Sprzedam koła wąskie do c-360, 
tel. 692-668-521.

 �Plandeki, billbordy, siatki, 
tel. 665-349-136.

 �Opony rolnicze 16-9/30 Zetor, 
tel. 511-740-971.

 �Sprzedam beczkę asenizacyjną 
kościan 10.000l Tandem, 
tel. 508-364-849.

rolnicze – usługi
 �Białkowanie obór, tel. 518-168-598.
 �Transport maszyn rolniczych, 

tel. 665-734-042.
 �Okna: naprawa, regulacja, 

tel. 609-135-411.
 �naprawa ciągników i maszyn 

rolniczych z dojazdem na miejsce, 
tel. 782‑273‑568.

zwierzęta
sprzedaż

 �Szczeniaki owczarka niemieckiego, 
długowłose, tel. 662-212-754.

 �Owczarki górskie + mieszaniec, 
Seligów 29.

 �Sprzedam psy dorosłe sznaucer 
miniatura i jamnik, tel. 515-277-426.

ważne telefony
 �Policja 997 alarmowy;  
w Głownie 42-719-20-20;  
w Strykowie: 42-719-80-07
 �Straż pożarna: 998 alarmowy,  
w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39
 �Pogotowie energetyczne  
w Strykowie 42-719-80-10;  
w Zgierzu 42-675-10-00.
 �Sanepid w Zgierzu 42 714 02 53
 �Powiatowy Urząd Pracy w Zgierzu 
tel. 42-716-49-41, 42-716-67-82, 42-717-41-
76; sekretariat 42-714-12-77, 42-714-12-78;  
fax 42-717-41-60; lozg@praca.gov.pl
 � Informacja PKS 42-631-97-06
 �Taxi w Głownie 42-719-10-14

dyżury aptek
 �Głowno: 
czwartek, 7 maja:
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
piątek, 8 maja:  
ul. łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
sobota, 9 maja: 
ul. Swoboda 17, tel. 42 685-78-11
niedziela, 10 maja: 
ul. kopernika 19, tel. 42 719-20-12
poniedziałek, 11 maja:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
wtorek, 12 maja:  
ul. łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
środa, 13 maja:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
Apteki pełnią dyżury: w dni powsze-
dnie od zakończenia zmiany dziennej  
do godz. 8.00 dnia następnego;  

w soboty 20–8 dnia nast.; w niedziele 
18–8 dnia nast., w święta 8–8 dnia nast.
 �Stryków: niedziela, 10 maja:  
pl. łukasińskiego 15, w godz. 9–14.00

dyżury przychodni
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie,  
ul. kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 �Przychodnie w Strykowie:  
ul. kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 �Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień  
i Przemocy w Rodzinie: 42-719-26-46
 �Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej: 
Głowno, tel: 665-530-294 
Stryków, tel: 665-529-866

parafie
 �św. Jakuba Ap. w Głownie  
42 719-10-05
 �św. Maksymiliana w Głownie 
42 719 11 28
 �św. Barbary w Głownie 42 719-18-95
 �św. Wojciecha w Mąkolicach  
42-719-55-50
 �św. Andrzeja Apostoła i św. Małgorza‑
ty Dziewicy i Męczennicy w Dmosinie 
46 874-33-20
 �św. Marcina w Strykowie  
42 719 80 39
 �św. Anny i św. Marcina – parafia maria-
wicka w Strykowie 42 719 80 40

gmina Dmosin
 �Urząd Gminy 46 874-62-94 wew.10;  
46-874-73-77, sekretariat@dmosin.pl

 �Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
46-874-60-03
 �Gminna Biblioteka Publiczna  
46-874-62-30
 �Skansen w nagawkach 722-007-525

miasto Głowno
 �Urząd Miejski – sekretariat 
798 831 668, 798 831 480,  
sekretariat@glowno.pl
 �Referat Spraw Obywatelskich 
798 831 621, mblaszczyk@glowno.pl
 �Referat Finansowo‑Budżetowy 
798 831 542, jsadowska@glowno.pl
 �Referat Geodezji i Gospodarki  
nieruchomościami 
798 831 550, aolejniczak@glowno.pl
 �Referat Ochrony Środowiska 
    i Rolnictwa 
798 831 681, pmalecki@glowno.pl
 �Referat Infrastruktury Technicznej 
798 831 560, ajaniak@glowno.pl
 �Referat Oświaty i Infrastruktury  
    Społecznej 
798 831 685, blisowska@glowno.pl
 �Referat Organizacyjno‑Administracyjny 
798 831 691, mszczerba@glowno.pl
 �Referat ds. Obsługi Rady Miejskiej 
798 831 498, akazmierczak@glowno.pl
 �Referat Promocji i Komunikacji  
Społecznej  
798 831 571, rjaskowski@glowno.pl
 �Urząd Stanu Cywilnego:  
798 831 572, wwronska@glowno.pl
 �Miejski Ośrodek Kultury 42 719-11-43
 �Schronisko dla zwierząt 509-104-718

gmina Głowno
 �Urząd Gminy – sekretariat 
42 719-12-91, 42 719-13-54,  

sekretariat@gmina-glowno.pl
 �Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
42 719-26-46
 �Biblioteka Publiczna i Ośrodek  
Upowszechniania Kultury  
w Bronisławowie 42 719-15-11
 �Środowiskowy Dom Samopomocy  
w Woli Zbrożkowej 42 717-20-77

miasto i gmina Stryków
 �Urząd Miejski – sekretariat 
42-719-80-02, strykow@strykow.pl
 �Urząd Stanu Cywilnego  
42-719-89-27
 �Wydział Działalności Gospodarczej 
42 719-80-02 w. 134
 �Ewidencja ludności i dowody  
osobiste 42-719-80-27
 �Drogownictwo, oświetlenie, transport 
publiczny 42-719-88-89
 �Ochrona zwierząt, usuwanie drzew, 
rolnictwo 42-719-80-02 w. 150, 250, 350
 �Ochrona środowiska, odpady  
42 719-80-02 w. 129
 �Edukacja, sport, kultura  
42-719-80-02 w. 111, 311
 �Biuro Rady Miejskiej 42 719-85-77
 �Ośrodek Pomocy Społecznej 
42-719-85-01, mgops-strykow@o2.pl
 �Łódzki Ośrodek Doradztwa  
Rolniczego w Bratoszewicach  
42-719-89-28, 42-719-89-29,  
42-719-60-67, 42-719-60-83
 �Ośrodek Kultury i Rekreacji  
w Strykowie 42-719-81-52; 513-014-303
 �Dom Kultury w niesułkowie 
42-719-70-94;  516-049-886;  
505-964-846
 �Gminna Biblioteka Publiczna  
w Strykowie 42 719 80 94;  
Filia w Koźlu 42 719 68 20 
Filia w Swędowie 514 009 727

DLA głOWNA I STRYkOWA 

ważne telefony
 �Policja w żychlinie 24 253 00 14
 �Policja w Pacynie: (24) 235-02-710
 �Policja w Sannikach: (24) 235-02-75
 �Komenda Powiatowa Policji w Kutnie: 
(24) 253-22-00 
 �Pogotowie gazowe – 992
 �Straż pożarna: 998 alarmowy
 �OSP żychlin 24 285-12-10; 785 488 777
 �OSP w Pacynie: 604-349-406
 �OSP w Bedlnie: (24) 285-51-91
 �Pogotowie energetyczne  991
 �Pogotowie energetyczne  
w żychlinie: 285-10-27
 �Stacja uzdatniania wody  
w żychlinie 24 285-13-59
 �Oczyszczalnia ścieków  
w żychlinie 24 285-12-35
 �Zakład Energetyki Cieplnej  
w żychlinie 24 285-11-52
 �Energetyk‑Serwis żychlin 24 285-46-60
 �Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144
 � Informacja PKP 22-194-36 
 � Informacja PKS 609-846-204
 �Sanepid w kutnie 24  355 71 00
 �Powiatowy Urząd Pracy w kutnie 
tel. 24 355 70 50, fax. 24 355 70 51

dyżury
 �nocna i Świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul. Popiełuszki 1, NZOZ Red-Med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 �Apteka: Kutno ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 �nieodpłatna pomoc prawna – Punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: urząd gminy w żychlinie, 
ul. Barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64

msze święte 
w niedziele i święta

 �żychlin, parafia pw. Św. Apostołów Piotra 
i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.

 �żychlin, kaplica pw. św. Maksymiliana 
kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

gmina Bedlno
 �Urząd Gminy 24 282 14 20, 24 282 17 71
 �GOPS 24 282 17 64
 �Spółka Wodna 24 282-17-63 wew. 790

gmina Oporów
 �Urząd Gminy  24 383 11 50
 �Skarbnik 24 383 11 99
 �Sekretarz Gminy 24 383 11 67
 �Podatki 24 383 11 80
 �Ochrona środowiska, rolnictwo, go‑

spodarka, budownictwo 24 383 11 54
 �USC, ewidencja ludności, gospodar‑

ka nieruchomościami 24 383 15 52

 �Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
24 383 11 53 gops@oporow.pl

gmina Pacyna
 �Urząd Gminy 24 285 80 54, 285 80 64
 �GOPS 24 285 80 60
 �Biblioteka 24 285 80 56

gmina żychlin
 �Urząd Gminy 24 351-20-32
 �budownictwo i mieszkalnictwo 
24 351 20 41
 �drogi i oświetlenie uliczne 24 351 20 40
 �planowanie przestrzenne 24 351 20 27
 �USC 24 351 20 18
 �  sprawy dot. ewidencji ludności 
 i dowodów osobistych     (24) 351 20 
14 lub pod adresem so@gminazychlin.pl
 �  sprawy z zakresu oświaty (24) 351 20 
24 lub oz@gminazychlin.pl
 �  sprawy z zakresu rolnictwa i emery‑
tur rolniczych 24 351 20 38
 �sprawy z zakresu gospodarki grunta‑
mi 24 351 20 26; 24 351 20 38
 �  sprawy z zakresu ochrony środowi‑
ska i zwierząt 24 351 20 39  
lub rgo@gminazychlin.pl
 �podatki 24 351-20-29, 24 351-20-42 
opłata za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, wieczyste użytkowanie 
24 351-20-36 lub fn@gminazychlin.pl

DLA żYcHLINA I OkOLIc

ważne telefony
 �  Infolinia PKP: Intercity 703 200 200,  
Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
ŁKA (42) 205 55 15
 � Informacja PKS 609-846-204
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
 �Komenda Powiatowej Państwowej 
Straży Pożarnej w Łowiczu  
46 830 25 50, 46 830 25 69
 �Policja 997 alarmowy
 �Komenda Powiatowa Policji  
w Łowiczu 46 837 95 00
 �Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16
 �Pogotowie wod.‑kan. 46-837-35-32
 �Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 �Awarie oświetlenia ulicznego  
w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 �Warsztat konserwatorski ŁSM: 
46-837-42-33, 609-135-423
 �Taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 
46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-
308; Dworcowa: 602-774-552
 �Taxi bagażowe: 46-837-35-28 

dyżury przychodni
 �nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

infolinie
 � Infolinia nFZ ws. koronawirusa    
800 190 590
 � Infolinia Państwowej Inspekcji  
Sanitarnej województwa łódzkiego:  
czynne codziennie w godz. 8.00–22.00 
695 422 338, 663 114 439, 782 236 442, 

782 277 228,663 154 463, 665 386 932
 � Infolinia dla mieszkańców woj. łódz‑
kiego czynna całą dobę: 42 664 19 04
 �Sanepid w Łowiczu 46 837 64 94, 
alarmowy (całodobowy) 604 691 091
 �Powiatowa Stacja Sanitarno‑Epide‑
miologiczna w Skierniewicach 
46 83346 00, 46 83330 21, 509425343

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

    ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

 �Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 
 �Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8., 10., 11.15, 12.30, 17.00, 
w czasie epidemii i obowiązywania ogra-
niczeń dodatkowo o godz. 9.00 i 18.00
 �Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.
 �Kościół o.o. Pijarów:  8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00. 
 �Kościół Sióstr Bernardynek:  8.00, 10.
 �Kościół pw. Matki Bożej nieustającej 
Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00.
 �Kaplica seminaryjna: 10.00.

Starostwo w Łowiczu 
i jednostki podległe

 �Biuro Gospodarki nieruchomościami 
46 854 94 42 lub 46 854 94 43
 �Wydział Architektoniczno‑Budowlany 
46 854 94 58 lub 46 854 94 59
 �Wydział Geodezji i Kartografii 
46 854 94 31 lub 46 854 94 40
 �Wydział Inwestycji i Zamówień Pu‑
blicznych 46 854 94 85, 46 854 94 53
 �Powiatowy Inspektorat nadzoru Bu‑

dowlanego 46 837 03 47, 601 611 882
 �Powiatowy Zespół Doradztwa Rolni‑
czego Łowicz 46 830 34 65
 �Wydział Organizacyjny 46 837 59 02
 �Wydział Ochrony Środowiska,  
Rolnictwa i Leśnictwa 46 854 94 47
 �Wydział Finansowy 46 854 94 22
 �Wydział Kontroli i Zarządzania  
Jednostkami 46 854 94 73
 �Biuro Zarządzania Kryzysowego, 
Ochrony Ludności i Spraw Obron‑
nych 46 837 88 46 lub 509 023 246
 �Powiatowy Inspektorat Weterynarii 
46 837 55 78
 �Powiatowy Rzecznik Konsumentów 
46 830 00 64
 �Wydział Komunikacji 46 854 94 64
 �Powiatowy Zarząd Dróg i Transportu 
46 837-22-47, 46 830-20-81
 �Powiatowy Zespół ds. Orzekania  
o niepełnosprawności 46 837 03 16
 �DPS w Borówku 46 839 21 14
 �Poradnia Psychologiczno‑Pedago‑
giczna w łowiczu 46 837 42 71
 �PCPR w łowiczu 46 837 03 44, 46 830 
01 77, 46 830 03 16
 �Powiatowa Biblioteka Publiczna  
46 837 38 74, 46 837 96 67, 
 �Muzeum w Łowiczu  46 837 39 28
 �Powiatowy Urząd Pracy 46 830 98 00

Urząd Miejski  
i jednostki podległe

 �Sekretariat  tel. 46 830 91 51
 �Sekretarz miasta 46 830 91 17
 �Wydział Finansowy 46 830 91 05 
 �Wydział Spraw Lokalowych i Działal‑
ności Gospodarczej  46 830 91 22 
 �Wydział Spraw Komunalnych i Re‑
agowania Kryzysowego 46 830 91 48
 �Wydział Spraw Obywatelskich  
46 830 91 25 /26/70/27/71/32
 �Wydział Spraw Społecznych  
tel. 46 830 91 10
 �Biuro Rady Miejskiej tel. 830 91 11 /06
 �Urząd Stanu Cywilnego 830 91 81 /80

 �Pomoc przy zakupie leków, podsta‑
wowych artykułów spożywczych  
i higieny osobistej 792 792 412
 �ZGM tel. 837 60 63
 �ZUK tel. 837 36 62
 �ZUM tel. 46 830 91 82
 �Zakład Obsługi Przedszkoli Miejskich 
tel. 46 837 49 76
 �MOPS  46 837 41 55, 46 837 39 43
 �ŚDS 46 837 41 11
 �Miejska Biblioteka 46-837-76-03
 �Łowicki Ośrodek Kultury 46 837 40 01

Sąd Rejonowy
 � I Wydział Cywilny 46 830-43-01,
 � II Wydział Karny 46 830-43-02
 � III Wydz. Rodzinny i nieletnich  
46 830-43-03
 �V Wydział Ksiąg Wieczystych  
46 830-43-05
 �Obsługa Interesanta 46 830-43-10

urzędy gminne
 �Bolimów 46 83803 05, 46 83803 22
 �Bielawy 46 838 26 95
 �Chąśno 46 838 14 23
 �Domaniewice 46 830 17 60
 �Kiernozia 24 277 90 80, 
 �Kocierzew Południowy 46 838 48 25
 �Łowicz 46 830 26 30;
 �Łyszkowice 46 838 87 78
 �nieborów 46 838 56 13, 
 �Sanniki 24 277 78 10
 �Zduny 46 838 74

inne
 �Muzeum Diecezjalne tel. 46 837 66 45, 
e-mail: muzeum@diecezja.lowicz.pl
 �PTTK o/Łowicz tel. 513 767 511
 �ZAZ „Ja‑Ty‑My” Łowicz tel. 511 917282, 
e-mail: zaz@wsparciespoleczne.pl

 � Monika Jabłońska i Tomasz  
Szczepański – oboje z łowicza

ŚLUBOWALI SOBIE

ROLnIK SPRZEDAJE 
ceny z dnia 5.05.2020 r.

żywiec wieprzowy:

 � Domaniewice: 4,40 zł/kg+VAT

 � Różyce: 4,40 zł/kg+VAT

 � kiernozia: 4,60 zł/kg + VAT

 � Skowroda Płd.: 5,80 zł/kg+VAT

 � chąśno: 4,90 zł/kg+VAT

 � karnków: 4,60 zł/kg+VAT

żywiec wołowy:

 � Domaniewice:  
jałówki 6,30 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT;  
byki 6,30 zł/kg+VAT

 � Różyce: jałówki 6,30 zł/kg+VAT,  
krowy 5,00 zł/kg+VAT;  
byki 6,30 zł/kg+VAT

 � Skowroda Płd.: jałówki 6,80 zł/kg+VAT,  
krowy 4,80 zł/kg+VAT;  
byki 6,80 zł/kg+VAT

 DLA łOWIcZA I OkOLIc



 www.lowiczanin.info20 7 maja 2020      nr 19   

REkLAMA

REkLAMA

www.nzoz-alamed.pl

Aktualności
Boczki Domaradzkie | Trzy etapy modernizacji

Duże zmiany w strażnicy OSP
Odświeżenie ścian i sufitu, wymiana oświetlenia, remont klatki schodowej  
i korytarza, a wreszcie cyklinowanie podłóg – takie zmiany zaszły  
w ostatnich miesiącach na terenie strażnicy OSP w Boczkach Domaradzkich.

Remont sfinansowany w ca-
łości ze środków z budżetu gmi-
ny Głowno podzielony został na 
trzy etapy. Pierwszy rozpoczął się 
na początku listopada ub. roku. 
Trwające przez prawie dwa mie-
siące działania zmierzały do od-
świeżenia sufitu oraz ścian dużej 
sali. W tym celu zdemontowa-
no przestarzałą boazerię, wy-
równano i zagruntowano podło-
że, nałożono gładź, a następnie 
pomalowano sufit i ściany farbą  
z efektem rosy. 

W tym czasie zostało również 
wymienione oświetlenie w sali. 
Zadanie wykonał Zakład Remon-
towo-Budowlany BOG-BUD 
Włodzimierz Wlizło z Żychlina. 
Wartość nowych rozwiązań okre-
ślono na 24.600 złotych brutto. 

Na przełomie lutego i mar-
ca br. w strażnicy przeprowadzo-
no kompleksowy remont klatki 
schodowej oraz głównego kory-
tarza budynku. Podobnie jak we 
wcześniejszym etapie, zdemonto-
wano drewnianą boazerię i stare 

oświetlenie. Poza tym m.in.: na-
łożono tynk mozaikowy, zamon-
towano sufit podwieszany wraz  
z oświetleniem, wymieniono 
drzwi wewnętrzne, pomalowa-
no sufit i ściany farbą z brokatem. 
Działania przeprowadziła firma 
Diament_Bud Łukasz Krawczyk 
z Lubiankowa. Wartość zadania 

wyniosła 18.000 zł. Dodajmy,  
że w korytarzu strażnicy zamon-
towano dodatkową nagrzewni-
cę wodną z osprzętem za kwotę 
7.195,50 złotych. 

W ostatnim etapie, w kwietniu 
br., w dużej sali wycyklinowano 
podłogi, a następnie polakiero-
wano deski wysokiej klasy lakie-
rem dwuskładnikowym. Moder-
nizacja objęła powierzchnię 183 
mkw. O realizację zadbało przed-
siębiorstwo Galdrew Tadeusz Gal 
ze Skierniewic. Wartość zadania 
wyniosła 12.810 złotych brutto. 
Na zakończenie sala została rów-
nież wyposażona w nowe karni-
sze oraz firany.

Łącznie kompleksowy remont 
strażnicy OSP w Boczkach Do-
maradzkich opiewał na kwotę bli-
sko 63.000 złotych.  aw

Konkurs grantowy| „Działaj Lokalnie 2020” 

Masz pomysł na ograniczanie epidemii? 
Możesz dostać 6 tysięcy złotych
Konkurs grantowy, którego celem są działania  
mające na celu ograniczenie rozprzestrzeniania się 
epidemii, jak i przeciwdziałania jej negatywnym  
skutkom społecznym, ogłosiło Stowarzyszenie  
Lokalna Grupa Działania „Polcentrum”,  
które ma swoją siedzibę w Głownie. 

Z grantów w wysokości do 
6 tysięcy złotych mogą skorzy-
stać wszystkie organizacje i gru-
py z terenu gmin, które skupia 
Polcentrum, czyli na naszym te-
renie z Głowna oraz gmin Głow-
no, Stryków, Dmosin. Konkurs 
jest skierowany do organizacji po-
zarządowych posiadających oso-
bowość prawną. Mogą więc to 

być uczniowskie kluby sportowe, 
stowarzyszenia kultury fizycz-
nej czy też zarejestrowane koła 
gospodyń wiejskich. Mogą też 
przystąpić grupy nieformalne 
działające przy instytucji lub or-
ganizacji pozarządowej. Wtedy 
w ich imieniu wniosek powinna 
złożyć ta instytucja lub owa or-
ganizacja. Mogą więc to być np. 
kluby gier przy ośrodkach kultu-
ry, a nawet grupy nauczycieli przy 
szkole. 

Co więcej, przystąpić mogą też 
grupy nieformalne występujące 
z wnioskiem samodzielnie, jako 
tzw. Inicjatywa Działaj Lokalnie. 
Może więc to być np. zorganizo-
wana grupa mieszkańców osiedla. 
Co więcej, projekty, które będą 
skupione na walce z epidemią, 
zwolnione są z finansowego wkła-

du własnego. Muszą mieć jednak 
własny wkład rzeczowy lub usłu-
gowy. 

– Pierwszy wniosek już do nas 
wpłynął, dosłownie przed godzi-
ną czy dwiema. Pochodzi z gmi-
ny Dmosin, a dotyczy kupna ma-
seczek i oczyszczacza powietrza  
– dowiedzieliśmy się w Polcen-
trum. Łączna pula przeznaczona 
na te granty wynosi 55 tys. zł. 

Do tej pory zazwyczaj nabory 
dotyczyły działań aktywizujących 
lokalne społeczności, teraz mogą 
to być projekty np. związane z za-
kupem maseczek czy też pakie-
tów ochronnych dla mieszkań-
ców, albo nawet gier planszowych,  
z których będzie można skorzy-
stać po epidemii – podpowiadają 
w Polcentrum. Pomysłów może 
być wiele i w grupie liczą na kre-
atywność wnioskodawców. 

Wnioski na konkurs można 
składać do 25 maja lub wyczerpa-
nia puli środków. Ze względu na 
epidemię, możliwe jest to wyłącz-
nie poprzez generator wniosków 
dostępny na stronie www.system.
dzialajlokalnie.pl.  mak

Kompleksowy remont strażnicy OSP trwał kilka miesięcy. 
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Projekty, które będą 
skupione na walce  
z epidemią, zwolnione 
są z finansowego 
wkładu własnego.
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dokończenie ze str. 8

Dodajmy, że na terenie gminy 
nie występują zbiorniki typowo 
retencyjne, zaś woda jest podpię-
trzana jedynie na rzece Mrodze  
– na wysokości dawnych młynów 
w Boczkach Domaradzkich i Zie-
wanicach. W gminie znajduje się 
również około 60 prywatnych sta-
wów o łącznej powierzchni bli-
sko 32 hektarów. Wielkość tych 
zbiorników wodnych zawiera się 
w przedziale od 0,05 ha do 3,5 ha.

– Nie planujemy jako gmina 
zwiększania ilości zbiorników re-
tencyjnych i nie czyniliśmy takich 
starań, bowiem na terenie gminy 
występuje mało cieków wodnych, 
nie mamy takich możliwości fi-
nansowych, i prawnych – czytamy 
w komunikacie.

Przypomnijmy, że w czerw-
cu ubiegłego roku władze gmi-
ny apelowały do mieszkańców  
o ograniczenie korzystania z wody 
do celów innych niż socjalno-
-bytowe. Jak zapewnia Karoli-
na Sobierajska, podinspektor ds. 
infrastruktury technicznej Urzę-
du Gminy Głowno, apel ten spo-
tkał się ze zrozumieniem ze stro-
ny mieszkańców, co można było 
stwierdzić po zmniejszeniu wska-
zań wodomierzy poboru wody  
w każdym SUW-ie. 

Obecnie sytuacja jest monito-
rowana na bieżąco. W przypadku 
stwierdzenia ubytków wody moż-
liwe jest ponowne wystosowanie 
takiego apelu. Niewykluczone, iż 
na mocy nowych przepisów po-
rządkowych wprowadzony zo-
stanie zakaz korzystania z wody 
pochodzącej z wodociągu gmin-
nego do celów innych niż socjal-
no-bytowe. Wejście w życie for-
malnego zakazu związane będzie  
z określeniem sposobu kontrolo-
wania poboru wody oraz ewentu-
alną możliwością nałożenia kar za 
łamanie takich zakazów, jednak 
na tę chwilę taka decyzja nie zo-
stała podjęta.

Gmina Stryków
Gmina Stryków posiada  

9 ujęć wody: Stryków 25.000 
m3/dobę (ostatnia modernizacja 
była w 2015 roku), Bratoszewi-
ce 2.000 m3/dobę (ostatnia mo-
dernizacja w 2000 roku), Dobra 
2000 m3/dobę, Ługi 1500 m3/
dobę (nowa SUW wybudowana 

w 2017 roku), Zelgoszcz 800 m3/
dobę (w latach 2017/2018 wybu-
dowano nową pompownię trze-
ciego stopnia), Niesułków Ko-
lonia/Lipka 400 m3/dobę (stacja 
zmodernizowana w 2004 roku), 
Sierżnia 250 m3/dobę, Warszewi-
ce 200 m3/dobę i Koźle 400 m3/
dobę. Wszystkie stacje, z wyjąt-
kiem Sierżni, Warszewic i Do-
brej, zostały wyposażone w agre-
gaty prądotwórcze. 

Dla ujęć modernizacje zaplano-
wano w następujących miejscach: 
W Strykowie w ciągu najbliż-
szych 2 lat planowane jest doło-
żenie trzeciego zbiornika wody 
o pojemności 300 m3. W Sierżni 
i Warszewicach – budowa nowej 
SUW w Warszewicach zastąpi 
dotychczasową SUW w Warsze-
wicach oraz SUW w Sierżni, któ-
ra będzie wykorzystywana jako 
pompownia trzeciego stopnia. 
Obecnie prowadzone są prace 
geodezyjne, by opracować mapy 
podziałowe i projektowe. W 2019 
roku został zmieniony plan prze-
strzenny, dający możliwość roz-
budowy SUW w Warszewicach.  
W Koźlu w tym roku planowane 
jest wybudowanie drugiej studni 
głębinowej, obecnie trwają prace 
dokumentacyjne, co zabezpieczy 
zaopatrzenie w wodę 8 sołectw. 

Ponadto dla SUW Stryków 
przewidywane są następujące al-
ternatywy: połączenie wodocią-
gów Stryków i Bratoszewice pod-
czas inwestycji w północnej części 
Strykowa w celu wykorzystania 
zdolności SUW w Bratoszewi-
cach, połączenie wodociągu Do-
bra-Ługi z wodociągiem Stryków 
(obręb Hotelu 500 i toru Moto-
cross – ok. 70 m), a także dodat-
kowy zbiornik retencyjny wody 
uzdatnionej na czas suszy i pod-
lewania. 

Na terenie gminy Stryków 
znajduje się 6 gminnych zbiorni-
ków retencyjnych o łącznej po-
wierzchni 18,80 ha, w tym: Stry-
ków – 12,30 ha, Dobra – 1,05 ha, 
Dobieszków – 1,15 ha, Bratosze-
wice – 2,15 ha, Rokitnica – 0,40 
ha i Warszewice – 1,74 ha. Ponad-
to na terenie gminy znajduje się 
około 30 prywatnych stawów, któ-
rych łączna powierzchnia wynosi 
około 50 ha. 

W tym roku planowane jest 
wykonanie projektów na re-
monty zbiorników w Strykowie  

i w Dobrej. W 2021 roku samo-
rząd planuje wykonanie całościo-
wych prac remontowych tych 
zbiorników, polegających głów-
nie na ich odmuleniu. Zbiornik  
w Strykowie wymaga ponadto 
konserwacji lewobrzeżnych i pra-
wobrzeżnych ubezpieczeń beto-
nowych skarp zapory czołowej 
oraz wymiany kładki dla pieszych 
na rzece Moszczenicy. Zbiornik  
w Dobrej wymaga z kolei remon-
tu ubezpieczeń betonowych zbior-
nika i remontu przepustu. Odmu-
lenie pozwoli pogłębić zbiorniki 
i zwiększyć pojemność o blisko 
6000 m3, czyli 6 milionów litrów 
wody. 

W sezonach letnich okreso-
wo wprowadzane były w gminie 
Stryków ograniczenia i zakazy 
dotyczące podlewania ogródków.  
W tym roku, w zależności od sy-
tuacji, będą one również wpro-
wadzane. – Wydaje się, że wybo-
ru między posiadaniem zielonej 
trawy w ogródku a wody pitnej  
w kranie nie trzeba nikomu tłuma-
czyć, ale dotychczas z przestrzega-
niem naszych apeli bywało różnie. 
Mam nadzieję, że ogólna świado-

mość problemu suszy jest jednak 
coraz większa i już samo to spo-
woduje wśród naszych mieszkań-
ców większą dyscyplinę w tym 
względzie – mówi burmistrz Stry-
kowa Witold Kosmowski.

Gmina Dmosin
Gmina Dmosin posiada pięć 

ujęć wody w miejscowościach: 
Dmosin, Kołacinek, Teresin, Ząb-
ki i w Woli Cyrusowej o łącznej 
wydajności 1.800 m3 na dobę.  
– Biorąc pod uwagę większe za-
potrzebowanie na wodę z sieci wo-
dociągowej z powodu występują-
cej suszy i brak wody w studniach 
na poszczególnych posesjach, gm. 
Dmosin od lat sukcesywnie inwe-
stowała w infrastrukturę wodocią-
gową, aby dostosować zapotrze-
bowanie w wodę mieszkańców 
do ich potrzeb socjalno-bytowych  
– zapewnił nas zastępca wójta 
gminy Dmosin Arkadiusz Garnys. 

W ostatnich latach połączono 
w pierścień wszystkie pięć odcin-
ków wodociągów gminnych, co 
daje obecnie możliwość zasila-
nia w wodę poszczególnych od-
cinków wodociągu przez różne 
stacje uzdatniania wody. Według 
wicewójta Garnysa jest to istotny 
element zarządzania siecią wo-
dociągową, który pozwala wyeli-
minować lub ograniczyć przerwy 
w dostawie wody. W momencie 
awarii, np. na stacji uzdatniania  
w jednym miejscu, wystarczy 
odciąć ją sieci wraz z fragmen-
tem wodociągu i spowodować,  
że woda będzie zasilała wodociąg 
z innej stacji uzdatniania. 

W ostatnich latach gm. Dmo-
sin przeprowadziła również trzy 
modernizacje stacji uzdatniania 
wody. W 2013 r. w Woli Cyru-
sowej rozbudowano stację uzdat-
niania wody z jednostopniowej 
na dwustopniową, a co ważne:  
z dwoma zbiornikami retencyj-

nymi po 100 m3 każdy. Pozwa-
la to znacząco zwiększyć godzi-
nową wydajność stacji. Woda jest  
w tych zbiornikach magazynowa-
na w okresach mniejszego rozbio-
ru w czasie doby, by zasilać póź-
niej wodociąg ze zbiorników w 
momencie zwiększonego zużycia. 

W 2017 roku zmodernizowana 
została stacja uzdatniania wody  
w Dmosinie. Modernizacja pole-
gała na wykonaniu nowej studni  
o wydajności 50 m3/h, wybudo-
wany też został nowy budynek 
stacji z zastosowaniem wydajniej-
szej, nowszej technologii, co rów-
nież zwiększyło wydajność stacji. 

Ponadto w 2019 roku gmi-
na Dmosin oddała do eksploata-
cji kolejną zmodernizowaną sta-
cję uzdatniania wody w Teresinie. 
Stacja została rozbudowana z jed-
nostopniowej na dwustopniową,  
z dwoma zbiornikami retencyjny-
mi po 100 m3 każdy, co pozwala, 
tak samo jak w stacji w Woli Cy-
rusowej, zwiększyć godzinową 
wydajność stacji poprzez magazy-
nowanie wody w okresach mniej-
szego poboru w czasie doby. 

Stacje w Woli Cyrusowej, 
Dmosinie i Teresinie posiadają 
na wyposażeniu agregaty prądo-
twórcze, które samoczynnie za-
łączają się z chwilą braku zasila-
nia w energię elektryczną z PGE. 
Stacje w Kołacinku i Ząbkach są 
sprawne technicznie i zaopatrują 
w wodę mieszkańców bez więk-
szych zakłóceń. 

– W związku z podjętymi inwe-
stycjami w latach poprzednich na 
terenie gminy Dmosin nie wystę-
powały ograniczenia w dostawie 
wody z powodu suszy – powie-
dział nam Arkadiusz Garnys. Czy 
będą w tym roku? Zastępca wój-
ta, wskazując ostatnie inwestycje, 
ma nadzieję, że nie będzie potrze-
by wprowadzania ograniczeń.  
 aw, mak

PUP Zgierz 
Ruszyło „tarczowe” 
dla organizacji

Nabór wniosków o dofinanso-
wanie części kosztów wynagro-
dzeń pracowników oraz należnych 
od tych wynagrodzeń składek na 
ubezpieczenia społeczne dla or-
ganizacji pozarządowych urucho-
mił 28 kwietnia Powiatowy Urząd 
Pracy w Zgierzu. Nabór będzie 
trwał 14 dni – do 11 maja włącznie.

Poprzednie nabory wniosków 
na dofinansowania części kosztów 
wynagrodzeń PUP Zgierz ogło-
sił 21 kwietnia, a wnioski można 
było składać do 4 maja włącznie. 
Przypomnijmy, że dotyczyły one 
dofinansowania części kosztów 
prowadzenia działalności przez 
przedsiębiorcę będącego osobą 
fizyczną niezatrudniającego pra-
cowników oraz dofinansowania 
części kosztów wynagrodzeń pra-
cowników innych przedsiębior-
ców. Dziennie wpływa do PUP 
Zgierz od 500 do 700 wniosków 
o różnego rodzaju formy wspar-
cia. W samym kwietniu było ich 
około 6.000, w tym połowa zosta-
ła złożona elektronicznie. Do tej 
pory około 1.200 przedsiębiorców 
otrzymało wsparcie finansowe  
w ramach tzw. tarczy antykryzy-
sowej 1.0 i 2.0. Łącznie Powiato-
wy Urząd Pracy w Zgierzu rozdy-
sponował na ten cel 6,5 mln zł. 

Przed wypełnieniem stosow-
nych dokumentów, które są do-
stępne online na stronie PUP 
Zgierz, warto zapoznać się z zasa-
dami dotyczącymi powyższej for-
my wsparcia. – Zwracamy uwagę, 
by uzupełnić wszystkie informacje 
oraz czytelnie podpisać się zarów-
no na wniosku, umowie i pozo-
stałych oświadczeniach. W przy-
padku składania dokumentów  
w formie papierowej umowę nale-
ży złożyć w 2 egzemplarzach. 

Dokumenty w zamkniętej  
kopercie należy umieszczać  
w skrzynce ustawionej w wejściu 
do PUP w Zgierzu, ul. Barona 10, 
z napisem „Tarcza antykryzysowa 
– dofinansowania”.  mak

REkLAMA

REkLAMA

Susza | kolejny rok znikomych opadów także na naszym terenie

Czy grozi nam brak wody?
W sezonach 
letnich okresowo 
wprowadzane były 
w gminie Stryków 
ograniczenia i zakazy 
dotyczące podlewania 
ogródków. W tym roku, 
w zależności  
od sytuacji, będą one 
również wprowadzane.
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Sport
Piłka nożna | Stryków

Młodzi piłkarze odebrali 
nagrody za świetne wyniki
Siódemka młodych 
zawodników 
Zjednoczonych 
Stryków i ich trener 
otrzymali nagrody 
za wysokie osiągnięcia 
sportowe w roku 2019.

W gronie nagrodzonych zna-
leźli się: Antoni niźnikowski, 
Dawid Borkowski, Eryk Plo‑
cek, Gabriel Goździk, Piotr 
Kaźmierczak, Wiktor nowac‑
ki, Wojciech Fortuna i trener 
Przemysław Fortuna. Nagrody  
i pamiątkowe dyplomy młodzi 
piłkarze oraz trener otrzymali  
od Burmistrza Strykowa Witolda 
Kosmowskiego, który z powodu 
epidemii koronawirusa nie mógł 
ich wręczyć osobiście podczas 
uroczystej gali. Wyróżnienia trafił 
do rąk beneficjentów poprzez klub 
MKS Zjednoczeni.

Strykowianie zostali nagrodze-
ni za wysokie osiągnięcia sporto-
we. W 2019 roku w piłce nożnej 
ekipa pod wodzą trenera Prze‑
mysława Fortuny wzięła udział 
w aż 18 turniejach, zajmując  
w nich 5 x 1. miejsce, 9 x 2. miej-
sce i 4 x 3. miejsce. Najważniej-
szym osiągnięciem, które było 
brane pod uwagę przy przyzna-
waniu nagród dla strykowskich 
piłkarzy było wygranie Między-
narodowgo Turnieju Tatry Cup 
2019 w Zakopanem w kategorii 
do lat 8, który odbył się w dniach 
21-26 czerwca. Rok 2020, gdyby 
nie pandemia, byłby pewnie jesz-
cze bardziej obfity w sukcesy stry-

kowskich piłkarzy. Podopieczni 
trenera Fortuny kapitalnie rozpo-
częli bowiem tegoroczny sezon, 
wygrywając od stycznia do mar-
ca pięć turniejów z rzędu, kolejno  
w Zgierzu, Tomaszowie Mazo-
wieckim, Godzianowie, Uniejo-
wie i Skierniewicach.  wp

Osiągnięcia Zjednoczonych 
Stryków U‑9 i U‑8 w 2019r.:

 �19.01.2019r. – Turniej w łodzi – 2. 
miejsce

 �26.01.2019r. – Turniej w Toma-
szowie Mazowieckim – 2. miejsce

�2.02.2019r. – Turniej w Zgierzu – 
2. miejsce

 �9.02.2019r. – Turniej w Bełchato-
wie – 3. miejsce

 �23.02.2019r. – Turniej w Warsza-
wie – 2. miejsce

 �2.03.2019r. – Turniej w Rąbieniu 
– 1. miejsce

 �25.05.2019r. – Turniej w Sieradzu 
– 2. miejsce

 �1.06.2019r. – Turniej w Strykowie 
– 1. miejsce

 �2.06.2019r. – Turniej w Aleksan-
drowie łódzkim – 1. miejsce

 �9.06.2019r. – Turniej w konstan-

tynowie łódzkim – 2. miejsce
 �15.06.2019r. – Turniej w Zgierzu 

– 1. miejsce
 �21-26.06.2019r. – Turniej w Zako-

panem – 1. miejsce i 3. miejsce
 �31.08.2019r. – Turniej w Zduń-

skiej Woli – 2. miejsce
 �9-10.2019r. – jesienna Liga De-

ichmana – 2. miejsce
 �22-24.11.2019r. – Turniej w krako-

wie – 2. miejsce
 �7.12.2019r. – Turniej w Warszawie-

-Bemowo – 3. miejsce
 �14.12.2019r. – Turniej w Bełchato-

wie – 3. miejsce

Sport | głowno, Stryków

Ministerstwo odmraża 
sport powszechny
4 maja weszły w życie 
nowe przepisy dotyczące 
aktywności fizycznej  
i uprawiania sportu.  
Rząd zniósł obostrzenia,  
ale wciąż nie mamy  
pełni swobód.

Wiadomo już, że dla zawodo-
wych sportowców ograniczenia 
będą nieco inne. W dniach 29-31 
maja do gry wróci piłkarska PKO 
Ekstraklasa, a 12 czerwca żużlowa 
PGE Ekstraliga, ale w obu przy-
padkach bez udziału publiczności. 

Sportowcy przygotowujący się 
do Igrzysk Olimpijskich Tokio 
2021 już 9 maja kończą 14-dnio-
wy okres kwarantanny i po nim 
będą mogli rozpocząć grupo-
we treningi w pięciu dostępnych 
Ośrodkach Przygotowań Olimpij-
skich COS. Co zatem z przecięt-
nym Kowalskim i dostępnością do 
sportu powszechnego?

Od 4 maja br. można korzy-
stać z infrastruktury o charakte-
rze otwartym, ale dotyczy to mak-
symalnie 6 osób korzystających 
jednocześnie z danego obiektu. 
Zostaną udostępnione: stadio-
ny sportowe (piłkarskie, lekko-
atletyczne i inne), boiska szkolne  
i wielofunkcyjne (w tym orliki), 
infrastruktura zewnętrzna do upra-
wiania sportów motorowych oraz 
lotnictwa, pola golfowe, stadni-
ny koni oraz otwarte obiekty ta-
kie jak: strzelnice, tory łucznicze, 
tory gokartowe, tory wrotkarskie  
i rolkowe. 

Możliwe będzie korzystanie  
z infrastruktury otwartej do upra-
wiania sportów wodnych. Z jednej 
łódki, roweru wodnego czy kaja-
ka będą mogły korzystać jedno-
cześnie dwie osoby. W każdym 
przypadku będą obowiązywały 

określone zasady bezpieczeństwa, 
m.in.: obowiązkowa dezynfekcja 
rąk, weryfikacja uczestników, de-
zynfekcja urządzeń i sprzętu po 
każdym użyciu i każdej grupie, 
brak szatni i węzła sanitarnego 
(poza WC), jak i obowiązek za-
słaniania twarzy w momencie do-
tarcia na dany obiekt i zachowanie 
dystansu społecznego. 

Jak informuje Ministerstwo 
Sportu przebywając na obiekcie 
nie ma obowiązku zakrywania 
twarzy (dotyczy to osób uprawia-
jących sport i osoby prowadzącej 
zajęcia). Należy mieć na wzglę-
dzie obowiązek zasłaniania twa-
rzy podczas przemieszczania się 
na obiekt. Pamiętać także należy 
o dzieciach poniżej 13 roku ży-
cia uprawiających sport, które na 
obiekt mogą dotrzeć wyłącznie 
pod opieką osoby dorosłej.

Opracowano także kolejne eta-
py odmrażania sportu powszech-
nego, a w nich zajęcia sportowe  
w salach i halach, treningi gru-
powe w sportach zawodowych, 
otwarcie kolejnych ośrodków 
sportowych dla olimpijczyków  
i zawodowców, a w późniejszym 
okresie wznowienie działalno-
ści klubów fitness, siłowni, klu-
bów tanecznych i organizowanie 
imprez sportowych maksymalnie 
do 50 osób w przestrzeni otwartej 
oraz dostępność do pływalni. 

Kolejne etapy będą wdrażane 
w zależności od aktualnej sytuacji 
epidemicznej w Polsce.

Szczegółowe wytyczne doty-
czące aktywności fizycznej w cza-
sach epidemii dostępne na stro-
nie rządowej Ministerstwa Sportu: 
www.gov.pl/web/sport oraz na 
stronach internetowych poszcze-
gólnych samorządów, m.in. www.
strykow.pl i www.glowno.pl 

wp

Koszykówka | Plebiscyt

Ola Kowalska niestety  
nie przeszła dalej
Łódzki Związek Koszykówki 
ogłosił Plebiscyt  
na Najpopularniejszą 
Koszykarkę i Koszykarza 
Województwa Łodzkiego  
w 2020 roku. W głosowniu 
udział wzięła koszykarka  
TK Basket Stryków 
Aleksandra Kowalska.

W plebiscycie udział biorą 
wszyscy zawodnicy i zawodnicz-
ki w kategoriach młodzieżowych 
U-14, U-16 i U-18 oraz senior-
skich ŁZKosz. Głosowanie odby-
wa się za pośrednictwem portalu 
Facebook na oficjalnym profilu 
ŁZKosz – Łódzki Związek Ko-
szykówki, gdzie pojawiły się 
pary bezpośrednich pojedynków  
w Ćwierćfinale Plebiscytu. Udział 
w finałowym głosowaniu brała 
udział strykowska zawodniczka 
TK Basket Aleksandra Kowalska.

Po I etapie głosowania Ola zna-
lazła się w finałowej ósemce, gdzie 

w ćwierćfinałowych pojedynkach 
zmierzyła się z Alicją Waszczy-
kowską z Basket 4Ever Ksawe-
rów. Zainteresowanie wśród ki-
biców było bardzo duże i łącznie 
oddano ponad 2 tys. głosów. 

Niestety znacznie więcej uzy-
skała rywalka strykowskiej koszy-
karki, która zdobyła 71% głosów 
i to ona przeszła do kolejnego eta-
pu Plebiscytu. Zawodniczce TK 
Basket pozostaje jednak wyróż-
nienie w gronie najpopularniej-
szych koszykarek województwa 
łódzkiego.

16-letnia Aleksandra Kowal-
ska to jedna z najlepszych koszy-
karek strykowskiego klubu, któ-
ry reprezentuje od początku jego 
istnienia. W minionym sezonie 
2019/2020 w Wojewódzkiej Li-
dze Koszykówki Kobiet do lat 16 
podopieczna trenera Bartłomieja 
Szczepaniaka zdobyła dla TK Ba-
sket łącznie 201 pkt. w 12 spotka-
niach, co daje średnio 16,75 pkt. 
na mecz.  wp

Zwycięstwo w Turnieju Tatry Cup 2019 w kategorii U‑8 było najcenniejszym osiągnięciem strykowian.
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PROGnOZA POGODy | 7.05.2020 – 13.05.2020

SyTUACJA SynOPTyCZnA: 
Pogodę kształtuje zatoka niżowa, od piątku 
obszar podwyższonego ciśnienia. Napływa 
ciepła masa powietrza polarno-morskiego.

CZWARTEK – PIąTEK: 
W czwartek słonecznie, zachmurzenie małe,  
bez opadów. W piątek słonecznie, zachmurzenie 
małe, bez opadów oraz cieplej. Widzialność 
dobra. Wiatr z kierunków zachodnich, słaby  
do umiarkowanego, 3-7 m/s. Temp. max w dzień: 
od + 16 st. c w czwartek do + 18 st. c w piątek. 
Temp. min w nocy: + 6 st. c do + 3 st. c.

SOBOTA – nIEDZIELA: 
Słonecznie, zachmurzenie małe, okresami 
umiarkowane, w niedzielę lokalnie możliwy 
przelotny deszcz, ciepło. Widzialność dobra. 
Wiatr południowo-zachodni, słaby, 3-4 m/s. 
Temp. max w dzień: + 21 st. c w sobotę  
do + 20 st. c w niedzielę.  
Temp. min w nocy: + 8 st. c do + 6 st. c.

POnIEDZIAŁEK – WTOREK – ŚRODA: 
Zachmurzenie umiarkowane do dużego, 
przelotne opady deszczu oraz chłodniej. 
Widzialność dobra. Wiatr północno-zachodni, 
słaby do umiarkowanego, 3-6 m/s.  
Temp. max w dzień: + 10 st. c do + 12 st. c. 
Temp. min w nocy: + 5 st. c do + 2 st. c.

BIuRO METEOROLOgIcZNE cuMuLuS

PROGnOZA BIOMETEOROLOGICZnA:
Pogoda na ogół korzystnie wpływać będzie  
na nasze samopoczucie.
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Kolarstwo | Stryków

Kolarze LUKS Dwójki znów docenieni
Reprezentanci  
LUKS Dwójki Stryków 
otrzymali wyróżnienia 
za wysokie osiągnięcia 
sportowe w sezonie 2019.  
Po raz kolejny 
kolarze okazali się 
najliczniejszymi 
beneficjentami nagród 
Burmistrza Strykowa.

Nie mogło być jednak ina-
czej. W poprzednim roku stry-
kowscy kolarze stawali na po-
dium ogólnopolskich wyścigów 
aż 196 razy, zajmując 79-krotnie 
1. miejsce, 61-krotnie 2. miejsce  
i 56-krotnie 3. miejsce. Strykowia-
nie zdobyli przy tym aż 22 meda-
le Mistrzostw Polski Szkółek Ko-
larskich na szosie i torze, wygrali 
klasyfikację drużynowe podczas 
61. Małego Wyścigu Pokoju oraz 
Międzywojewódzkich Mistrzostw 
Makroregionu Młodzików i Mło-
dzików na szosie i torze, a tak-
że zajmowali wysoko punktowa-
ne miejsca podczas Mistrzostw 
Polski Juniorów i Ogólnopolskiej 
Olimpiady Młodzieży

Kapituła władz miasta opiniu-
jąca przyznanie nagród za wyso-
kie osiągnięcia sportowe doceni-
ła 19-tkę kolarzy, trójkę trenerów  
i triathlonistę z klubu LUKS 

Dwójka Stryków. Ze względu na 
epidemię koronawirusa tradycyj-
ne spotkanie z Burmistrzem Stry-
kowa Witoldem Kosmowskim 
nie mogło zostać zorganizowane. 
Podziękowania w formie pamiąt-
kowych dyplomów zostałe prze-
kazane na ręce klubu, a nagrody 
pieniężne bezpośrednio do wyróż-
nionych osób.  wp

Beneficjenci nagród Burmistrza 
za osiągnięcia sportowe w roku 
2019 – LUKS Dwójka Stryków:

 �Chojnacka Barbara – 6 razy na 
podium, największe osiągnięcie: 
3 złote medale Mistrzostw Polski 
Szkółek kolarskich na torze

 �Gadecki Jakub – 2 razy na 
podium, największe osiągnięcie: 
1. miejsce w Niepodległościowym 
Maratonie MTB w Wieruszowie 
oraz wysoko punktowane miejsca 
podczas Mistrzostw Polski Szkó-
łek kolarskich na torze

 �Gorzkiewicz Barbara – 3 razy 
na podium, największe osiągnię-
cie: 2. miejsce w klasyfikacji ge-
neralnej Małego Wyścigu Pokoju  
i wysoko punktowane miejsca 
podczas Ogólnopolskiej Olimpia-
dy Młodzieży na torze

 � Jędrzejczyk Bartosz – 5 razy 
na podium, największe osiągnię-
cie: 3. miejsce w Międzywojewódz-
kich Mistrzostwach Makroregionu  

w kolarstwie torowym w konkuren-
cji 250 m ze startu zatrzymanego 
oraz wysoko punktowane miejsca 
w Mistrzostwach Polski Szkółek 
kolarskich na torze

 �Kaźmierczak Łukasz – raz na 
podium, największe osiągnięcie: 
3. miejsce w kategorii M30 IV 
Triathlonu Stryków na dystansie 
1/8 Iron Man oraz wysoko punk-
towane miejsca w ogólnopolskich 
zawodach biegowych city Trail

 �Kopania Katarzyna – 6 razy  
na podium, największe osią-
gnięcie: 1. miejsce w Między-
wojewódzkich Mistrzostwach 
Makroregionu centralnego  
w kolarstwie szosowym w wyścigu 
ze startu wspólnego oraz wysoko 
punktowane miejsca w Mistrzo-
stwach Polski Szkółek kolarskich 
na torze

 �Król Władysław – trener zawod-
ników kat. młodzik, którzy wygrali 
klasyfikacje drużynowe w Między-
wojewódzkich Mistrzostwach Mło-
dzików na torze oraz kat. junior 
młodszy i junior, którzy zajmowa-
li wysoko punktowane miejsca  
w Mistrzostwach Polski i OOM  
na torze

 �Lesiak Józef – raz na podium, 
największe osiągnięcie: 3. miej-
sce w Ogólnopolskim kryterium 
kolarskich O Puchar Prezydenta 
Miasta kalisza

 �Machniewicz Łukasz – raz na 
podium, największe osiągnięcie: 

złoty medal Międzywojewódzkich 
Mistrzostw Makroregionu na to-
rze w jeździe drużynowej na czas 
oraz wysoko punktowane miejsca  
w Mistrzostwach Polski Szkółek 
kolarskich na torze

 �Pacholec Erik – 2 razy na po-
dium, największe osiągnięcie: 
złoty medal Mistrzostw Polski 
Szkółek kolarskich na torze  
w konkurencji wyścig punktowy

 �Pacholec Jakub – 2 razy  
na podium, największe osiągnię-
cie: 1. miejsce w Międzywoje-
wódzkich Mistrzostwach Szkółek  
kolarskich w jeździe dwójkami na 
czas

 �Patora Aleksandra – 18 razy na 
podium, największe osiągnięcie: 
srebrny medal Mistrzostw Pol-
ski Szkółek kolarskich na torze  
w konkurencji 250 m ze startu lot-
nego

 �Piasecka Klaudia – 3 razy na 
podium, największe osiągnięcie: 
2. miejsce w Ogólnopolskim kry-
terium kolarskim w Wieluniu

 �Piasecki Oskar – raz na po-
dium, największe osiągnięcie:  
3. miejsce w III etapie Małego Wy-
ścigu Pokoju oraz wysoko punk-
towane miejsca w Mistrzostwach 
Polski Szkółek kolarskich na torze

 �Pożarlik Mirosław – trener 
zawodników kat. młodzik, którzy 
wygrali klasyfikacje drużynowe 
w Międzywojewódzkich Mistrzo-
stwach Młodzików na szosie

 �Pożarlik Wojciech – trener za-
wodników szkółki kolarskiej, która 
zdobyła 22 medale Mistrzostw 
Polski na szosie i torze oraz kat. 
młodzik, wygrała klasyfikację dru-
żynową Małego Wyścigu Pokoju

 �Sasin Wiktor – raz na podium, 
największe osiagnięcie: 3. miejsce 
w Ogólnopolskim Wyścigu kolar-
skim w Warszawie oraz wysoko 
punktowane miejsca podczas Mi-
strzostw Polski juniorów na torze

 �Skrzyńska Weronika – 22 razy 
na podium, największe osiągnię-
cie: srebrny medal Mistrzostw Pol-
ski Szkółek kolarskich na torze  
w konkurencji 250 m ze startu lot-
nego

 �Stefański Maciej – 27 razy na 
podium, największe osiągnięcie:  
3 srebrne medale Mistrzostw Pol-
ski Szkółek kolarskich na torze

 �Strzelecki Michał – 13 razy 
na podium, największe osiągnię-
cie: złoty medal Mistrzostw Pol-
ski Szkółek kolarskich na torze  
w konkurencji wyścig scratch

 �Szklarek Sebastian – raz na 
podium, największe osiągnięcie:  
1. miejsce w klasyfikacji druży-
nowej Międzywojewódzkich Mi-
strzostw Makroregionu na szosie 
i torze oraz wysoko punktowane 
miejsca w Mistrzostwach Polski 
Szkółek kolarskich na torze

 �Zelcer Bartosz – 40 razy  
na podium, największe osiągnię-
cie: 4 złote medale Mistrzostw 
Polski Szkółek kolarskich na torze

 �Zelcer Zuzanna – 17 razy  
na podium, największe osiągnię-
cie: 2. miejsce w klasyfikacji gene-
ralnej cisowianka Mazovia MTB 
Marathon.

Grupa strykowskich kolarzy LUKS Dwójki od ponad 20 lat godnie 
reprezentuje miasto i region w ogólnopolskich zawodach.
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Sport Kolarze LUKS Dwójki
znów docenieni
przez Burmistrza Strykowa. str. 23

Młodzi piłkarze Strykowa
odebrali nagrody
za wyniki w sezonie 2019. str. 22

Sport powoli 
wraca do łask
Zgodnie z Rozporządzeniem 
Ministra Zdrowia na obszarze 
Rzeczpospolitej Polskiej z 
uwagi na zagrożenia wynikające 
z epidemii koronawirusa 
wszystkie rozgrywki sportowe 
zostały zawieszone. Od 4 maja 
rząd stopniowo będzie znosił 
obostrzenia, o czym więcej 
piszemy na stronie 23.
W przypadku przeprowadzenia 
rywalizacji sportowej w innej 
formie niż tradycyjna prosimy 
o kontakt z redakcją pod adresem: 
wiesci@lowiczanin.info lub 
redakcja@lowiczanin.info. wp

Sport | Akcja
Nieznane 
sukcesy 
swojaków
W związku z epidemią 
koronawirusa i zawieszeniem 
wszelkich imprez o charakterze 
rekreacyjno-sportowym tygodnik 
Wieści z Głowna i Strykowa 
ma dla Państwa inną, mamy 
nadzieję ciekawą formę sportowej 
lektury. Uruchamiamy akcję 
pt. „nieznane sukcesy 
swojaków”.
Na czym ona ma polegać? 
Na łamach Wieści raz w tygodniu 
chcemy publikować osiągnięcia 
jednej lub kilku osób, 
które są w naszym regionie 
znane i lubiane lub po prostu są 
z naszego otoczenia, a których 
przeszłość sportowa została nieco 
zapomniana. Tą osobą może 
okazać się sąsiad, kolega z pracy, 
urzędnik, listonosz, kasjerka. 
Być może któraś z nich 
w przeszłości osiągnęła znaczący 
sukces. Wyobraźcie sobie, 
że być może znajoma Pani 
z Biedronki mogła kiedyś być 
Mistrzynią Polski w lekkiej 
atletyce lub Urzędnik Skarbówki 
jak grał za młodu to otarł się 
o piłkarską Ekstraklasę 
w barwach znanego klubu. 
To może być ciekawa podróż 
po kartach historii, dlatego 
zachęcamy wszystkich, 
którzy w przeszłości mieli 
do czynienia ze sportem, 
ale życie potoczyło się u nich 
inaczej, do przesyłania nam 
swoich osiągnięć na adres 
e-mail: wpozarlik@wp.pl 
lub wiesci@lowiczanin.info.
wp

Sport | Wywiad

Sportowa pasja Marcina Moszczyńskiego
Marcin Moszczyński – głownianin, wcześniej trener grupy senior i junior 
w klubie Volleyball Głowno, obecnie od 2016 roku szkoleniowiec 
w III-ligowym klubie siatkówki KS Stal Głowno i nauczyciel 
wychowania fi zycznego w Szkole Podstawowej nr 1 w Głownie, 
a także w wolnych chwilach czynny gracz siatkówki plażowej.
� Uczysz wf-u w szkole, tre-

nujesz siatkówkę w Stali i sam 
w nią grasz. Masz jeszcze czas 
na coś innego?

Czas wolny? (śmiech) Pasja do 
siatkówki pochłania bardzo dużo 
czasu. Treningi, mecze, wyjaz-
dy to są godziny spędzone poza 
domem. Praktycznie czasu wol-
nego w trakcie sezonu nie ma, 
z kolei poza sezonem jest czas na 
siłownie i siatkówkę plażową, któ-
rą lubię jeszcze bardziej od halo-
wej. Jeśli mam już wolną chwilę 
to zawsze spędzam ją z rodziną, 
a w szczególności z moimi córka-
mi Weroniką i Wiktorią. W tym 
miejscu muszę im podziękować 
oraz mojej żonie Katarzynie za 
wyrozumiałość, dzięki nim mogę 
realizować swoje pasje. 

� Zacznijmy od Twojej etato-
wej pracy w SP nr 1 Głowno, do 
której od kilku lat dumnie przy-
pisujemy łatkę „Sportowa Je-
dynka”. Twoi uczniowie odno-
szą wiele sukcesów w zawodach 
o coraz poważniejszej randze. 
Co jest tego przyczyną?

Przyczyną sukcesów w SP1 jest 
współpraca nauczycieli wycho-
wania fi zycznego. Przychodząc 
w 2017 roku do nowej szkoły by-
łem nauczycielem, który zaczy-
nał nowy rozdział. Pracowali już 
w niej wtedy Paulina Gamla i Ad-
rian Tomczyk. Wspólnie usiedli-

śmy i ustaliliśmy zasady naszej 
współpracy. Nie wiadomo kiedy 
wymyśliłem hasło „Sportowa Je-
dynka”. Podzieliliśmy się obo-
wiązkami i jakoś to nam wycho-
dzi, raz z małymi, raz z dużymi 
sukcesami. W poprzednim roku 
zajęliśmy 5. miejsce w klasyfi ka-
cji szkół podstawowych w powie-
cie zgierskim, a ten rok zapowia-
dał się jeszcze lepiej, więc wielka 
szkoda, że nie udało się dokoń-
czyć wszystkich rozgrywek. Sło-
wami kluczowymi w naszej pra-
cy uważam, że są kolektyw 
i jeden wspólny cel. Trzeba w tym 

miejscu wspomnieć o Dyrektorze 
Szkoły Panu Adamie Kubiaku, 
który czuje sport i jest przychylny 
na wszystkie pomysły z nim zwią-
zane.

� W Jedynce od 2017 roku 
istnieje Akademia Siatkówki 
PGE Skry. Domyślam się, że po-
mysł na powołanie tej akademii 
w szkole, gdzie akurat uczysz to 
Twoja inicjatywa?

Akademia to moja inicjatywa. 
Marzyłem już o tym od dawna, 
ale trzeba było spełnić odpowied-
nie warunki, aby zostać zapro-

szonym do współpracy. I właśnie 
w Jedynce się to udało. To jest 
wspaniała promocja siatków-
ki. Wyjazdy na mecze, treningi, 
szczerze powiem, że już mi tego 
brakuje. W Bełchatowie czuję 
się, jak w hali w Głownie. Dzie-
ci otrzymały koszulki fi rmy Joma, 
darmowe wyjazdy na mecz, moż-
liwość tworzenia dziecięcej eskor-
ty dla siatkarzy, którą każdy bę-
dzie pamiętał do końca życia. 
Przy podpisaniu umowy obec-
ny był Karol Kłos, którego chyba 
nie trzeba kibicom przedstawiać. 
Dzięki Akademii uczniowie re-
alizują dodatkowo dwa treningi 
w tygodniu. Na tę chwilę grupa 
dziewcząt i chłopców w Akade-
mii wynosi 25 osób.

� Przejdźmy zatem do kolej-
nego Twojego zajęcia, którym 
są treningi w III-ligowym klubie 
siatkówki KS Stal Głowno. Jak 
zaczęła się ta przygoda?

Pewnego dnia przyjechali do 
mnie Jakub Urbanik i Bartłomiej 
Pakowski i zaproponowali rolę 
trenera przy nowym projekcie 
pod nazwą „Siatkówka seniorów 
w Stali Głowno”. Zgodziłem się 
na ten pomysł głównie dlatego, że 
w 80% zawodnikami klubu mie-
li zostać uczniowie, których kie-
dyś uczyłem i oni też, tak jak ja, 
kochali siatkówkę. Mówiłem na 
wstępie, że dajemy sobie 3 lata 
na awans i walkę o II ligę. To były 
wspaniałe trzy sezony, smak pora-
żek i zwycięstw, nauka pokory, ale 
i cenne doświadczenie, a przede 
wszystkim to, co zapamiętam na 
zawsze to wspaniała atmosfera 
w drużynie. Poprzedni sezon był 

dla nas wyjątkowy, bowiem zdo-
byliśmy srebrny medal woje-
wództwa łódzkiego, co dało nam 
możliwość gry o II Ligę. Walkę 
zakończyliśmy na etapie Półfi na-
łów Ogólnopolskich, a zabrakło 
tylko 1 pkt., aby grać w Finale. Jak 
życie pokazało w tym roku, mimo 
dobrej gry i realnej szansy awansu, 
więcej nie zagramy i zakończyli-
śmy tegoroczne rozgrywki.

� Jakie masz plany na kolejne 
lata związane ze Stalą?

Ciężko powiedzieć, co będzie 
w przyszłości w związku z ko-
ronawirusem. Ja osobiście mam 
dwa nowe projekty związane 
z siatkówką, ale to jeszcze wszyst-
ko przed nami.

� Sam również czynnie upra-
wiasz siatkówkę, biorąc udział 
w regionalnych i ogólnopolskich 
turniejach plażówki. Co jest 
Twoim największych sukcesem 
jako sportowca?

(śmiech) Jestem siatkarzem-
-amatorem to przede wszystkim 
i pasjonatem tego sportu. Siat-
kówka plażowa to styl życia. Wy-
grane i przegrane są chwilowe, 
a nabyte przyjaźnie i znajomo-
ści podczas turniejów pozostają 
na zawsze. Siatkówka plażowa to 
jedna wielka rodzina i to jest pięk-
ne. Gram wspólnie z Bartłomie-
jem Pakowskim i jak mamy suk-
cesy to zawsze wspólnie, bo ten 
nasz romans siatkarski trwa już 
od 2007 roku. Owszem były ja-
kieś wygrane przez te w sumie 
20 lat gry (śmiech), ale mam na-
dzieję, że największe jeszcze 
przede mną. Najwyżej obec-
nie cenię dwa srebrne meda-
le Mistrzostw Polski Nauczycieli 
w siatkówce plażowej, które zdo-
byłem raz w Łodzi i raz w Rado-
miu. W tym roku chciałem spró-
bować swoich sił w Mistrzostwach 
Polski Oldboyów w kategorii po-
wyżej 35 lat. Przygotowywałem 
się na siłowni już od grudnia aż 
do teraz i oczywiście, gdy tylko 
zluzowano obostrzenia to 4 maja 
grałem na plaży. Życie pisze jed-
nak w tej chwili inny scenariusz.

Rozmawiał Wojciech Pożarlik

chciałem spróbować 
swoich sił 
w MP Oldboyów 
w kat. powyżej 35 lat, 
ale życie toczy się 
teraz inaczej.

W ub. roku zajęliśmy 
5. miejsce wśród 
szkół podstawowych 
w pow. zgierskim, 
a w tym mogło być 
lepiej.

nauczyciel Marcin Moszczyński wraz z uczniami z SP nr 1 w głownie, 
w której w 2017 roku utworzył Akademię Siatkówki PgE Skry.
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Siatkarz Marcin Moszczyński w parze z Bartłomiejem Pakowskim 
podczas jednego z ogólnopolskich turniejów siatkówki plażowej.
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Trener Marcin Moszczyński w trakcie meczu III‑ligowej Stali Głowno, którą prowadzi od 2016 roku. 
Największym sukcesem w roli szkoleniowca było 3. miejsce w Półfi nałach Ogólnopolskich o awans do II Ligi.
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KALEnDARZ 
IMPREZ
SPORTOWyCH 


